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DEPENDENCY FACT-FINDING 
(continued) 
February 26, 2004 

MR. CABALLERO: --Tom caballero representing 
the Department of social and Health services. The 
four matters before the court today are companion 
cases Edgar Arechiga, cause number 03-7-00134-6, Julio 
Gomez, 03-7-132-0, Julianna Gomez, 03-7-131-1 and 
Maria Gomez, 03-7-133-8. These matters are on for a 
continued contested fact-finding hearing,~o~n~t~h~e ________________________ _ 
Departmentos pet1t1on. 

Present in court, Maribelle Gomez, the mother, 
with her attorney Doug Anderson, Jose Ramon Arechiga, 
the father of Edgar Arechi~a, with his attorney Robert 
Moser, Mario Gonzalez who 1s the agency social worker, 
Terry cullen the guardian ad litem with Tamara 
cardwell her supervisor and program administrator. 
Also present is prosecutor John Knodell and Det. 
(Inaudible) with the Grant county sheriffos office in 
the audience. 

next witness. 
The Department is ready to proceed with its 

THE COURT: call your next witness, please. 
MR. CABALLERO: The Departmentos next witness 

is Dr. Kenneth Feldman, and he will be testifying by 
telephone. 

THE COURT: Go ahead. 
Witness reached by phone. 

MR. CABALLERO: Dr. Feldman, 
court in Grant county. rom going to put you 
speaker phone. 

we are in open 
on the 

THE WITNESS: roll get myself reorganized, 
here. 

MR. CABALLERO: Dr. Feldman, you are now on 
speaker phone. can you hear me? 

THE WITNESS: I can, yes. 
MR. CABALLERO: we are in Grant county superior 

court, Juvenile Division, in the matters of the 
Arechiga-Gomez dependencies. I want--

THE WITNESS: okay. 
MR. CABALLERO: I would ask that the court 

place you under oath. 

sperline. 

testimony you 
under penalty 

THE WITNESS: Okay. 
THE COURT: Dr. Feldman, this is Judge 

THE WITNESS: Okay. 
THE COURT: Do you solemnly affirm that the 

give in this matter will be the truth 
of perjury? 
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THE WITNESS: I do. 

) 

MR. CABALLERO: And, Dr. Feldman, IOm going to 
identify who is present in court for you--

THE WITNESS: Thank you. 
MR. CABALLERO: In addition to Judge Sperline 

and court personnel, the court clerk and-- Kathy 
Nelson with the juvenile department, for the guardian 
ad litem program Terry cullen and Tamara cardwell; 
Mario Gonzalez, who is an agency social worker, is 
present. The mother and father, Maribelle Gomez and 
Jose Ramon Arechiga are present with their respective 
attorneys Mr. Anderson and Mr. Moser, and also 
prosecutor John Knodell and Det. Matney, whoos with 
the Grant county sheriffos office. 

THE WITNESS: Okay. 
MR. CABALLERO: Doctor, we also have an 

interpreter, saul castillo, who is interpreting for 
the parents--

THE WITNESS: Okay. 
MR. CABALLERO: --and so I would ask that 

-- when you testify if you could do that at a moderate 
pace so that the testimony can be accurately 
interpreted for the parents. 

you 

THE WITNESS: Oka~. MR. CABALLERO: Th~a-n'k __ y_o_u-.------------------------------------------

DIRECT EXAMINATION 
BY MR. CABALLERO: 
Q Dr. Feldman, would you please state your full name for 
the record? 
A Dr. Kenneth Feldman, F-e-1-d-m-a-n. 
Q And what is your profession? 
A IOm a pediatrician. 
Q Are you licensed to practice medicine in the state of 
washington? 
A Yes, I am. 
Q when were you so licensed? 
A It would have been in 1970, 071. 
Q would you please describe your pre-medical and medical 
training starting with your undergraduate studies? 
A okay. I did my undergraduate training with a B.S. in 
chemistry at the university of Wisconsin. That 
spanned 1962 through 1966. 

I did medical school also at the university of 
Wisconsin, 1966 through 1970. I did a pediatric 
internship and residency at the childrenos Hospital 
and Regional Medical center in the university of 
Washington in seattle, and in 073 through 074, with 
one year out for alternative service. 
Q Are you board certified in pediatrics? 
A Yes, I am. 
Q And what does it mean to be board certified? 
A It means youove completed the requisite training 
program. In my era it also means you completed those 
written and oral testing in pediatric skills. 
Q Is that something that is above and beyond your 
license to practice medicine? 
A Yes, it is. 
Q Are you also required to complete continuing medical 
education training as a physician? 
A Yes. 
Q And what does that training consist of? 
A It can take any of a variety of form. Attending 
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formal lecture sessions, working in a teaching 
capacity in a childrenos hospital such as I do. 
Writing scholarly papers. Reading journals. Any of a 
variety of things. 
Q Do you belong to any medical associations? 
A Yes, I do. 
Q And which ones? 

) 

A That would include the American Academy of Pediatrics 
and its Washington state chapter, the King county 
Medical society, the Ambulatory Pediatric Association, 
the Western society for Pediatric Research, the 
American Professional society on the Abuse of 
children, the International society for Prevention of 
child abuse. 
Q Do you hold any teaching positions? 
A Yes. I teach at the University of washington. rom a 
clinical professor there. 
Q Have you authored articles or studies that are 
published -- that were published in peer reviewed 
journals? 
A I have. 
Q And would you indicate generally on what subjects? 
A They primarily involve childhood injuries, both 
accidental and inflicted, but also i~.~i~n~v~ol~v~e~d~s~o~m~e~-----------------------------

--------~s~o=r=t-=of general pediatric topics. 
Q would you briefly describe your medical practice, both 
your academic practice and your medical ongoing 
patient practice if you would? 
A okay. I spent half of my time at the odessa Brown 
childrenos clinic, which is a primary care clinic 
serving central seattle, mostly low-income families. 
Thatos a teachin~ practice where we have medical 
students and res1dents working with us. 

I supervise care in the emer~ency room at the 
childrenos Hospital, generally one or two sh1fts a 
month. Again, working with house staff there. 

For roughly one month out of each year I 
supervise care on the wards of the childrenos 
Hospital, working with the house staff caring for 
general pediatric patients. 

And I act as the --the medical director of our 
child protection team and program here and a 
consultant primarily for child physical abuse, at the 
children6s Hospital. 
Q As part of your medical practice are you called upon 
to determine whether or not injuries to children were 
caused by intentional abuse rather than accidental 
causes? 
A Well, IOd frame that a little differently; whether 
injuries were the result of abuse or inflicted injury 
as opposed to unintentional or accidental trauma. 
Q What factors do you consider when making this type of 
determination? 
A well, we approach it by looking at the history, 
looking at the injuries, seeing whether the history 
reasonably explains the injuries. We draw on our 
knowledge of normal childhood behavior, normal 
patterns of childhood accidents, normal patterns of 
both accidental and inflicted injuries. 
Q Dr. Feldman, in your professional career, have you had 
an opportunity to examine family dynamics where one 
child is suspected of being intentionally abused or 
that has trauma that has been inflicted intentionally 
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when other children in that family do not present with 
findings of abuse? 
A It certainly has not been infrequent in my experience 
in the kids who have been abused that one child is 
either the target or the primary target of abuse in a 
family. 
Q would you explain this concept of the targeted child? 
what is it in the family dynamics that in your 
experience leads a child to be targeted for abuse? 
A well, there certainly can be a lot of factors. some 
of them relate to the child themselves, can be a 
difficult child, a child whoos been premature, a child 
with developmental delays or other handicaps, a child 
with behavioral problems, may be tar~eted. 

Additionally the fam1ly may have associations 
or impute attributes to the child such as in a 
divorced family the mother may see the child as being 
the image of her ex-spouse who sheos still an~ry at. 
It can relate to family factors. There are d1fferent 
periods of time when families are much more stressed, 
when things are piling up on them and theyore more 
reactive to whatos going on. 

so, any of a number of factors can come 
together to lead one child bein~-P-~i~c~k~e~d-¥o~n~·~----------~---------------- _________ _ 
Q As part of your profess1onal duties do you consult 
with child Protective services during their 
investigation of child abuse allegations? 
A I do in several formats. When weare evaluating 
children primarily for abuse at childrenos, when rom 
directly involved as a consultant, then I interact 
with them. rom also part of the washington state 
child Abuse consultation Network, which is a group of 
physicians specializing in child abuse around the 
state. And we provide consultation to CPS workers, 
physicians, police, prosecutors, attorneys, around the 
state who have questions of abuse on kids that we 
havenot directly cared for. 
Q As a consultant for child Protective services have you 
had the opportunity to become familiar with the case 
of Raphael Arechiga-Gomez? 
A I did consult with Protective services on that child, 
yes. 
Q How did you initially become familiar with this 
particular case? 
A well, back in 2003 his CPS worker, Linda Turcotte, 
requested that I review materials on whether he might 
have been abused in the past. 
Q And what types of records were provided for you during 
this referral? 
A I had -- records from Quincy valley and central 
washington Hospital, records from the primary doctor 
as well as some Protective services records. I think 
there was -- there was also some police investigation 
included. 
Q Are these the types of records that pediatricians in 
the field of child abuse would typically rely upon in 
formulating opinions re~arding the etiology or 
causation of a childos 1njuries? 
A Yes. 
Q And do you as a physician typically rely upon these 
types of records in formulating your opinions? 
A Yes, I would. 
Q Following review of the records that were provided by 
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child Protective Services what was your understanding 
from the records regarding the injuries that Raphael 
Arechiga-Gomez had suffered that led CPS to consult 
with you? 
A Well, he had had several fractures. one involved the 
tibia, the lar~er of the lower leg bones. Another 
involved his h1p. These had occurred at separate 
times. 
Q And Dr. Feldman, IOd like to -- IOd like to focus you 
on the December 2002 femur fracture. what was your 
understanding of the diagnosis regarding the injury to 
that extremity? 
A well, he had an intertrochanteric fracture, which 
means that the break is through the femur, the upper 
leg bone, sort of where it has its crook out from the 
hip where it makes that dog leg .. 
Q And, based upon your rev1ew of the records, what was 
your understanding regarding any other injuries that 
Raphael presented with on or about December of 2002? 
A Well, at that time he also had evidence of healing 
burns of the top of one of his hands, he had a scabbed 
and mildly infected skin sore on the back of his 
scalp. Additionally on the x-rays he had two separate 

--------~s~kull fractures, one of the occiR~i~t~a~l~b~oDn~e_a~n~d~twb~e~---------------------------­
otner of-a-parietal bone. 

) 

Q were you able to review the results of the laboratory 
tests? 
A Letos see, here. rom sure I did, although I donot 
immediately see my notes of that. 
Q Let me rephrase the question. were any of the 
laboratory tests that you reviewed for Ms. Turcotte 
and for CPS cause concern regarding the childos 
chemistry? 
A I found the labs now. And he did have an elevated 
sugar, which is extremely common as a -- as a stress 
response. He was a little bit anemic, which also is 
not terribly unusual at his age. 
Q were you able to review xeroxes of pictures of the 
hand burns? 
A I did, yes. 
Q And would you describe what you observed in the 
xeroxes of the picture? 
A Well, they appeared to be the sort of splattery injury 
youod get with a hot liquid scald. However, there 
were two fairly deep-seated ulcerative injuries, and 
they were very discreet from each other; there wasnot 
any evidence of burning in the skin between the two 
lesions. 
Q And what is that indicative of? 
A Well, many times if, say, a child pulls some hot 
liquid on themselves youoll see a very splattery 
appearing variegate depth burn, but itos fairly 
intact. Having two separate injuries would either 
mean that there was some splashing or separation of 
the fluid before it struck his hand, two separate 
burns, or splashing of the fluid after it struck his 
hand. 
Q were you able to review the results of a neurologic 
consult that was accomplished with a Dr. Dixon in 
January of 2003? 
A rom not sure I have that information. I may, but I 
just donot have it -- oh, here we go. Excuse me. 

Yes. It was felt to be normal. 
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Q You indicated that you examined -- or, strike that. 

Were you able to examine actual films of 
skeletal x-rays from the December 7, 2002 
hospitalization? 
A Yes, I did. 
Q And what about the result of the -- of a CAT scan? 
A Well, the CAT scan did demonstrate that there were 
skull fractures, and included were one of the 
occipital bone arising from the hole where the spine 
comes out from the skull, and coursing up to where 
that bone joins with the adjacent bones. 
Additionally, on the right side the parietal bone, 
which is the upper bone above the ear, had a 
horizontal fracture. 

The one in the back of the head, the occipital 
fracture, had soft tissue swelling, while the parietal 
fracture did not. 

when combined with the regular x-rays it 
appeared that the occipital fracture was fairly fresh 
and the parietal fracture was somewhat older. 
Q In regards to the burn injuries to the hand that you 
observed, was there any concern raised by the 
condition of the burns regarding what treatment had 
been afforded to the child? 
A Well, they did, again, seem fairly deep-seated and 
ulcered. It was if they were not healing very well. 
As I recall there was some history that the child was 
picking them himself -- certainly complicate the 
healing. And it would be difficult to sort out 
whether the difficulty in healing and the state of 
them was primarily for lack of care of the burns or 
for the childos behavior. 
Q Based upon your review of the records were you able to 
determine whether or not Raphaelos weight appeared to 
be within a normal range given his age? 
A well, I had some concern about that. I had a weight 
from the time when he had the broken tibia, the lower 
leg bone, but in the records that I received I did not 
have a weight from the time of the femur fracture. 
some of the records suggested that there was concern 
about poor weight gain and in my consultation I 
indicated to Protective services that some follow-up 
on -- on the issue of his growth would be appropriate. 
Q The testimony has been that the tibial fracture 
occurred in september of 2002. what was Raphaelos 
weight as of september of 2002. 
A If I have it here. okay. so he would have been 11-
3/4 kilos at the time of that injury. 
Q And would that be within the normal range for a 
child--
A That would have put him at the 80th percentile. one 
fifth of the kids on the average would be heavier and 
four fifths lighter than him at that age. 
Q This consultation with Ms. Turcotte, did you prepare a 
written letter to Ms. Turcotte explaining your 
findings and your opinion? 
A Yes. I composed such a letter on 3/12/03. 
Q And as of March of 2003 were you able to formulate an 
opinion as to whether or not Raphaelos injuries were 
definitive for abuse? 
A I was. 
Q And what was that opinion? 
A I was unable to say that they were definitive for 
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Q was there a concern for abuse? 
A Yes, there remained a significant concern. Although 
the femur and the tibia fractures seemed reasonably 
explained by the history, the pattern of burning on 
the hand, of two separate burns, the two skull 
fractures without an adequate explanation, the 
somewhat festering over the -- of the skin over the 
back of the scalp, the question of his growth, the 
history of parental drug use, for which I had no 
information on how well controlled that was at the 
time, and some of the familyos attributes of his 
behaviors, all made me worry that he might have been 
abused. 
Q And why is that? 
A Well, when we have injuries such as skull fractures 
and thereos no explanation for them, thatos 
problematic. 

The burns, as I said, would be much more 
acceptable as an accident if it were a single burn 
injury or a burn injury that sort of was bridged by 
additional burning than two separate burns. 

The lesion on the back of his head was sort of 
--------~s~itting and festering and maybe not being~c~a~r~ed~f~o~r~----------------------------­

weTl. 
There was the unresolved issue of the familyos 

drug abuse and of his growth. 
Q Dr. Feldman, rom going to ask you to assume that the 
mother testified that Raphael injured himself in 
December of 2002 when he was apparently runnin~ and 
slipped on a wet soapy floor and fell in a spl1ts 
position with one leg facing forward and the other leg 
facing backwards, and that he may have hit his head on 
a hard floor as part of that fall. 

If you were to assume those facts would that 
explanation adequately explain the findings on 
radiologic examination regarding the fractures to the 
occiput? 
A It did seem at least a potentially reasonable cause 
for the occipital fracture. 
Q And what about the parietal fracture that you 
observed? 
A As I indicated, that was an older appearing fracture, 
and it would not be expected, even if it -- even if it 
appeared fresh, to be associated with that sort of a 
fall. 
Q were you subsequently called upon by child Protective 
services to consult regarding the death of Raphael 
Arechiga-Gomez? 
A Yes, I was. 
Q And were you provided materials by child Protective 
services to review as part of that consultation? 
A Yes, I was. 
Q And what materials did you review? 
A I received materials from the columbia Basin Hospital 
and from sacred Heart Medical center in spokane. I 
received a couple CT scans and chest films from out of 
sacred Heart. Again, there was -- some investigation 
records. 
Q And what was your understanding of the medical course 
for Raphael on the day of his injury, September 9, 
2003? 
A rom sorry; I didnot catch your question. 
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Yes. What was your understanding of the medical 
that is, what happened--
oh, the course--

Q 
A 

Yes. 
okay. Yeah. 

It -- he had had a episode at home related to 
vomiting, .then frothing at the mouth and became 
unrespons1ve. He stopped breathing. Mom took him to 
a neighbor. He was brought directly to the emergency 
room within about eight minutes. And on arrival there 
was in full arrest. He did have some vomit in the 
emer~ency room and also had some soupy-like material 
in h1s stomach when a tube was passed into the 
stomach. 

In the emergency room he was given CPR, which 
after a long time developed a electro-cardiac rhythm 
and longer still he actually developed a pulse and 
some blood pressure. But he never regained any 
indication that his brain was controlling anything, 
and never developed the ability to breathe on his own, 
with resuscitation. 
Q was the child subsequently transferred to sacred Heart 
Medical center in spokane? 
A He wasL_~e~s~·----~--~~~------~~~~-----------------------------------
Q And from your review of the records whatos your 
understanding of the medical course that -- at sacred 
Heart Medical center? 
A Well, again he was ventilated there; he was breathed 
for. He was provided with life support. But the 
tests that were done indicated that he was brain dead. 
And rom not sure -- I think it was the second day or 
so he was there, he did die. 
Q Were you -- Dr. Marco Ross has testified regarding his 
findings on autopsy. were you able to review Dr. 
Marco Rosso autopsy report? 
A Yes, I did receive the autopsy report. 
Q what findings from the autopsy report do you consider 
to be significant in understanding the etiology of 
causation of Raphaelos injuries? 
A well, he did have evidence of multiple impacts to the 
head, showing as bleedin~ within and underneath the 
scalp, and bruising of h1s forehead. Associated with 
the impact to the back of his head was also a fracture 
of the occipital bone and some bleeding over the dura, 
the outermost membrane around the brain, what we call 
an epidural hemorrhage. And all of those, the scalp 
injury, the skull fracture and the epidural 
hemorrhage, are typical impact trauma. 

And addition to the impact at the back of his 
head he also had evidence of impacts to the front of 
his head, with hemorrhaging of the scalp there. 

Additionally he had diffuse swelling, edema, of 
the brain, chan~es of a brain thatos been deprived of 
oxygen and nutrltion, from cardiac arrest, and he had 
multiple areas of hemorrhage beneath the dura and 
beneath the arachnoid around his brain. 
Q What were the findings regarding the x-rays that you 
reviewed? 
A Well, the x-rays that I saw were limited, but 
basically showed evidence of diffuse brain swelling. 
There also was evidence of bleeding over the head -­
And, letos see, here -- there was some bleeding in the 
posterior falx -- If you think of the brain sort of as 
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a walnut turned on its side and the membrane between 
the two halves of the walnut, thatos the falx, so it6s 
between the two lobes of the brain. 

There was the question of whether there was 
some blood in the back of the brain on the right side 
or whether that was in one of the fluid spaces, one of 
the ventricles in the brain. 

There was fresh blood on the left anterior 
temporal area, which is low on the left side, and that 
appeared to be subdural blood. 

Thereos evidence of a depressed fracture of the 
occipital bone, again going from the hole through 
which the spine leaves the skull, up toward the suture 
above. 
Q were there any -- was there any evidence on x-ray 
examination regarding the extremities, the upper 
extremities? 
A Right. The only films I saw of the skeleton were on 
some chest films. And the -- the upper arm bones are 
formed with a head to the bone that moves around in 
the shoulder socket, and then the shaft of the bone. 
The head had been torn off the shaft on both sides, 
and there was evidence of abundant new bone going down 
the shaft, showing healing of those inj~u~r+i~e~s~·~A~nd~a~t~-----------------

---------=tne same time tne tne-socket that the head of that 

) 

upper arm bone articulates with, what we call the 
glenoid, was torn apart, with both types of injuries 
being what one sees with severe jerking on the limbs, 
essentially tearing the arms off the shoulder. 
Q Given the healing state of the proximal humeral -- the 
proximal humeral fractures, and also the chip 
fracture, are you able to formulate an opinion as to 
whether or not these fractures occurred 
contemporaneously with the -- with the injuries that 
Raphael sustained september 9, 2003? 

THE COURT: would you restate your question, 
please, counsel? 

MR. CABALLERO: I will do that. 
Q Were you able to formulate an opinion as to whether or 
not the proximal humeral fractures and the glenoid 
fractures were sustained on or about september 9, 
2003? 
A The -- at least part of the injuries to both shoulders 
were considerably older. The amount of healing that 
was there is such that it probably took two or perhaps 
more weeks to have that amount of healing. 

At the same time I recognized that at autopsy 
they showed that there was new acute injury as well as 
the old injury. 
Q Ana -- and what is that indicative of? 
A Well, itos indicative of repetitive events, where the 
arm is seriously and dramatically jerked away from the 
body. 
Q Based upon your review of the records and the 
radiologic studies were you able to formulate an 
opinion regarding the cause of Raphaelos injuries? 
A well, he died of blunt force trauma to the head. With 
that there would have been associated whiplash injury, 
that is, his head wouldnot have just moved in a 
straight line into somethin~ but would have been 
had a whiplash motion assoc1ated with the impact. 
Q what is it about the findings that demonstrates to you 
a whiplash component to Raphaelos injuries? 
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A Well, I already commented that he had some 
characteristics of a direct impact, the scalp injury, 
the skull fracture, the epidural hemorrhage, all of 
those are focal injuries from a blow. But the multi­
focal bleeding around the brain and in the falx 
indicates that there was angular acceleration, 
whiplash forces. 
Q Would the force generated by a child Raphaelos age in 
arching backward from a standing position and falling 
to the floor, on two occasions, hitting the back of 
his head on both occasions, would that type of force 
be sufficient to generate the injuries observed in 
Raphael? 
A No. 
Q What about if the child after the first episode of 
throwing himself back and hitting his head, he then 
proceeded while on the floor to bang his head on the 
hard floor approximately three to four times? If you 
added that to the equation would that adequately 
explain the injuries observed in Raphael on autopsy? 
A No. 
Q And would you explain why not? 
A It takes a very severe impact to break that occipital 
bone. ItOs also a bone thatos sort of -- under the 

---------oack of~ne necR, so itos a little more protected. 
We will see fractures of the parietal bone, 

which is a much more fragile bone, the one I talked 
about his earlier fracture, with falls from heights 
such as that. But it would be extremely unusual for 
the -- the history described. We see a lot of kids 
who bang their head and we donot see evidence of 
serious intracranial injury with that. 
Q Doctor, when you look at the constellation of injuries 
that Raphael presented with on -- on september 9th and 
lOth, 2003, and then at autopsy, what, in your opinion, 
is this constellation of injuries consistent with? 
A well, I think weave covered most of the injuries. we 
havenot covered the retinal and optic nerve sheet 
hemorrhages, which are also an indication of whiplash 
trauma to the head. 

The constellation indicates that Raphaelos head 
was whipped severely and struck against something. 
You could get a similar picture, say, if you struck 
the head low in back with a baseball bat, and caused 
the head to whip forward. 

Additionally, we have the shoulder injuries, 
that, as I indicated, result from essentially jerking 
the arms off the shoulders. 
Q would these injuries, for example, be consistent with 
-- with a parent who p1cks up a child and throws the 
child with force against a hard floor? 
A It would have to be extremely hard to do all this. 
Q And, Dr. Feldman, in terms of the certainty of your 
opinion, how -- how certain are you of your opinion 
that Raphaelos injuries were the result of inflicted 
non-accidental trauma? 
A 100 percent. 
Q Dr. Feldman, the opinions that you have offered today, 
have those been offered on a more probable than not 
basis and to a reasonable degree of medical certainty? 
A Yes. 

MR. CABALLERO: 
further questions. Thank you. 

And, Dr. Feldman, I donot have 
The other attorneys 
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THE WITNESS: (Inaudible). 
THE COURT: I remind parents that if 

to ask questions mention those questions to your 
you want 

1 awyer. 
Mr. Anderson, cross on behalf of mother? 
MR. ANDERSON: Thank you, your Honor. 

CROSS EXAMINATION 
BY MR. ANDERSON: 
Q Good morning, Dr. Feldman. 
A okay. I understand youOre Mr. Anderson, the motherOs 
attorney? 
Q Yeah, thatOs correct. 
A okay. Thank you. 
Q I just have a few questions for you regarding the 
whiplash injuries -- the injury, and/or the injuries 
to the shoulder area. 
A okay. 
Q Is it possible these -- some of these -- are these 
injuries themselves -- could have been caused by a 
mother, or a father for that matter, picking the child 
up and shaking them to see -- if either they were 
bein~nre~onsive and QerhaQs shaking,~t~h~e~m~t~o~o __________________ ___ 

--------v-iol ent 1 y? 
A The sort of forces required to cause this are really 
beyond what any caretaking parent would use to shake a 
child. so, no, I donOt think that is consistent. 

In addition, we do have the evidence that the 
shoulder injurjes were both fresh and old, and the 
injury to the skull, the scalp and the epidural 
bleeding in both the front and back scalp indicates 
that thereOs been multiple impacts to the head. 
Q okay. You also spoke about going back to December of 
2002. I believe you reviewed the records -- Actually, 
you proba9ly reviewed them in early 2003. You--
A Rlght. 
Q You spoke about the -- the burns or the scabbing to 
the hand. 
A Right. 
Q Now, did I hear correctly that you -- what you saw 
actually were xerox copies of photographs that were 
taken of the hand? 
A LetOs see, here. rOm not sure whether they were xerox 
or the photos. rOd have to go back and look at the 
original material. 
Q okay. 

As far as the -- Going on from there, as far as 
the, I believe it was termed at least one point, the 
festering lesion on the back of the head,--
A uh-huh. 
Q --could the fact that it was -- continued to be 
festered, (inaudible) cause the -- could that be 
caused by the child, or somebody else for that matter, 
picking at any scabs that would form over that lesion? 
A I think the same logic would apply that to the burn --
to that as to the burn, that seeing it at one point in 
time it would be hard to tell whether that was a 
problem of the child aggravating his own injury or the 
injury not being cared for. 
Q okay. Now, you were asked about whether or not the 
injuries that Raphael sustained could have been 
sustained by a child throwing himself back, arching 
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his back, to the ground, and then perhaps striking his 
head on the ground, and you said no, in your opin1on 
they could not be caused by that. correct? 
A some of the injuries, yes. 
Q okay. Is this the case with anybody, such as an adult 
or a teenager? could they be able to do -- could they 
-- Would they be unable to cause those type of 
injuries to themselves? 
A Well, the mechanics of it change, the tissue 
resistance changes. so, rom really speaking about 
infants and toddlers. 
Q okay. I understand that. Thatos -- I guess thatos 
where I was -- I was trying to go from here. If you 
had a -- Is your -- Is your opinion based upon a 
typical toddler, typical two-year-old, or is it -- you 
know, all two-year-olds in general? 
A I think the opinions that I gave would apply quite 
uniformly to two-year-olds. 
Q okay. If you had a two-year-old that had been 
documented as banging his head back, throwing himself 
back, would it be possible for that child to build up 
certain musculature such that heod be able to do that 
sort of thing, you know, injure himself more, if he 
were to perform the same act~i~o~n~a~g~a~i~n?~·--~~~~~~~~-----------------------------
A weTl-,-fie mfgl1toea6le to injure himself slightly 
more. I donot think heod build up any more muscles 1n 
doing it. But repetitively banging himself, there 
might be some accumulative scalp injury. 

that he had. 
one would not expect the intracranial injury 

Q okay. Now, just one or two more questions. Going 
back to parts of the beginning of your testimony, I 
believe Mr. caballero was ask1ng you about a 
particular child in a family be1ng targeted, I think 
was the phrase that Mr. caballero used. 
A okay. 
Q In cases where youove seen that, have you seen other 
children subsequently targeted? 
A In some cases, yes; in some cases, no. 
Q okay. 
A Either before or after the index child. 
Q In the cases where there is a subsequent child that is 
then targeted, have there been any indications earlier 
on as to, you know, whether or not that child will be 
targeted, or is in danger of being targeted? 
A rom not -- I donot think I can adequately answer that, 
in that the indications that we see of abuse are 
pretty overt. Theyore the broken bones and the 
bruises, and things like that. 
Q okay. rove --Maybe not even a fair question to ask. 

MR. ANDERSON: And I believe thatOs all the 
questions I have at this time. Thank you. 

THE WITNESS: Okay. 

father? 
THE COURT: Mr. Moser, cross on behalf of 

CROSS EXAMINATION 
BY MR. MOSER: 
Q Hi, Doctor. IOm the attorney for the father Jose--
A okay. 
Q --Arechiga. 

Doctor, you testified about the phenomenon of 
targeting a child for abuse in a home--
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Q And you also testified to what, you know, why that 
might take place or what might cause that. But what 
are the signs that that is actually taking place? I 
donOt know--
A Well, most overt would be the childOs getting injured. 
on another level there may be attitudes toward the 
child that are present, more punitive behaviors, more 
rough behaviors with a child, attributions that the 
child is bad, unruly, different. And the child 
themselves may either have or as a consequence of 
their handling develop adverse behaviors. 
Q uh-huh. LetOs see. 
A Hello? Are you there? 
Q Yeah. rOm here. rOm sorry, Doctor--
A okay. I didnOt know--
Q Not only did I write my--
A I lost--
Q --befo~e-hand, but I rewrote them-- under direct 
examination. 

okay. so of course the main -- the main 
evidence would be, you know, the abuse, actual abuse 
of the child? 
A ThatOs certainly the most concrete evidence. There 

--------~a~r~e-=tnose 6enavioral changes, both of parent and 
child, that could be premonitory of problems. 

) 

Q okay. And so, -- LetOs see. In this case the state 
has submitted one witness who has testified to these 
other things taking place, attitudes toward the child, 
punitive, the parent is more rough with the child. A 
conclusion of this phenomenon of abuse targeting -­
targeting is taking place in this case, is therefore 
contingent on the child actually being abused and the 
testimony of this one witness. would that make sense 
to you? 

question. 

sustained. 

MR. CABALLERO: object to the form of the 

THE COURT: Just a moment. The objection is 

MR. MOSER: Okay. 
THE COURT: The question is argumentative. 
MR. MOSER: Okay. 

Q So, Doctor, a conclusion that abuse targeting is 
taking place would only be as good as the -- the 
evidence of abuse in the situation and the evidence 
that these other signs were present? Is that right? 
A Yeah. I view this less as evidence that abuse has 
occurred as -- as evidence that -- how abuse can occur 
more to one child than other children in the family. 
It also is only as good as the surveillance the other 
kids for abuse has been. 

rtOs very easy for us to see the severely 
abused kid, but not to have had on~oing abuse of all 
the other children not come to med1cal attention or 
not be recognized. 
Q okay. okay. And I think that you said you wouldnOt 
normally take the -- the possibility of such a 
phenomenon as evidence of any child abuse? 
A No, I donOt think itOs -- itself is evidence for child 
abuse. It just is an explanation of the phenomenon of 
how one kid may suffer more injuries than others in a 
family. 
Q And in a home where child abuse is present wouldnOt it 
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more than one child would be 

\ 

normally be the case that 
subject to abuse? 
A Not normally. It certainly is common, but it can go 
either way. 
Q okay. 

Doctor, could you please describe your 
knowledge of the tibia fracture to us? Because itos 
something that was not -- I donot think was focused 
on. 
A Yeah. It was described as a fracture of the distal 
so that would be the lower end of the tibia. It was 
oblique in nature, so angly [sic] across the bone. 
And it was near the growth plate at the end of the 
bone. 
Q And I believe you said that the explanation that was 
offered for this injury was, I think, reasonable, was 
your word? 
A Yeah. The -- the explanation given at the time of --
Well, letos see, here. I guess I should rephrase 
that. 

The child was presented without an explanation 
by Dad to the emergency room, and he was actually 
fairly evasive about explanations. But it is a 

·-----::fc'-r-::-acture that occurs t:tRicall:t with normal activity- of-----------··-----­
a cniTCiof-r3 months such as he was. so i tos -- when 

) 

we look at types of fractures and how worrisome they 
are for abuse, thatos relatively low on the worrisome 
scale, although it can be the result of abuse. It 
most often results from normal childhood behavior. 
Q Now, I donot want to ask you a question that you 
maybe that you -- ask you something that you did not 
attempt to -- attempt to determine, but were you able 
to make a finding that that was accidental, that 
injury? 
A I felt it was compatible with an accident. I 
expressed my concern for the lack of explanatory 
history and Dados evasiveness. 
Q The -- the femur injury -- I believe you also said 
that the explanation offered for that was reasonable. 
A Yes. I felt that the history given was of an accident 
that clearly could cause that injury. The police 
investigation also had a family friend come in and 
observe the child immediately after the injury, in a 
position that corroborated the scenario. 

so, as much as we can believe the veracity of 
that witness, rod consider it compatible with the 
accident as described. 
Q Letos see. I think you -- Have you been a 
pediatrician for 30 years? Did I hear that about 
right? 
A IOVe been in practice since 074--
Q okay. 
A --yeah. 
Q Now, the -- the fracture to the femur, an injury where 
the child is running across soapy, wet floor and slips 
and does the splits, this is possible to cause that 
kind of injury? 
A Yes. 
Q The burn injuries, I think you.expressed two concerns, 
or maybe roll categorize the concerns 1n two 
categories; one that it was not healing properly, and 
did you testify that -- that it was -- mostly because 
it was being picked at? 
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A rom sorry; I lost your last statement. 
Q Excuse me. The burn injuries, did it seem mostly 
because it was being picked at that it was not healing 
properly? 
A I said that a reasonable explanation that it wasnot 
healing properly would be if the child were picking at · 
it. Another explanation could be lack of appropriate 
care. 
Q And you testified that it was consistent with a 
splash? 
A Thatos correct. 
Q And your main concern was that it was two separate 
splash injuries? 
A Ri~ht, that in the usual spill it would be more 
either a s1ngle one or bridged lesions. 

MR. MOSER: okay, Doctor. Thank you. 
THE WITNESS: Okay. 
THE COURT: Redirect, Mr. caballero? 
MR. CABALLERO: No questions, your Honor. 
THE COURT: one moment, please, Dr. Feldman. 
THE WITNESS: Okay. 
MR. ANDERSON: Your Honor, we have no further 

questions for Dr. Feldman. 
----------=---o--------:,------'-LI.LCOURl:__llr_._E.e_ldmart,_tbis_i_s_J_udg~e-- ·---­

sperline. I have one area rod like to ask you about. 
THE WITNESS: Okay. 

INTERROGATION 
BY THE COURT: 
Q That relates--
A Youore pretty distant, so could you talk up for me? 
Q weare going to move the phone. 
A Thank you. 
Q okay. Dr. Feldman, can you hear me? 
A Yes. Thank you. 
Q okay. rom interested in your observations and 
opinions regarding the injuries to the upper arms--
A correct. 
Q My only experience with that sort of injury is 
observing -- observing it in someone else; in ~ther 
words, rove seen adults, athletes, who suffer a 
shoulder separation or something like that--
A okay. 
Q --appears to be -- It appears to be a painful 
situation. 
A Yes. 
Q what youore describing is something beyond that. And 
rom wondering what likely would be the reaction of a 
child of Raphaelos age to suffering that sort of 
injury? What would someone else--
A Yeah. 
Q --see? 
A Well, part of the difference between kids and adults 
is that in adults the bones are stronger than the 
ligaments, and itos sort of vice-versa in kids. so 
adults are more likely to get sprains and 
dislocations, where kids get breaks. 

so, same sort of mechanics could ~ive different 
type of injury based on age. But in either case 1t 
should have been pretty darned painful at the time it 
occurred. 
Q Would we see a child who suffered an injury of that 
kind appear to be disabled, unable to lift arms and so 
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A Yeah. But kids usually would experience some 
immediate pain and then very quickly learn how they 
could minimize the pain, so they would have what we 
call pseudo-paralysis. They would not be usin~ the 
limb because they learn by keeping the limb qu1et they 
could essentially splint it. 
Q okay. And would you tell us a little more about the 
-- the healing process that you observed with new bone 
growth down the shaft of the bone? 
A well, the bones grow in breadth because theyove got a 
membrane called the periosteum around. And when the 
bones are torn apart like this thereos often stripping 
of that periosteum and bleeding under it. As the 
bones heal youoll see calcification, youoll see new 
bone being laid down in that area of blood clot under 
the periosteum. so thatos what we see on his film. 
Itos just sheathed with layers of extra calcium around 
the top of the bone. 
Q Is there anything in that observation of layers to 
suggest that whatever mechanics caused the injury in 
the first place was not repeated during the period of 
healing? 
A certainl~ regetitive injur~ would make_iDr __ mo_Le __________ _ 
profuse, more abundant evidence of healing. And he 
really has pretty dramatic evidence of healing. I 
think the most I can say with certain is thereos old 
injury and then one side had evidence patholo~ically 
of a fresher injury. But itos certainly poss1ble that 
there were repeated injuries in the intervening time. 
Q Do you have any opinion as to how long the period of 
pseudo-paralysis would -- would last from injuries of 
this kind? 
A It would be a little hard to be sure. Kids heal up 
pretty fast, and bones become relatively sort of stuck 
together in a week or so. rod say itos ~robably in 
that one-week range or so, as long as heos not being 
re-injured. 

THE COURT: Thank you. Let me ask if counsel 
have follow-up questions. 

Mr. caballero? 
MR. CABALLERO: No. 
THE COURT: Mr. Anderson? 
MR. ANDERSON: No, your Honor. 
THE COURT: Mr. Moser? Parents, do you have 

any other questions? 
okay. Dr. Feldman, that concludes your 

testimony. we appreciate it. weoll end the call at 
this time. 

THE WITNESS: Thank you. 
MR. CABALLERO: Your Honor, I would like to re­

call Maribelle Gomez to the stand. 
THE COURT: Youove been sworn; you are still 

bound by your oath. Please be seated. 

REDIRECT EXAMINATION 
BY MR. CABALLERO: 
Q Ms. Gomez, do you recall g1v1ng a 
what happened on september 9, 2003 to Mr. 
Det. Philips? 
A Yes. 

statement regarding 
Gonzalez and 

Q As part of 
recall telling Mr. 

your explanation of what happened do you 
Gonzalez that when the child became 
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limp after the second fall, that you took him to the 
back door of your residence, opened the door to allow 
him fresh air? 
A No. No, I don6t remember. 
Q Do you remember, as part of 
happened on september 9, 2003, this 
the child to the back of the house, 
and giving him fresh air? 
A I donot remember. 

your recollection of what 
occurring, taking 
opening the door 

Q As part of your statement to Det. Philips and Mario 
Gonzalez do you recall telling them that after the 
first time the child fell, when he was on the floor, 
that he -- while he was on the floor his having hit 
his head an additional two times? 
A I always told them the way it happened. I told them 
that the child had thrown himself the first time, that 
the child had thrown himself and hit himself I said 
three or four times. I donot remember having said two 
times. I donot remember two times. 

can I say something? 
No; thatos okay. 
okay. 

Q 
A 
Q If thereos any additional information your attorney 
can assist y_~o~u~·------.-~---------,------,--------.---------::--------=,-----,-------------------

And 1n your statement to Mario Gonzalez and 
Det. Philips, do you recall telling them that while 
you were at your neighboros house that you were trying 
to suck out soup from Raphaelos mouth? 
A Yes. 
Q And were you also pulling noodles-o~;~t-of his mouth? 
A Yes. 

you. 

Honor. 

MR. CABALLERO: No further questions. Thank 

THE COURT: cross examination, Mr. Anderson? 
MR. ANDERSON: Nothing at this time, your 

THE COURT: Mr. Moser? 

Honor. 
MR. MOSER: (Inaudible) case in chief, your 

THE COURT: Thank you. You can step down. 
MR. CABALLERO: Department would next call 

Mario Gonzalez. 

testimony you 
under penalty 

THE COURT: Do you solemnly affirm that 
give in this matter will be the truth 
of perjury? 

THE WITNESS: I do. 
THE COURT: Please be seated. 

DIRECT EXAMINATION 
BY MR. CABALLERO: 

the 

Q Mr. Gonzalez, would you please state your full name 
for the record? 
A Mario Luna Gonzalez. 
Q And what is your occupation and business address? 
A I work for the Department of children and Family 
Services, and !Om a -- Child Welfare Service worker. 
Q Is that with the Moses Lake office of DCFS? 
A Yes, sir. _ 
Q And, how lon~ have you been employed there? 
A It will be f1ve years in June. 

MR. CABALLERO: And, your Honor, Mr. Gonzalez 
is testifying as a lay witness, so rom not going to 
qualify him as an expert. 
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THE COURT: Thank you. 

Q Mr. Gonzalez, in regards to your occupation did you 
have an opportunity to interview Maribelle Gonzalez 
[sic] along with Det. John Philips? 
A I did. 
Q And, what was the nature of your conversation with Ms. 
Gomez? 
A We went there to interview Mrs. Gomez and her husband 
in relation to the injures that Raphael Arechiga 
sustained in her home. 
Q Did -- Were you able to obtain a version of events as 
to what occurred by the mother? 
A we did. 
Q And do you recall approximately when you interviewed 
the mother? 
A It was September lOth of 2003 and it was roughly around 
5:00 p.m. in the afternoon. 
Q Have you also heard the motheros testimony in court 
regarding what occurred on September 9th of 2003? 
A I have. 
Q Mr. Gonzalez, when you were interviewing the mother, 
on september 10, 2003, were there --was there --were 
there additional facts that were provided by the 
mother to y-ou other than the ones tha1:_w_er_e_p_r.m.d_dedi ______________ _ 
by the mother during her testimony in court during 
this trial? 
A I believe so. And you covered some of those. 
Q In regards to the -- The mother testified during the 
trial regardin~ giving the baby fresh air. How was it 
that she expla1ned that to you when you were 
interviewing her back in september of 2003? 
A I think rod have to carry you through the sequence of 
events a little. 
Q Letos do that then. Why donot you explain what was 
the motheros version of events back in september of 
2003? 
A The mother advised us and law enforcement that she 
didnot want any confusion so she was going to take us 
step by step through the -- what occurred that day. 
she went to the dining room table, placed a chair with 
the back of the chair to the dining room table and 
advised us that Raphael was standing in between her 
legs, Edgar, the younger sibling, standing at her 
side, and that she was feeding Raphael a bowl of sopa. 

She--
Q rom sorry; a bowl of what? 
A sopa. 
Q And what is sopa? 
A I would take it to be a bowl of noodle soup. 
Q okay. And please continue. 
A she indicated that when the child first --when she 
was feeding the child the first bowl of food, and she 
was -- it was coming to an end, it was becoming empty, 
the child threw himself back with force, landing on 
his head, and subsequently hitting his head twice on 
the ground. 
Q And how specific is your recollection about the mother 
indicating to you that the child had hit himself two 
additional times? 
A I clarified that information with law enforcement 
because we both took notes on the matter, and mine was 
very specific, and clarified it again with Det. 
Philips. 
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Q And, please continue as to what the motheros version 
of events was. 
A she said, again, the child threw himself down the 
first time, hit his head, subsequently swung his head 
back with great force, hitting his head on the floor. 

she went down to pick him up and comfort him, 
and she did, and she comforted him by picking him up. 
she said she was holdinij the back of his head, and 
that he did calm down w1th her advising him that she 
was going to get him more food, and she did. 

she proceeded to feed the child the second bowl 
of food, and everyone was still in the same positions, 
the child between her legs, Edgar standing at her side 
supposedly. The child, when he noticed that the bowl 
of food was -- was becoming empty again, or he was 
getting the last portions, threw himself back again 
from the standing position and hitting his head on the 
floor. At that time she said that -- that the sound 
was horrible, and she seen the childos eyes roll to 
the back of his head. 

she said she picked up the child immediately, 
lifted him in the air and I believe is what she said 
that she shook him or threw him up to try to get him 
to res~ond, and -- and he was unresp~o~n~s+ixv~e~·~----------~~ 

--------~~~ At that time she said that she went to the back 
door to get him some fresh air, and he was still not 
responsive. she indicated she came through the house, 
out the front door, and went to the neighboros house. 
Q And what occurred at the neighboros house? 
A she--

INTERPRETER: Your Honor,-­
THE COURT: Yes. 
INTERPRETER: Could (inaudible) a little bit 

slower (inaudible)? 
THE COURT: Yes.--
THE WITNESS: rom sorry. Yes, sir. 

Q And what -- when she took the child to the neighboros 
house, what occurred? 
A Mom said when she left her home to go over to the 
neighboros house that she was in distress and half 
knocked and opened the door at the same time as she 
went in the home. 

she went in the home. The neighbor met her at 
the door. she asked the neighbor for some rubbing 
alcohol, which the neighbor then went to find and 
brought to Mom. she indicated that she rubbed some on 
the child, to try to get him to respond with the smell 
of the alcohol, but he didnot. 

At that point Mother said she attempted to suck 
out, ocause she thought that not only had the child 
hurt his head when he flung himself back but also that 
he may have choked on some food she was feeding him. 
so she advised us that she tried to suck out whatever 
food was in the childos airway. 

she said that -- that the only response the 
child was a heaving motion in his throat, but other 
than that there wasn6t anything. 

she indicated that at that time she called 
Murray Twelves and had a conversation about the 
incident and the childos situation, and that after she 
talked to Murray TWelves she went to the hospital. 

MR. CABALLERO: I donot have further questions. 
Thank you, Mr. Gonzalez. 
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THE COURT: cross examination, Mr. Anderson? 
MR. ANDERSON: (Inaudible). 
THE COURT: Mr. Moser? 

CROSS EXAMINATION 
BY MR. MOSER: 
Q Mr. Gonzalez, could you please describe what your 
involvement in this case is, (inaudible)? 
A well, actually, sir, I first became involved on 
september 9th of 2003, as a child Protective services 
worker. And I was involved in the initial 
investigation and assessment of safety of the 
children, which did lead to placement of the children. 
so I did carry the case under the child Protective 
Services position. 

I subsequently did obtain a position in child 
welfare services and the case came to my hands again. 
Q You have been involved with the -- the other four 
children, then, for the past (inaudible) months? / 
A Yes, sir. 
Q Have you had a chance to observe the other children in 
the home where they are now, (inaudible)? 
A I have. 

_____ Q okay_,__AncLdo_y:_o_u_hav_e_any_con.ce.r.ns-w-i-tb-tbese-o.the.f:''-----
children6s mental or emotional well-being? 
A of course the family has been through -- This is a 
hard situation everyone is facing, not just the 
parents, but the children. And they are receiving 
counseling to address those concerns. 
Q How have they adjusted to the foster home? 
A It is my opinion, from talking to them, that under the 
circumstances they6re doing very well. 
Q Have they been able to maintain relationships_wi-th------
their parents? 
A At this time they6re visiting with the parents once a 
week, for an hour and a half. 
Q And, could you describe or characterize these -- the 
quality of these relationships? 
A From my observation of the visit the parents seem to 
be appropriate in their visits, and there6s obvious 
bonding between them and their children. 
Q Do the children seem afraid of the parents? 
A No, sir. 
Q And do they -- do the children seem to have trouble 
knowing how to act around the parents? 
A I couldn6t say that, no. 

MR. MOSER: No more questions, your Honor. 
THE COURT: Redirect? 
MR. CABALLERO: No. 
THE COURT: Mr. Anderson, on behalf of mother, 

follow-up to Mr. Moser6s questions? 
MR. ANDERSON: Yes. Thank you, your Honor. 

Maybe one or two. 

RECROSS EXAMINATION 
BY MR. ANDERSON: 
Q Regarding -- how many v1s1ts have you been able to 
observe between the parents and the children -- four 
children? 
A To the best of my recollection, three. 
Q okay.--
A Maybe two, but I think it6s three. 
Q At those visits have the parents brought food -- for 
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MR. CABALLERO: Thank you. Nothing further. 
THE COURT: Mr. Moser, anything else? 
MR. MOSER: (Inaudible), your Honor. 
THE COURT: Thank you. You can step down. 
MR. CABALLERO: And, your Honor, the Department 

would rest, with the understanding that -- that the 
Department is not addressing any type of disposition 
issues; that should be bifurcated depending upon the 
courtos decision upon the Departmentos petition. 

THE COURT: Thank you. 
Letos take a ten-minute recess, and weoll take 

up--
MR. ANDERSON: Actually, your Honor -- at this 

point -- I wasnot sure exactly how long (inaudible) 
was going to take. I instructed my cl1ent -- last 
week to talk to all their (inaudible) coming in 
(inaudible), instructed them to be here between 1:00 
and 1:30, (inaudible) take up at 1:30. But 
(inaudible) she -- I did (inaudible) with Tracy 
Alvarado, whoos a visitation supervisor (inaudible), 
also be coming in at 1:30. so at this point 

_____ (inauctLb_le)_par.en:ts_ar.e_unabJ_e_to-=-=-p-~esen.t-tes-timony'-----­
until 1:30, and we would ask that the court give me a 
recess until then. 

) 

\ 
I 

I do -- would like (inaudible) mother 
(inaudible) to have her basically testify after the 
other lay witnesses have testified. 

THE COURT: Mr. Moser? 
MR. MOSER: I believe itos actually Mr. 

Andersonos case at this point. I donot know if itos 
(inaudible) jointly. Yeah, that sounds fine. 

THE COURT: Are you able to put on Mr. Arechiga 
for beginning of his testimony? 

MR. MOSER: Actually, I think I would be 
(inaudible) Mr. Anderson (inaudible). 

THE COURT: That you would be? 
MR. MOSER: (Inaudible). rod rather wait until 

1:30 (inaudible) witnesses. 
THE COURT: Mr. Caballero? 
MR. CABALLERO: The only concern that I have is 

-- is with timing. I think last week I indicated that 
I have testimony Otil about 11:00. And -- IOm 
wondering if perhaps the -- the mother can commence 
her test1mony and then be re-called to respond to any 
further witnesses, because we do have another hour 
(inaudible) left to go. or at the courtos discretion. 

THE COURT: Mr. Anderson, is that convenient? 
MR. ANDERSON: It could be, your Honor. You 

know, I -- I really donot anticipate -- we have 
basically about half a dozen lay witnesses, and I 
would be surprised (inaudible) ten, 15 minutes, 
(inaudible) their observations of the mother with her 
chi 1 dren. (Inaudible). 

THE COURT: Do you anticipate that weoll 
conclude today? 

(i naudi bl e). 

conclude today? 

MR. ANDERSON: (Inaudible) my view, your Honor, 

THE COURT: 
Mr. Moser? 

MR. MOSER: 

Just a moment. 
Do you anticipate that weOll 

I donot. And actually I wouldnot 
Page 23 



) 
/ 

-- I think I 
Ms. Gomez or 

Gomez-Arechiga03.txt 
-- I could proceed with calling either 
Mr. Arechiga in the next hour--

THE COURT: Okay. 
MR. MOSER: --see how far I get. 
THE COURT: Letos recess until 11:15. 

Recess 
THE COURT: Mr. Moser, you can proceed. 
MR. MOSER: Your Honor, father calls Jose 

Arechiga to the stand. 
THE COURT: Do you solemnly affirm that the 

testimony you give in this matter will be the truth 
under penalty of perjury? 

THE WITNESS: Yes. 
THE COURT: Please be seated. 

DIRECT 
BY MR. 

EXAMINATION 
MOSER: 

Q 
please? 

Jose, will you state your full name for the record, 

please. 
THE COURT: IOm sorry. counsel, use surname, 

MR. MOSER: Excuse me. 
Q Mr. Arechiga, would you state your full name for the 
record lease? 
A Jose Ramon Arechiga saltero. 
Q Will you spell your last name, please? 
A ItOs J-o-s-e, R-a-m-o-n, A-r- -- c-h-i-g-a. 
Q Thank you. Mr. Arechiga, what kind of child was 
Raphael? 
A Raphael was a child that would pull his hair. 
Q could you describe to us how -- how he would act? 
A Raphael wouldnot stop, or couldnot stoe (inaudible). 
Q And what do you mean by that? "wouldnot stop" 
(inaudible)? 
A He would run everywhere. 
Q What else would he do besides run? 
A He did a lot of things. 
Q could you ~ive us some examples? 
A He would p1nch himself. He would bite his burns where 
he had burned himself. He would (inaudible) ear, the 
right ear. 
Q Did the other children act like him at all? 
A No. 
Q How did the other children act? 
A Different. 
Q what about Raphaelos eating? was that at all 
different from the other children? 
A Yes. He couldnot stop eating. 
Q What do you mean, he couldnot stop? 
A Well, he wouldnot stop eating. He wanted more; he 
wanted more. 
Q what if -- what if he didnot get any more food? what 
would he do? 
A He would throw himself back. 
Q How -- how would he throw himself back? 
A He would let himself go back on his head. 
Q what else would he do if he wasnot given more food 
when he wanted more food? 
A He would hit whatever it was, whichever way it was. 
Q Youove seen him throw himself back? 
A Yes. 
Q How many times have you seen 
A I couldnot tell you how many 

him throw himself back? 
times. rove seen him a 
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Q Did you ever see Raphael injure himself? 
A Yes. 
Q When? 
A I couldnot tell you exactly what day it was, but r --
you know, did see him eating the scabs off his burned 
hand. 
Q When Maribelle was in the hospital with Edgar, Raphael 
injure himself, how did you -- what did you do when he 
injured himself? 
A I took him to the hospital. 
Q Did they ask you questions at the emergency room? 
A They asked me questions, but r donot know English. 
supposedly the doctors thought that I was suspicious. 
Q Did they have an interpreter there? 
A They did not have an interpreter. 
Q were you able to answer their questions? 
A I didnot answer anything. 
Q Mr. Arechiga, how do you relate to the other children? 
A we get along very well despite the fact that theyore 
not my children. very well. 
Q Do you act as a father to all four of them? 
A Yes. 
Q How does Maribelle treat them? 
A very wel . 
Q what involvement have you had with CPS? 
A okay. weave been involved -- CPS -- Raphael was born. 
Q what things has CPS required you to do? 
A weave done everything that CPS has asked us. 
Q Do you remember what that stuff was? 
A I went to the classes--

INTERPRETER: And the interpreter did not 
understand the terms. rtos some counseling classes. 
Q was there anything else that you remember that CPS had 
(inaudible)? 
A urine tests. weare going on two years or more, doing 
those tests. 
Q How many times did CPS take Raphael out of your home? 
A Two. 
Q Did they ever take the other children out of the home? 
A Yes, for five days. 
Q Mr. Arechiga, were you afraid that CPS would take 
Raphael away if anything else happened to him? 
A Well, yes, because they never gave us the necessary 
assistance. Any time we went to ask them for 
assistance, Mr. Murray Twelves there, supervisor --
yeah, his supervisor -- and we were conversing there, 
and -- the supervisor yelled at us that we were asking 
too much for my son, that we had to get used to that 
the child was like that already. 

Then what I did -- what I didnot like was the 
fact that she yelled at Maribelle in front of the 
children and Mr. Murray Twelves. supposedly theyore 
professionals, and (inaudible) could see that she was 
--that lady (inaudible) professional. where is her 
professionalism? 

MR. MOSER: Thank you. 
MR. CABALLERO: Your Honor, 

and move to strike, first of all relevance, 
sec6nd, unresponsive to the question -- not 
with CPS or DCFS professionalism. 

rom going to object 
and 
dealing 

MR. MOSER: (Inaudible) clarification--
THE COURT: Just a moment. The objection is 
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overruled; the motion to strike is denied. 

Go ahead. 
Mr. Arechiga, I for~ot to ask you a question. How did 

how did Ms. Gomez deal w1th Raphaelos behavior? 
Q 

A Fine. Good. 
Q What things would she do to -- to compensate for his 
(inaudible)? 
A she would (inaudible) things, (inaudible), "Mama" and 
"Papa," and the names of the colors. she tried to 
keep him busy also. 
Q How would Ms. Gomez respond to him picking the scabs, 
(inaudible)? 
A she would tell him to "No," not do that. 
Q How would she respond to him eating so much? 
A He would get angry. And thatos when he would throw 
himself back. 
Q How would she respond to him throwing himself back? 
A she told him that that wasnot right. 
Q Mr. Arechiga, are the other four children well 
mannered? 
A Yes. 
Q Is that due to the upbringing given them by Ms. Gomez? 
A Yes. 
Q How successful was MS_.____GOJ)].ez_at_teacbj_n_g_RapbaeJ, ______________ _ 
(inaudible)? 
A what do you mean, "success?" 
Q Did Raphael seem to learn to (inaudible) better? 
A No. 
Q why do you think that is? 
A I donot know why that would be. I noted that my son 
was not -- not right. 

INTERPRETER: Excuse me, your Honor. The 
interpreter -- the expression (inaudible) could either 
be "not right" or "not well." 

questions. 

inquire at this 

you. 

THE COURT: Thank you. 
MR. MOSER: Your Honor, I donot have any more 

THE WITNESS: Is that it? 
THE COURT: one moment. 
MR. MOSER: (Inaudible). 
THE COURT: Probably most sense to ask you to 
point, Mr. Anderson. 
MR. ANDERSON: I believe so, your Honor. Thank 

CROSS EXAMINATION 
BY MR. ANDERSON: 
Q Mr. Arechiga, when did Raphael first begin exhibiting 
these odd behaviors or these (inaudible)? 
A since he started walking. 
Q okay. And you said that Raphael had been removed from 
the home twice; is that correct? 
A Uh-huh. 
Q Is that including the time he was taken directly from 
the hospital after he was born? 
A Yes. 
Q okay. And, do you recall how old he was when he 
started walking? 
A No, I donot (inaudible). 
Q was there a time when he was in your home when he was 
having (inaudible) normal behavior? 
A No. 
Q okay. Now, you had previously testified to your 
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attorney that -- you had spoken to, you said, spoken 
to CPS, spoken with Mr. Murray Twelves, about 
Raphael6s behavior; is that correct? 
A Yes. We told him how my son behaved. He -- he would 
arrive at our home, you know, surprise us there to 
observe the child. 
Q okay. 
A All the workers -- all of the workers (inaudible) 
visited us and we had -- had -- including a family 
counselor. He would visit -- any time. 
Q About how many times, if you can give a number to it, 
did you speak to somebody at the Department regarding 
your concerns about Raphaelos behavior? 
A Maribelle and I would go. 
Q okay. I guess my question was, do you remember about 
how many times you said something to somebody at CPS 
regarding your concerns of Raphaelos behavior? 
A I don6t remember which, but we told them a lot of 
times. 
Q okay. what was their usual response? 
A They never gave us an answer except that time when the 
supervisor yelled at us that they couldnot do anything 
-- until the child was three years old. 
Q okay. Did they say what would hapP-en when RaQ~h~a~e~l~w~a~s~--------------------------.=t 11 re e? 
A we told them that something, you know, could happen to 
the child if we had to wait until that time, 
(inaudible) the things that he did. 
Q okay. My question to you, sir, is, what were they 
going to do when Raphael turned three? Why were they 
waiting until he was three? 
A I donot know (inaudible). 
Q okay. After you had a chance-- (Inaudible). 

You have had the opportunity to observe 
Maribelle Gomez with her children, correct? 
A uh-huh. 
Q Based upon what youove seen her do, and the way youove 
seen her act, what kind of a mother would you say she 
is (inaudible)? 
A sheos a good mother. 

MR. ANDERSON: Okay. 
believe I have any further questions. 
may. 

Thank you. I donot 
Mr. caballero 

THE COURT: cross on behalf of the Department? 
MR. CABALLERO: Thank you, your Honor. 

CROSS EXAMINATION 
BY MR. CABALLERO: 
Q sir, youove indicated that you did not feel that the 
Department offered you the services that your family 
needed, correct? 
A could you repeat? 
Q roll rephrase. 

You feel that the Department did not offer you 
services to be able to get a handle on Raphaelos 
behaviors, correct? 
A --deal with Raphael. 
Q Let me rephrase. 

Do you feel that the Department offered you the 
services that your family needed to understand what 
was going on with Raphaelos behavior? 
A No. 
Q You received counseling, correct? 
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Yes. 
You received a psychological evaluation, correct? 
Yes. 
You received an anger not an anger, a substance 

evaluation? 
You -- Let me Do you understand my question? 

A 
Q 
A 
Q 
abuse? 

No. 
You received an evaluation about drug and alcohol 
oh. Yes. 
You also received treatment for drug and alcohol 

A Yes. 
Q And as part of that you were providing urinalysis 
samples for testing. 
A Yes. 
Q The Department was also sending home-based service 
worker Gracie Alvarado into your home to help you with 
your family -- strike that -- to help you with 
Raphael. · 
A That she was working in there to help us? 
Q Yes. 
A Yes. 

use. 

Q And Raphael was being seen by doctors for his health, 
correct? 
A For what we wanted there wasnot a doctor. 
Q You testified previously that the doctors that were 
seeing Raphael werenot giving you the help that you 
needed to control Raphael, correct? 
A Yes. 
Q what is it that you think should have been offered to 
either you or Maribelle or Raphael that was not 
offered by the Department? 
A special help for my son. 
Q To be seen perhaps by a doctor with a specialty? 
A Yes. 
Q And you were present when Dr. Verhage testified about 
the referral to the neurologist Dr. Dixon, correct? 
A what? 
Q Do you understand -- strike that. 

Is it your understanding that Raphael was seen 
in January of 2003 by neurologist Richard Dixon? 
A I donot know where that doctoros from. 
Q what you were hoping for as a parent was for a doctor 
or other specialist to be able to find out why was 
wrong with your child, correct? 
A Yes. 
Q You testified that Raphaelos odd behaviors began when 
he started to walk. 
A Yes. 
Q How old was Raphael when he started to walk? 
A I donot remember (inaudible). 
Q Did -- when did Raphael start to walk in terms of a 
date? 
A I donot -- Like I said, I donot know. 
Q was it the first time that he was placed in your home 
after June of 2002 and before he was removed for the 
five days in september of 2002? 

INTERPRETER: !Om sorry; the interpreter-­
--in september of 2002? Q 

A 
Q 
A 
Q 

That he started walking? 
Yes. 
He started walking when he was in our house. 
was it when he was first returned into your care 
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A It was when he was at home already, when they gave him 
back to us. 
Q Did you ever ask Murray Twelves to remove Raphael from 
your care and Ms. Gomezos care because your family was 
unable to keep the child safe? 
A No. 
Q Despite the difficulties that you were experiencing 
with Raphael, you felt that Ms. Gomez and you could 
handle the situation and keep him protected, correct? 
A Yes, we could. 
Q The scab-eating behavior on the hand, was that a 
problem that persisted until the childos death? 
A Yes. 
Q Was Raphael -- strike that. 

Did you or Ms. Gomez seek medical treatment for 
the problem with the scabs -- and that being with a 
doctor? 

vague. 
Q 
burned 
A 
Q 

- THE COURT: Donat answer, please. 
The question, "problem with the scabs" is 

If youod rephrase, please. 
Did you have Raphael seen by a doctor when he first 

his hand? 
when he burned his hand? 
Yes. 

A 
his 
Q 

No, because that wasnot very serious. we tended to 
hand. 

A 
And how was it that you tended to his hand? 
weod .doctor it. 

Q 
it? 
A 

Did you take care of it, or did Ms. Gomez take care of 

Both. 
Q Did you put an ointment on the wound? 
A 
Q 

Yes, we -- medicine, what we Mexicans use. 
Which is what? 

A For a burn. 
Q And which is what? 

INTERPRETER: Thatos a term -- IOm not -- I 
must not be very Mexican. (Inaudible); rove not heard 
that term before. 

THE COURT: Repeat your answer, please. 
A Itos some sort of white powder applied for burns 
(i naudi bl e). 
Q would you bandage his hand? 
A Yes. --a sock, or -- so he wouldnot hurt it more. 
Q would he take off the bandages? 
A Yes, he would (inaudible). 
Q Did he start eating the scab on the wound immediately 
after the scab was formed over the wound? 
A Yes, he would pinch--. 
Q He would pull off the scab? 
A Yes, he would -- remove it all completely. 

MR. CABALLERO: I donot have further questions. 
Thank you. 

THE COURT: 
MR. MOSER: 

do it in a couple minutes. 
THE COURT: 

REDIRECT EXAMINATION 
BY MR. MOSER: 

Will you want to address redirect? 
Yes, your Honor. And I think I can 

Go ahead. 

Q Mr. Arechiga, what were you concerned might happen if 
CPS did not provide additional help as you had asked? 
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A That something serious like what occurred would 
happen. 
Q Mr. Arechiga, you testified to quite a bit about 
Raphaelos behavior. who else was able to observe this 
same behavior? 
A I have friend that saw that. 
Q What is that friendos name? 
A Joaquin Valenzuela is his name. 
Q Anyone else? 

) 

A Mr. Jorge chacon also saw Raphaelos behavior. He was 
the family counselor. 

Those were (inaudible) from the visits. 

on this. 
MR. MOSER: Your Honor, IOm going to hold off 

THE COURT: Thatos fine. We can recess until 
1:30. You can step down, Mr. Arechiga. 

THE WITNESS: Okay. 
THE COURT: Before we conclude -- before we 

conclude the hearing rom going to want to ask Mr. 
Gonzalez a question that may require some research in 
order to answer. And I say that in order to give him 
an opportunity to do that research, without knowing 
whether or not others would ask him or someone else 

--------~t~h~e_guestion. 
what rOm going to want to know is between 

Raphaelos last return from foster care in March of 

) 

) 

2003 until his death how many times was he seen by 
mandatory reporters, who were they, and whether any of 
those people ever reported any suspicion of abuse or 
neglect during that time. 

Anything else for the record, folks? 
MR. MOSER: No, your Honor. 
MR. ARECHIGA: Your Honor, (inaudible) all the 

records of all the people (inaudible) visit us in our 
home. 

Moser. 

Recess 

THE COURT: You should discuss that with Mr. 

okay? weoll be in recess until 1:30. 
MR. CABALLERO: Thank you, your Honor. 

AFTERNOON SESSION 
February 26, 2004 

THE COURT: Good afternoon. Please be seated. 
okay. Do you want to continue with your 

examination of Mr. Arechiga, or do we want to shift 
the focus, here? 

MR. ANDERSON: If we could. we do have one 
witness, christy Alvarado; who would be (inaudible). 
If we could take her right now. That way she can be 
done, go back (inaudible). 

THE COURT: Any problem, Mr. caballero? 
MR. CABALLERO: No, your Honor. 
MR. MOSER: I think it might be (inaudible). 

rove just got like two questions for (inaudible) 
Arechiga--

THE COURT: Fine. 
MR. MOSER: --and then Mr. Anderson can proceed 

with his case. 
THE COURT: Thatos fine. If youOll -- Mr. 

Arechiga, if youoll please resume the stand. Youore 
still bound by your oath. 
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Please be seated. 

REDIRECT EXAMINATION 
(continued) 
BY MR. MOSER: 

) 

Q Mr. Arechiga, what would you like to see happen with 
your four children? 
A Return them to our home. 

MR. MOSER: Okay. Your Honor, (inaudible) 
three photographs--. 

THE CLERK: RespondentOs Exhibits 3, 4 and 5 
have been marked for identification. 
Q Mr. Arechiga, what -- what is that a picture of? 

THE COURT: YouOve handed him, for the record, 
which number? 

MR. MOSER: Exhibit 3. 
THE COURT: Thank you. 

A ItOs a photo of a visit. I donOt remember what day it 
was -- we brought this, their gift. This is 
valentineOs Day. 
Q And do you remember who took that picture? 
A I believe it was taken by the one who brings the 
children to the visit. 

MR. MOSER: Your Honor, rOd like to suhmiL_ _______________ _ 
Exhf6it 3 as evidence. 

THE COURT: Any objection? 
MR. CABALLERO: No. 
THE COURT: 3 is admitted. 
MR. MOSER: Your Honor, rOm showing the witness 

what has been marked Exhibit 4. 
Q Mr. Arechiga, will you tell us what that is a picture 
of? 
A 
Q 
A 
Q 

ItOs JuliannaOs birthday. 
Do you remember who took that picture? 
Yes. The same. 
Okay. Thank you. 

MR. MOSER: Your Honor, rOd like to submit 
Exhibit 4 into evidence. 

MR. CABALLERO: No objection. 
MR. ANDERSON: No objection. 
THE COURT: 4 is adm1tted. 
MR. MOSER: Your Honor, rOm showing the witness 

what has been marked as Exhibit 5. 
Q Mr. Arechiga, will you tell us what that is a picture 
of? 
A 
Q 
A 
Q 

This photo (inaudible) visit. 
And do you remember who took that? 
Yes. Also the same person. 
okay. 

MR. MOSER: Your Honor, rOd like to submit 
Exhibit 5 into evidence. 

MR. CABALLERO: NO objection. 
MR. ANDERSON: No objection. 
THE COURT: 5 is adm1tted. 
MR. MOSER: Your Honor, I donOt have any more 

questions of Mr. Arechiga at this point. 
THE COURT: Will you have any further cross, 

Mr. Anderson? 

step down. 

MR. ANDERSON: No, your Honor. 
THE COURT: Mr. Caballero? 
MR. CABALLERO: No. 
THE COURT: Thank you, Mr. Arechiga. You can 
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MR. MOSER: And, your Honor, it is the 

intention of the father to let Mr. Anderson proceed 
with his case. 

THE COURT: Mother may call her first witness. 
MR. ANDERSON: We would be calling Gracie Alvarado to the 
stand. 

THE COURT: Please raise your right hand. 
Do you solemnly affirm that the testimony you 

give in this matter will be the truth under penalty of 
perjury? 

THE WITNESS: (Inaudible). 
THE COURT: Please be seated. 

DIRECT EXAMINATION 
BY MR. ANDERSON: 
Q would you please state your full name and spell your 
last name (inaudible)? 
A Gracie Alvarado. ItOs A-1-v-a-r-a-d-o. 
Q Thank you. Ms. Alvarado, can you please give the 
court your business address? 
A It is 1620 Pioneer way, south Way, and -- suite A. 
Division of Family and -- Division of Family Services. 
Q Is that in Moses Lake? 
A Yes, in Moses Lake. 
Q And what is your occupation? 
A rom a home support specialist there at the Division of 
children Family services. 
Q okay. And as a home support specialist what does that 
entail? 
A I ~et referrals from the caseworkers to try and help 
them out w1th the situation. That varies in each 
family. And service them in all kinds of services and 
trying to get resources to better the situation 
theyore in. 
Q when you say "them," youore referring to--
A The clients--
Q --dependent children, right? 
A Yes. To the clients. 
Q okay. In your service as a home support specialist 
have you had an -- have you had occasion to go to the 
home of Maribelle Gomez and Jose Arechiga? 
A Yes, I have. 
Q And, when did you first work with them as a home 
support specialist? 
A It was about two years ago, bringing in the child for 
visits. 
Q Okay. So you -- provide transportation for, I guess, 
Raphael--
A Yes, I did. 
Q --to their home, and -- for a visit? 
A Yes, I did. 
Q would you stay there durin~ the visits? 
A I would stay there, superv1se the visit. 
Q okay. Based upon-- (Inaudible). How long were you 
working with the family -- home support specialist? 
A For about almost two years. 
Q okay. Were you still the home support specialist when 
Raphael passed away in september? 
A Yes, I was. 
Q And after that, when the other children were taken 
were placed into foster care -- child Protective 
services, did you also provide transportation for the 
children to visits? 
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A I did for just two weeks. 
Q okay. Dur1ng the time that you were -- when you were 
working with Maribelle Gomez and Jose Arechiga, did 
you have an opportunity to observe them interact with 
Raphael and with their other children--
A Yes, I did. 
Q And, how would you -- (inaudible) -- What kind of a 
parent would you say that Maribelle was, based on your 
observations? 
A During the time that I worked with Maribelle I felt 
that she had good parenting skills. she showed good 
cooperation with me, and -- the material I brought in 
in spanish was also used. 
Q okay. You said you -- you provided transportation for 
about the first two weeks of the dependency of the 
four other children. Were these visits, did they take 
place at Maribelle GomezOs home, or did they take 
place elsewhere? 
A Elsewhere. 
Q okay. For those visits, did the -- did the parents 
bring food,--
A Yes, they did, uh-huh. 
Q okay. During the time that you were -- working with 

-------'t"'-h'-'e--:-:-'-lfamil)', (inaudible) RaJ;!haelOs deJ::!endency, did Y.Jlll~------------------­
ever have an -- did you ever observe any what you 
would determine as being odd behaviors (inaudible) 
Raphael, that you can recall? 
A Just thinking about the odd behavior, what youOre--. 
Q Did you ever see him--
A Unusual behavior? or--
Q unusual behaviors. 
A Just when bringing him into the home, there were some 
visits during my visit that he would show a little 
anger, frustration, and confusion, so he would act up 

·sometimes -- not continuous. But only in the feeding, 
he would want to be fed more, and so I observed him at 
one time crying when almost his food would end, you 
know, when he didnOt have enough food -- that he felt 
he didnOt have enough food. 
Q Do you know -- other than cried when the food looked 
like it was going to run out (inaudible)? 
A He wanted to go and, at the same time as crying, to 
bite Maribelle, because he didnOt have enough food, 
and so sheOd try to feed him and he would try to bite. 
she would discipline him at the very minute, and stop 
that behavior. 

Another time I observed him trying to just 
pinch himself. And she would stop that too. 
Q okay. Did you ever observe him do anything else to 
himself, (inaudible) himself, such as pulling his 
hair--
A He pulled his hair. Just a little, you know, Ocause 
he was aware that Maribelle would be there to -- to 
stop that. so he would try and sneak and pull his 
hair, and--. 
Q okay. Did you ever observe him do anything else such 
as picking scabs off of his body? 
A No. Not that I remember on that. 
Q Did you -- do you ever recall Maribelle Gomez or Jose 
Arechiga expressing concerns to you about things that 
he was doing (inaudible)? 
A Yes. During my visit they would express a concern of 
his behavior. 
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Q And do you recall what sort of things they were 
(inaudible)? 
A well, during that she didnot have enough sleep 
he was awake, and I didnot observe this but she would 
talk to me about this and she would do express a 
concern on that. 
Q okay. 

) 

because 

MR. ANDERSON: Thank you. 
have any further questions for you. Maybe 
other attorneys will. 

I donot believe I 
one of the 

THE COURT: Mr. Moser? 

CROSS EXAMINATION 
BY MR. MOSER: 
Q Ms. Alvarado, what kind of training do you have in 
social work? 
A I have a -- rove been to the academy of CPS for 
childrenos services. And I have -- Is that the 
training? Thereos a lot of training in that--
Q --you know,--
A Thereos a lot of--
Q --(inaudible). 
A Thereos a lot of training in that. And I have 
numerous hours of child develo~ment and health care 

--------~a=na socfar-51~-lls and -- helping the families in that 
way. 

) 

) 

Q All right. How many years have you been working 
(inaudible)? 
A 14-1/2 years. 
Q 14-1/2 years. A question was touched on, -- Did 
Raphael act differently than the other children? 
A I would think he did. 
Q Letos see. And, did you ever see him hurt himself? 
A Just on the -- trying to pinch -- like I mentioned, 
Maribelle would be very careful to stop him, and that 
-- I think -- it was almost that sheod had discipline 
at -- had a lot of discipline before, on -- on that, 
on the issue of him hurting himself. 
Q Do you think -- do you think he was doing this 
sometimes just to get attention, (inaudible)? 
A rom not, you know, real sure on -- on what he was 
going through. But in observing other children on my 
cases, and having to go from one foster parent to 
home, and going back and forth on this, and then 
staying home, I see a lot of -- that kind of behavior, 
that they get a little frustrated, angry. 
Q The child does? 
A In some cases, on my -- in the children that I 
transport, and (inaudible) home that rom working with 
the families. And then when theyore home there, then 
I see the behavior. 
Q Do you consider -- that Ms. Gomezos response was the 
appropriate response -- his behavior? 
A I really donot know how to answer that, or how -- what 

if I feel that sheos responsible for his behavior? 
Q No. No, I didnot say--
A or, what -- or what? 
Q --responsible--
A I didnOt--
Q You testified that Ms. Gomez responded to him trying 
to hurt himself by stopping him immediately--
A oh, yes, she responded, uh-huh--
Q --correcting him or disciplining him. Do you consider 
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be the appropriate response? 
Yes, I do. 
What -- what was the purpose of your visits to their 

A To bring in -- protection skills, safety, in the home, 
and to observe the visits, how it went with the 
interaction of the parents, the bonding. And, as I 
worked with her I find out that, you know, that maybe 
she needed some social skills, also, that I would also 
bring in with her. And other resources that would 
help the family with the -- with educational and --
probably getting some -- at one time, educational with 
her with the English language, and she was doing very 
well with that. 
Q she was doing well--
A Well, uh-huh. 
Q What kind of things would you be on the lookout for 
during these visits? 
A The safety? Issues, as--. 
Q sure. 
A okay. on that, itos the home they were in, and see 
how the -- cleaning chemicals were kept, where they 
were kept, (inaudible) Raphael if he started crawling, 
we would -- I would look into that. And how -- the 
home, how small it was, and how -- how he was able to 
get from one place to another if he was crawling, 
right, and -- the gate, if there was a gate needed. 
Q And what observations did you make of the home, as far 
as (inaudible)? 
A overall? or--
Q The things that you were just talking about. You were 
just talking about a couple factors--
A okay. We talked about the kitchen cabinets being 
open, and one was broken. And the safety of a 
playpen, if it would be used, if it would be to -­
Raphaelos benefit. And all of this was --we were 
trying to work on all that. 

I did see a .gate on there at one time. she 
didnot feel that the gate -- from where the kitchen 
was to where the wall was, we wouldnot -- we couldnOt 
figure out how to connect two gates. And so we were 
working on them kind of issues. 
Q Did you form any concerns about the safety of the 
other four children? 
A No. I--. 
Q Did you have concerns about (inaudible) any danger 
(inaudible)? 
A During my visits to the home? While the child was 
placed there?--

THE COURT: (Inaudible). 
Or any time? Is that the--A 

THE COURT: The question is, did you have any 
safety concerns in regard to Raphael. Was that your 
question? 

MR. MOSER: Yes. 
A That I could see, only the -- of him walking and he 
always would trip over his own feet. And so I was 
concerned on the kitchen part, without having that 
same -- you know, (inaudible) bringing up the gate 
part, the safety gate being placed there. 
Q You testified that you saw Raphael hurt himself in 
some ways, or do things to himself that would normally 
-- (inaudible). How did he respond to pain? 

Page 35 



) 

A 
Q 

Q 

Gomez-Arechiga03.txt 
He--
rod rephrase that--

THE COURT: Go ahead. 
Did he seem to have a normal response to pain? 

MR. CABALLERO: Objection. Form of the 
question. Beyond the scope of this witnesso 
expertise. 

) 

THE COURT: overruled. The question is what 
you observed in that regard. 
A During the visit what I observed? He wasnot -- That I 
could see he wasnot hurting himself enough to cry; it 
was just starting to -- just little pinch. But he 
wasnot -- enough to draw blood, or anything like this, 
that I could see him getting hurt and cry. 
Q okay. 

MR. MOSER: Your Honor, I donot have any other 
questions. 

THE 
MR. 
THE 
MR. 

COURT: cross examination, 
CABALLERO: No. 

Mr. caballero? 

INTERROGATION 
BY THE COURT: 

COURT: Anythin~ further? 
ANDERSON: Noth1ng further, your Honor. 

Q Ms. Alvarado, did you ever see Raphael appear to pitch 
himself backwards from a standing or sitting position; 
in other words, sort of throw his upper body and head 
into the floor, or into whatever was behind him? 
A No, I donot recall ever seeing him do that. 
Q You testified about working with this family over 
about a two-year period. So that I can understand 
this, can you estimate about how many times youove 
been in their home? 
A okay. I did my visits once a week, and at the time I 
say over two years because there was a time where I 
didnot work with the family. It was with foster care, 
and then I left -- I left -- the services, because of 
the way my services are itos every three months, and 
then if thereos a continuance for services then they 
continue six months. so then I had termination ocause 
everythin~ was goin~ fine with the visits, (inaudible) 
transport1ng the ch1ld, everything was going fine, 
that I -- if I recall that was why I terminated then. 

And then, after (inaudible) happened that I 
wasnot aware of, and was, ocause I was with other --
you know, I have other -- other clients that I pick up 
after I drop one, at that time I was called back and 
requested that I go back into the family. At a period 
of -- rom not sure how many months it was. And then I 
went back in the family and helped them again --
service -- to transport the child back in the home. 
Q Okay. I want to clarify a couple of things youove 
just said. 

Part of your role, at least at one time or 
another, was to be a visitation supervisor, right? 
A Yes, and education too, on materials on the 
according to the family--
Q okay. But what I want to do is just try to isolate--
A oh. 
Q There was a time when you were bringing Raphael for 
visits. 
A Yes. 
Q You were transporting him? 
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9 During those times did you do something other than 
JUSt supervise the visit? 
A Yes, in the home. 
Q okay. Then there was the time when Raphael was back 
in the home, so he didnot need to be transported for 
visits. During that time did you visit the home? 
A Yes, I continued visiting in the home. 
Q As a home support specialist? 
A Yes. 
Q All right. 
A uh-huh. 
Q And then there came a period of time when your 
services to the family expired and you moved on to 
other cases. 
A No; at the second time I stayed there, until the death 
Raphael. 
Q okay. By the -- when he was returned home after your 
initial working with the family, when he was returned 
home--
A Uh-huh. 
Q --did your services stop then? 
A When he was returned home, no, I continued going into 
the home. 
Q And then there came a time when you no longer did 
that, right? 
A That was the time when-- the death of Raphael. Then 
I 1 eft. 
Q Okay. IOm -- Now IOm--
A --confused? 
Q --really confused. A minute ago you said--
A Yes. 
Q --there was an interruption--
A Well,--
Q Now, let me finish. 
A okay. All right. 
Q You said there was an interruption--
A Uh-huh. 
Q --two-year period. Now youove led me to think that 
you were working with the family the whole time. 
Because Raphael was--
A uh-huh. 
Q --placed in foster care at the time of his birth. 
A Yes. 
Q And then after a period of time in foster care he was 
returned to the home. 
A okay. During the foster care, I went from the foster 
parentso home, I would ~o and make visits, and 
transport Raphael for v1sits in the home. 
Q okay. Then when he was returned home, after that 
initial foster care, did there come a point when your 
services to the family stopped? 
A I think itOs when Okay, IOm going to -- just right 
there where he goes back--
Q uh-huh. 
A --and forth with me, from the foster parentso home, 
okay, thatos when I let go of Raphael, from there, 
ocause -- he wasnot -- he was placed in the home, but 
then later when he got hurt, on his first accidents, 
with his broken leg,--
Q uh-huh. 
A --thatos when he was back into the foster home. And 
thatos when I was called back in--. 
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A I was called back into service--
Q All right. so, you -- you worked with the family 
during his initial foster care--
A uh-huh. 
Q Then there came a time when that stopped. 
A Yes. 
Q Then when he went back into foster care your work 
resumed, and then it continued until his death? 
A uh-huh. 
Q okay. 
A Yes. rom sorry. 
Q No; thatos all right. weare clear on that. 

can you estimate for me how many times you were 
in the Gomez-Arechiga home during all of that time? 
A rom sorry. I had it written down, so--
Q rom looking for an estimate. 
A okay. 
Q In other words, would it be closer to five or 50? 
A I would think-- well, --It was about like thirty. 
Q okay. 
A Uh-huh. 
Q About 30 times? 
A Yeah. 
Q Dur1ng any of those v1s1ts did you observe any conduct 
directed -- conduct toward any of the children, or any 
circumstance which you felt was indicative or ~ave you 
concern for abuse or ne~lect, of any of the ch1ldren? 
A No, during my t1mes, no. My visits. 
Q okay. 

THE COURT: Thank you. I hope I didnot sound 
too harsh. I was just--

THE WITNESS: No. I just was -- I know. I 
probably mixed you up a little bit myself. 

THE COURT: --trying to get clear. 
THE WITNESS: Yeah. 
THE COURT: Okay. 
THE WITNESS: ThatOs fine. 
THE COURT: Any other questions? 
MR. CABALLERO: No, your Honor. 
MR. ANDERSON: None. 
MR. MOSER: No. 
THE COURT: Thank you. You can step down. May 

this witness be excused? 
MR. ANDERSON: Yes, your Honor. 
THE COURT: Mr. Caballero? 
MR. CABALLERO: Yes. 
THE COURT: Thank you, Ms. Alvarado. Youore 

free to stay or leave as you see fit. 
MR. ANDERSON: some of the witness (inaudible) 

-- I apologize to the court in advance. The mother 
knows them by their first name, is not quite sure of 
the last name. so some I might (inaudible) just by 
their first names--

THE COURT: All right. 
MR. ANDERSON: (Inaudible) calling, your Honor, 

is Rosa velasquez. 
THE COURT: Do you solemnly affirm that the 

testimony you give in this matter will be the truth 
under penalty of perjury? 

(Inaudible). 
THE WITNESS (through interpreter): 

THE COURT: Please be seated. 
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Q Good afternoon. could you please state your full name 
and then spell your last name for the record? 
A Rosa Velasco. 
Q And could you please spell your last name? 
A v-e- -- in Spanish -- 1-r-a-s-c-o. 
Q Thank you. And, can you give your address as well? 
A 255 H Street Northeast, Ephrata. 
Q Thank you. Do you know Maribelle Gomez -- Jose 
Arechiga? 
A Yes. 
Q And how do you know them? 
A Their little girl, Maribelle, is friends with my 
little-- school, and they are very good friends. 
Q Okay. How long have you known them? 
A More or less a year. 
Q okay. Have you -- have you had an opportunity during 
the year that youOve known them to be in their home? 
A Yes. Yes, !Ove gone--. 
Q About how many times would you say youOve been in 
their home? 
A I0ve gone -~a~b~o~U;:,t.-t~h~re~e'=----t~l!--:.. m~e::_::S~·;-----=-----=-----=----------------------------'=Q:___------crnauCITIJl e) . When was the 1 ast time? 

) 

A I donOt remember the last time I went. 
Q okay. Have you ever met their little boy who passed 
away, Raphael? 
A okay. The first time that I visit them I met all the 
children but I -- I didnOt know -- I couldnOt tell 
which one was Raphael. 
Q okay. Fair enough. 

when you --when youOd go to their -- how long 
would you --would you be there in their home? 
A I would be about an hour, because I would be taking my 
little girl to play with their little girl. 
Q okay. was there -- Did you ever see any behavior in 
any of their children that you thought was odd, or 
different? 
A okay. Tell you the truth I didnOt concentrate on the 
children. And what I saw in them was a normal family. 
Q Did you ever -- have a chance to see Maribelle Gomez 
discipline any of her kids, or, interact with 
(inaudible)? 
A No. 
Q when -- when your daughter was there visiting, were 
you at the same time visiting with Maribelle Gomez, or 
were you watching your daughter? (Inaudible) both? 
A (Inaudible) were to take my little girl, you know, to 
play with her little girl, and at the same time I 
would visit with Maribelle Gomez. . 
Q · I believe youOve already stated this (inaudible) that 
I heard you correctly. Did you state that as far as 
you could tell that the children were normal children? 
A Yes. 
Q Were they -- did they seem to be happy children? 
A Yes. Like all children. 

MR. ANDERSON: Thank you. I donOt think I have 
any further questions. 

THE COURT: Mr. Moser? 

CROSS EXAMINATION 
BY MR. MOSER: 
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Q Ms. Velrasco, was this Julianna or Maria that your 
little girl was friends with? 
A Julisa -- Julisa is my child. 
Q Who was -- who was your child friends with? 
A Maria Guadalupe. 
Q How did -- How did Maribelle behave toward her 
daughter? 
A . Good, because she even told her little girl to my home 
and -- and I noticed that she treated her little girl 
fine. 
Q How did Maribelle behave toward your daughter? 
A oh, fine, because my little girl talks a lot about 
Maria, and her mom, you know, and '"'- and the other 
children also, but mostly about Maria, because 
theyOre, you know, theyOre the ones -- friends. 
Q Would you have any reason not to leave your daughter 
in MaribelleOs care for an afternoon? 
A I donOt think I would not have any problems with this, 
because my daughter has never mentioned about any 
problems or anything like that when she stayed, you 
know, (inaudible) Maribelle. 
Q In your time at Ms. GomezOs house, did she ever act in 
any way toward her children that gave you any concern? 
A No. 

questions. 
MR. MOSER: Your Honor, I donOt have any more 

THE COURT: Thank you. cross, Mr. caballero? 
MR. CABALLERO: (Inaudible). 
THE COURT: Uh-huh. 

CROSS EXAMINATION 
BY MR. CABALLERO: 
Q Ms. velrasco, my name is Tom caballero, and I 
represent the Department of social and Health 
Services. 

Are you aware of the autopsy findings regarding 
Raphael Arechiga-GomezOs death? 
A No. 

MR. CABALLERO: I donOt have further questions. 
THE COURT: Redirect? 
MR. ANDERSON: (Inaudible), your Honor. 
THE COURT: Mr. Moser? 
MR. MOSER: (Inaudible). 
THE COURT: May this witness be excused? 
MR. ANDERSON: Actually -- I think, your Honor, 

(inaudible) borrow the interpreter for just one second 
to see if my client has any (inaudible). 

THE COURT: Any other questions? 
MR. ANDERSON: No, your Honor. (Inaudible). 
THE COURT: Thank you, Ms. velrasco. You can 

step down. YouOre free to stay or leave as you see 
fit. 

MR. ANDERSON: Your Honor, the next witness 
weOd be calling would be chavela Orozco. 

THE COURT: Please raise your right hand. 
Do you solemnly affirm that the testimony you 

give in this matter will be the truth under penalty of 
perjury? 

THE WITNESS (through interpreter): Yes. 
THE COURT: Thank you. Please be seated. 

DIRECT EXAMINATION 
BY MR. ANDERSON: 
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Good afternoon. Could you please state your full 

My name is Maria Estabel Orozco. 
Q 
name 
A 

okay. Ms. Orozco, could you please spell your last 
for the record? 

0-r-o-c-c-o. 
Q okay. And could you give your--

it o-r-o-s-c-o? 
THE COURT: Excuse me. Is that correct? or is 

Q 
court 
A 
98823. 
Q 

THE WITNESS: ItOs z-o. 
THE COURT: Thank you. 

Ms. Orozco, could you please give your address to the 
as well? 

rtos 484 Eighth Avenue southeast, Ephrata, Washington, 

Thank you. 

A Yes. 
Do you know Maribelle Gomez and Jose Arechiga? 

Q And how do you know them? 
A we used to live in some apartments and we were already 
living there when they -- they moved there. 
Q okay. Are you still living in those apartments? 
A No. I lived there for three years, and last year -- I 

_________ just moved last year there to a home that we_are_nuw, __________________ _ 
buy1ng. 
Q okay. so was it, you say last year, was it about this 
same time last year that you moved? 
A we moved in November. 
Q okay. so, this last November? 
A This November we -- rtos been a year this November--
Q okay. so it would have been November of 2002? 
A Yes. 
Q okay. Before that time when you lived in the same 

. apartment complex as Ms. Gomez and Mr. Arechiga, how 
often during the week would you say youod be -- youod 
see them (inaudible)? 
A I would say almost daily, because their apartment was 
right in front -- across from ours. so I would see 
them coming and going, you know, going out, 
(inaudible) the children would be going out to play, 
and then when the children were out playin~ then rod 
go out and, you know, converse with her, (1naudible). 
Q okay. 

THE COURT: Excuse me. Ms. Orozco, because of 
the interpreteros work, will you please answer in 
shorter phrases? 

THE WITNESS: Uh-huh. Yes. 
Q Would you have -- did you ever have a chance to go 
into their home and spend some time in their home with 
them? 
A Yes. 
Q And were they ever spending time over in your 
apartment? 
A sometimes Maribelle would go to my apartment and 
spend, you know, a while, (inaudible). 
Q okay. Did you ever have an opportunity to see 
Maribelle discipline any of her children? 
A No, I always saw that she treated the children well 
and normal. I didnot see any-- anything. 
Q okay. How did the children seem to you over all? 
A Fine. I saw them just like any other child. 
Q okay. Did any of them ever seem to you to be --
strike that. 
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Did you ever have an opportunity to see Raphael 

Yes. 
Q 
A 
I never 
fine. 

And, how would you describe Raphael? 
okay. well, the times that I saw him I saw him fine. 
noticed anything wrong (inaudible). I saw him 

Q 
A 
Q 
A 

okay. You said that (inaudible) to you. 
Yes. 
Did they seem happy? 
Yes. The children looked fine. 

MR. ANDERSON: Thank you. I donOt believe I 
have any other questions for you. some of the other 
attorneys may. 

THE COURT: Mr. Moser? 

CROSS EXAMINATION 
BY MR. MOSER: 
Q Ms. Orozco, when did you stop living across from Ms. 
Gomez and Mr. Arechiga? 
A In November when I moved. 
Q How long did you live across from them before that? 
A Almost three years. 
Q Do you ha~v~e~c~h~i~l~d~r~e~n~? _________________________________________________ __ 
A Yes. I nave one. 
Q And, -- one child? 
A one. 
Q Did Ms. Gomez ever look after your child (inaudible)? 
A No. No, but I would take my little boy to -- over 
there to play-- played with his little girl, because 
--or, little girl, and my little boy, about the same 
age. so they -- they would play together. so--. 
Q How did Ms. Gomez behave toward your little boy? 
A very well. when he went over she would offer whatever 
she gave her children and he treated my child very 
well also. 

a girl? 
THE COURT: rOm sorry. Is your child a boy or 

THE WITNESS: Boy. 
THE COURT: Thank you. 

Q Did you ever see Ms. Gomez behave toward her children 
in a way that caused -- gave you concern? 
A No, -- No, because as far as I saw, what I saw she 
took good care of them, you know, -- I would go over 
there for a while and then after a while she would --
she would feed them, and give them -- you know, take 
care of them -- took good care of them. 

MR. MOSER: Thank you. ThatOs all I have-­
THE COURT: Mr. Caballero? 
MR. CABALLERO: Just to clarify the record. 

CROSS EXAMINATION 
BY MR. CABALLERO: 
Q Did your boy play with Maria or Julianna? 
A (Inaudible). 

Thank you. 
MR. CABALLERO: ! donOt have further questions. 

(i naudi bl e). 
MR. ANDERSON: Your Honor, -- I guess 

Anderson? 
THE COURT: Any further questions, 

or on behalf of mother? 
MR. ANDERSON: No, your Honor. 
THE COURT: Mr. Moser? 
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RECROSS EXAMINATION 
BY MR. MOSER: 
Q Ms. Orozco, did your little boy ever play with 
Raphael? 
A No, because -- No, because he was little, or younger, 
you know, and since -- I didnot let my little boy play 
too much with him because since he was smaller than --
was smaller than he was, I didnot want him to, you 
know, maybe hit him or play with him like he would the 
children that were -- like the children that were 
older. 

step 
fit. 

down. 

"rom going 

THE COURT: Anything else? 
MR. ANDERSON: No. 
MR. CABALLERO: No, your Honor. 
THE COURT: May this witness be excused? 
MR. ANDERSON: Yes, your Honor. 
MR. MOSER: No objection. 
THE COURT: Thank you, Ms. Orozco. You can 

Youore free to stay or leave as you see 

I donOt speak Spanish but rOll be sheOs saying 
to leave." 

would call 
-------..---.----,,.------.--,!M:_o_:R~.'------LA"-'-N'""D'""'E"""R"'S,_,O,_,_,Nu:~__._Y-""o_,_u_,__r~Ho_n_o_r_,___:the_nex:t_wj_tness_we: ________ ----

would be Joaquin Valenzuela. 

) 

raise your 
THE COURT: step right up here, please, and 

right hand. 
Do you solemnly affirm that the testimony you 

give in this matter will be the truth under penalty of 
perjury? 

THE WITNESS: Sure. 
THE COURT: Please be seated. 
MR. ANDERSON: Your Honor, I have 

client (inaudible) Espanol, rOm-- do you need an 
interpreter? 

THE WITNESS: Not really. 
MR. ANDERSON: Okay. 

left my -- my 

THE COURT: Mr. Valenzuela, there is an 
interpreter working here, so if you need help with a 
word or a phrase, would you let -- let him know that? 

THE WITNESS: Yeah, rOll let him know. 
THE COURT: Thank you. 
Go ahead, Mr. Anderson. 
MR. ANDERSON: Thank you, your Honor. 

DIRECT EXAMINATION 
BY MR. ANDERSON: 
Q could you please state your full name and spell your 
last name for the record? 
A Itos J-u-a-q-u-i-n, Valenzuela, v-a-1-e-n-z-u-e-1-a. 
Q okay. Mr. Valenzuela, what is your -- your address? 
A My address, 1411 Basin Street southwest, Apartment 4. 
Q ThatOs here in Ephrata? 
A Yes, here in Ephrata. 
Q okay. Do you know Maribelle Gomez and Jose Arechiga? 
A Yeah, rOve known them like for three years. 
Q And how do you know them? 
A well, just became friends when I came from california 
with Jose. 
Q okay. so you and Jose came from california together? 
A No. No; only me. But -- thatOs when I met Jose. 
Q okay. You met Jose at that point? 
A Yeah. At that point. 
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Q Were you neighbors? were you working--
A Yeah, neighbors. Neighbors. 

THE COURT: Excuse me. 
Will you make sure that you wait until the 

lawyer finishes--
THE WITNESS: Oh. 
THE COURT: --finishes the -- finishes the 

question before you begin your answer? 
THE WITNESS: Oh, okay. 
THE COURT: Okay. 

Q How often would you say you see them (inaudible)? 
A oh, like -- or like six times a week, around that--
Q (Inaudible) every day? 
A Yeah, (inaudible) about like every day. 
Q Okay. Do you go to their house? Do they go to yours? 
Do you meet them on the street? How -- (Inaudible) 
where do you see them? 
A Like sometimes he goes to my house, and sometimes I go 
to his house, he invites me over. 
Q Okay. And have you met their children? 
A· Yeah. · 
Q Have you had an opportunity to see them with their 
children? 
A Not -- .!JQl_y'et. Like in this__y_e_a.r_,_JlQ_,, _______________ _ 
Q okay. But--
A (Inaudible) the past year. 
Q In the past youove had an opportunity to see--
A Yeah. 
Q --with their children--
A Yeah. 
Q okay. And, -- is there -- Do you have any kids 
yourself? 
A No. No. 
Q Do you have any nieces or nephews? 
A No. Not yet. 
Q okay. (Inaudible). 

Is there anything that you saw with them with 
their children that gave you cause -- cause for 
concern, (inaudible)? 
A Not often. only when the kid, you know, he used to 
hit himself. one time I seen him he pinch his nipple, 
he started bleeding. Thatos the only (inaudible) had. 
Q okay. so, you said you saw the kid hit himself and 
pinch himself? 
A Yeah. 
Q And do you know which child this was? 
A It was -- what was it? The little kid that died. 
Q okay. 
A I donot know his name. 
Q Raphael? 
A Raphael. 
Q You described him pinching himself--
A Yeah. 
Q And I think you also said he hit himself. can you 
describe how he hit himself? 
A well, when they always used to give him food, he--
when the food is finished he used to jump back. And 
when he pinched himself it was -- I donot know --
ocause -- he was sleeping at the moment, and -- and I 
donot know; I think he waked up the little ~irl went 
in to see him, and thatos when she called h1s mom. 
Q Did you ever see any other behaviors (inaudible) that 
you thought were strange or (inaudible)? 
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Q Did you ever see any of the other children exhibit any 
of these--
A No. 
Q --behaviors? 

Did you ever see Maribelle Gomez or Jose 
Arechiga disciplining--
A Huh-huh--
Q --the kids? 
A No. 
Q other than behaviors that youove just described, about 
Raphael, can you give the court an overall description 
of the children themselves? 
A Like, what do you mean? 
Q Did they seem normal? Did they seem -- hyperactive? 
Did they seem sad, happy? 
A Normal, (inaudible), yeah. Normal --normal kids. 

MR. ANDERSON: one moment, please. 
Q Did you ever -- the times when you were there, over at 
their house, or that you may have seen Maribelle Gomez 
-- children, did you ever her treat any of the 
children differently than the other children? 
A No. she treated them equal. 

MR. ANDERSON: Thank you. I donot belie~------------------------­
nave any other questions for you. one of the other 
attorneys may, though. 

THE WITNESS: Okay. 
THE COURT: Mr. Moser? 

CROSS EXAMINATION 
BY MR. MOSER: 
Q Mr. Valenzuela, when youore talkin~ about Raphaelos 
behavior, is this what you actually saw, (1naudible)? 

A 
MR. CABALLERO: Objection-­

Yeah, thatos what I--
THE COURT: Just a minute. 

"behavior." 
Your question is vague when you mentioned 

MR. MOSER: 
Q Mr. Valenzuela, you 
Raphael when he was eating. 
actually saw? 

okay. 
testified to specific behavior of 

Did -- Is this what you 

A Yeah, thatos what I actually seen, when he used to 
eat. 
Q How many times have you been over to their house? 
A At times this -- like this year I havenot went --
since they moved out I havenot seem them for a while. 
Q How about before september? How often would you go 
over there--
A Like often, almost (inaudible) -- six times--
Q once a week, maybe? 
A No, six times (inaudible). 
Q How many times did you see Raphael eating, 
(i naudi bl e)? 
A That was in -- that was in a time when they -- they 
had given food, -- I just seen him like twice, 
(inaudible) when he was eating. 
Q Did he act the same way both times? 
A Yeah, both times he act the same way. 
Q could you tell us again specifically how he acted 
while he was being fed? 
A (Inaudible), he he like-- he got-- he gets 
desperate after a while -- food is finished. Thatos 
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when he -- he sort of drop -- back. 
Q How would he drop back? 
A well, just by himself. 
Q would he fall, or jump? 
A No, no. He just go back like (inaudible). 
Q would he hit his head? 
A oh, yeah. 
Q Did he seem -- did he respond to the pain? 
A Yeah. He -- he started -- head be starting to cry. 
Then Maribelle started to console him. 
Q And other than consoling him, how -- how would 
Maribelle respond when he acted this way? 
A Like panic, what happened. 
Q Letos see. You testified you saw him pinching himself 
and hitting himself. Did you see him doing anything 
else? 
A 
Q 

No, only that. 
okay. 

Did any of the other children act like this? 
A No. 
Q And, in a home with five children, how did the 
parents seem to be handling (inaudible), or managing 
(inaudible)? 
A what you mean, actuallY-~7----~--------~----~~------------------
Q was the house, did it seem under control or did it 
seem out of control? 
A (Inaudible) control. under control. 

your Honor. 
MR. MOSER: I donot have any more questions, 

THE COURT: Mr. Caballero? 
MR. CABALLERO: Yes. Thank you. 

CROSS EXAMINATION 
BY MR. CABALLERO: 
Q Just to clarify, Mr. Valenzuela-- And first of all, I 
represent the Department of social and Health 
services--
A Uh-huh. 
Q When you indicated six times that you were visiting, 
was that six times per week? 
A Yeah, six times per week--
Q Almost on a daily basis? 
A Yeah, almost (inaudible). 
Q And this was for a period how long? 
A It was from -- I donot actually remember but like in 
september last year I went to california. 
Q september of 2003? 
A 2003. 
Q Prior to september of 2003, how long had you been 
going to the Arechiga-Gomez home? 
A oh, like rove been there twice in the new home they 
got. 
Q Let me rephrase. When did you -- You indicated you 
met Jose Arechiga approximately three years ago, 
correct? 
A uh-huh. 
Q Is that a yes? 
A Yeah. 
Q okay. And, prior--

THE COURT: Before. 
Q 
the 
you 

Before the childos death in september of 2003, 
entire time that youove known Jose Arechiga, were 
going to his house approximately every day? 
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He always invited me over to see soccer and all 

And during those visits youove only been able to 
the child feeding twice--
Yeah. Twice. 
And who was feeding the child? 
His mom. 
Maribelle--
Maribelle Gomez. 
Where would she feed him? 
Like on the table. 
was he sitting? 
No. Standing up. He would be standing up. 
And was she sitting? 
Yeah. 
And where would she hold him? -- strike that question. 

Where was she in location to the child? 
A Like in front of him. Like--. 
Q was the child in front of her legs? 
A Yeah, in front of her legs. 
Q And, -- where was the table located? 
A I donot actually remember. 
Q okay. was it in the -- in the living room--

_____ _,A'-'---------'-Y_,e""a_,_,_h, it was in the_]j~i_ng_r._o_om_., _______________________ _ 
Q Do you remember what kind of floor was in the living 
room? 
A It was carpet. 
Q okay. When the child would drop back on his own, is 
it your testimony that he was not jumping back while 
he was doing this? 
A No, he was not jumping at the moment. Head just fall 
back by himself. 
Q Now, in your testimony about seeing him pinch himself, 
you testified that the pinch occurred just after his 
sister woke him up, correct? 
A uh-huh. No, no. He was already waked up [sic]. And 
then his sister walked in, seen him with the blood 
already. 
Q You did not see the pinch, then? 
A Yeah, I did. After Maribelle went and got him I see 
the pinch myself--
Q rom sorry. Let me rephrase. 

himself? 
A Not--. 

Thank you, Mr. 

You did not see Raphael physically pinching 

MR. CABALLERO: I donot have further questions. 
Valenzuela. 

THE COURT: Mr. Anderson, further questions? 
MR. ANDERSON: No, your Honor. 
THE COURT: Mr. Moser? 

RECROSS EXAMINATION 
BY MR. MOSER: 
Q Did you ever see him pinching himself -- Raphael 
pinching himself on any other occasion? 
A No. The only moment-- the only one time (inaudible). 

MR. MOSER: A 11 right. (Inaudible). 
THE COURT: If either parent has a question for 

the witness, consult with your attorney, please. 
May this witness be excused? 
MR. ANDERSON: Yes, your Honor. 
MR. CABALLERO: Yes. 
THE COURT: Thank you, Mr. Valenzuela. You can 
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Youore free to stay or leave; thatos up to 

hour. 
Recess 

And letos recess until five minutes of the 

MR. ANDERSON: Your Honor, the next witness is 
-- is one that I said that I didnot have the last name 
for; all I have is -- a Lunie. so (inaudible) call 
her, (i naudi bl e). · 

THE COURT: Good afternoon. 
THE WITNESS: Good afternoon. 
THE COURT: Raise your right hand, please. 
Do you solemnly affirm that the testimony you 

give in this matter will be the truth under penalty of 
perjury? 

THE WITNESS: I do. 
THE COURT: Please be seated. 

DIRECT EXAMINATION 
BY MR. ANDERSON: 
Q Would you please state your full name and spell your 
last name for the record? 
A Luzivina, Villa, v-i-1-1-a. 
Q okay. Ms. villa--

THE COURT: And help me with your first name. 
THE WITNESS: L-u-z-i-v-i-n-a. 
THE COURT: "Luzivina." 
THE WITNESS: Yes. 
THE COURT: Okay. Thank you. 

Q could you please give your address to the court? 
A 203 A Street Northwest in Quincy. 
Q okay. Do you know Maribelle Gomez and Jose Arechiga? 
A Yes, I do. 
Q (Inaudible) and their family? 
A Yes. 
Q And how do you know them? 
A she was to go live with my sister, and thatos where I 
met her. 
Q okay. How often would you say, prior to September of 
this last year, would you say that you would have 
contact with Ms. Gomez and Mr. Arechiga and their 
family? 
A It wasnot that often. usually kept -- I would know 
about her from my sister. But I would come with my 
sister sometimes and I would wait in the car while she 
would go in and take them gifts, or -- to the little 
boy, to little Raphie. And-- or say hi, or to check 
on them to see how they were doin~. 
Q You said youod usually wa1t in the car. Did you have 
(inaudible) to actually see the family? 
A oh, yeah. Yeah. I would. 
Q How would you -- how would you describe the family 
(inaudible)? 
A sheos a -- both of them, the husband and the wife, 
Maribelle and (Inaudible), are-- I call him 
(Inaudible) -- are very nice to be around. For as 
long as rove known them whenever they were at my 
sisteros house that they would visit, we kept real 
nice conversations. rove never heard her say any bad 
words; she was just -- sheos just a nice lady. You 
know? Thatos why IOm here. 
Q How would you describe their children? 
A Just like-- normal. Normal kids. 
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A Yeah. 
Q Did they seem happy? 
A oh, yeah. uh-huh. 
Q Did you ever have an opportunity to see Maribelle 
Gomez disciP,line her kids (inaudible)? 
A By 'discipline,"--
Q well, if they were acting up, correct them? 
A Yeah. But she--
Q what sort of things would she do to discipline 
(inaudible)? 
A Shead always call them like "Boppy," or "Mommy," you 
know, "Youore" -- you know, "Youore not supposed to do 
this," or "do that." But for her to discipline using 
curse words or spanking them, I never -- I never 
witnessed anything like that. 
Q okay. Did you ever have an opportunity to see Raphael 
(i naudi bl e)? 
A Yes. 
Q And about how many times would you say you saw 
(inaudible)? 
A I -- I mean, I wouldnot be able to tell you, the -- I 
can6t count them. 
Q okay. Did you ever see Raphae 1 e.xbilii_t_b_eha~_i.oJ:s_tbat _________ _ 
you would consider strange, or odd? 
A Well, he was just an active little boy. But -- I 
never seen him do anything (inaudible). No, I didn6t. 
Q okay. were you ever over at their place, or -- you 
know, be with them during times when Raphael would be 
eating? 
A 
Q 

No. 
okay. 

Are you a parent yourself? 
A 
Q 
A 
Q 
A 

Yes, I am. 
And--
And a grandparent. 
Pardon me? 

Q 
ages 
A 

And a grandparent, too. 
Also a grandparent? okay. I was going to ask what 

your--
uh-huh. 

Q 
than 

--children, but thatos -- don6t need to say any more 
that. 

A Eight 
be seven, and 
baby. 

what are the ages of your grandkids, then? 
well, one6s going to be e1ght, one6s going to 

five and three, and a five-month-old 

Q okay. was there -- It6s -- itos (inaudible) youove 
had some experience with children, right? 
A oh, yeah. 
Q was there ever anything about Maribelle Gomezos 
interaction with her own children that gave you 
concerned you? 
A No. Never. 

MR. ANDERSON: Thank you. I don6t believe I 
have any further questions for you. some of the other 
attorneys may, though. 

THE WITNESS: Okay. 
THE COURT: Mr. Moser? 

CROSS EXAMINATION 
BY MR. MOSER: 
Q Did you ever see -- How did Raphael behave? 

Page 49 



) 

) 

Gomez-Arechiga03.txt 
A rove never seen him, you know, out -- I really never 
did watch to see how he would behave. 
Q Did you ever notice if he acted differently than the 
other four children? 
A No. 
Q Did the way Maribelle acted toward her children ever 
cause you any concern? 
A No, it didnot. 
Q And did you have an opportunity to observe Jose 
relating to the children? 
A Yes. . 
Q How would he relate to the children? 
A Good. And with other children, too. 
Q Would he treat Maribelleos children the same as his 
own? 
A Yes. 
Q Did you ever see Raphael hurt himself? 
A No, I didnOt. 
Q (Inaudible). And, how long have you been friends with 
Ms. Gomez? 
A About four years. 
Q About four years? 
A Four, five. 
Q How often have you been over to their house? 
A Not often. My sisteros the one that would visit her 
more. And she would -- I would always ask, though, my 
sister how she was doing, or she would tell me

1 "Mari belle said to say hi to you," or, stuff 11 ke 
that. But,--
Q (Inaudible). And when you would go over to their 
house how long would you stay? 
A Not long. 
Q (Inaudible). 
A It was just short visit. usually when I would see her 
it was at my sisteros house, ocause she would visit my 
sister a lot. 

down. Youore 

(Inaudible). 

MR. MOSER: (Inaudible). 
THE COURT: Thank you. Mr. caballero?· 
MR. CABALLERO: No questions. 
MR. ANDERSON: Nothing further, your Honor. 
THE COURT: May this witness be excused? 
MR. ANDERSON: She may. 
THE WITNESS: Thank you. 
THE COURT: Thank you, Ms. Villa. You can step 

free to stay or leave as you see fit. 
MR. ANDERSON: (Inaudible). 
Your Honor, our next witness would be 

THE COURT: Please raise your right hand. 
Do you solemnly affirm that the testimony you 

give in this matter will be the truth under penalty of 
perjury? 

THE WITNESS (through interpreter): Yes. 
THE COURT: Thank you. You may be seated. 

DIRECT EXAMINATION 
BY MR. ANDERSON: 
Q Good afternoon. could you please state your full name 
and spell your last name for the record? 
A Hermila Pichardo. 
Q And could you spell your first name and your last 
name, please? 
A H-e-r-m-i-1-a. And the last name -- c-i-h-a-r-d-o. 
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Q okay. Ms. Pichardo, what is your address? 
A It6s 18 (Inaudible) court in Ephrata. 
Q Do you know Maribelle Gomez and Jose Arechiga? 
A Well, yes, now I do. 
Q okay. When did you --You say "Now, I do." when did 
you first meet them? 
A when she moved there from this thing with the child 
happened. 
Q okay. so, was the first time you met her, was that on 
september 9th -- her child passed away? 
A I believe so, yes. 
Q There6s been testimony that she took her son Raphael 
to a neighbor6s to get help. Are you that neighbor? 
A Uh-huh. 
Q okay. can you tell the court what you remember 
happening that day? 
A uh-huh. she knocked at the door. I didn6t open it 
quickly, and she opened the door. And she told me 
that her child was dying, to give her some alcohol. 
okay. And I quickly looked for it and she told me to . 
rub him with alcohol and I (inaudible) that -- for her 
to do it. 
Q okay. Then what happened? 
A okay. I gave her the alcohol. she~~D-SO~e_un_bj.~-------------
head and then some on her hand, and -- and did like 
this, -- the child. 

THE COURT: As she said "like this" the witness 
gestured a hand passing in front of her mouth and 
nose, within an inch. 
Q Did anything happen after she rubbed the alcohol 
(inaudible)? 
A No. You know, she was desperate and she saw that the 
child wasn6t responding, so she gave him -- gave the 
child mouth to mouth resuscitation. 
Q Did that seem to help? 
A I don6t know. 
Q okay. Do you remember what happened next? 
A Well, you know, just (inaudible) told my husband to 
take her to the hospital. 
Q Did she ask to use your phone at any time? 
A Yes. she did ask -- (inaudible) she called a man. I 
don6t know who the man was. 
Q okay. Do you remember if she made the phone call 
before or after she asked your husband (inaudible) 
hospital? 
A Before. 
Q okay. If you can recall, what sort of condition was 
she in? Did she seem excited? 
A Desperate, nervous, trembling. 
Q And, did your husband take her to the hospital? 
A uh-huh. 
Q Is that a yes? 
A Yes. 
Q Did you go with him to the hospital or did you stay at 
home? 
A No. I stayed with her 

MR. ANDERSON: 
I have any other questions for 
(inaudible). 

children. 
okay. Thank you. 
you at this point 

THE WITNESS: Uh-huh. 
THE COURT: Cross, Mr. Moser? 

CROSS EXAMINATION 
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Did this make sense to you, to rub alcohol on the 

could you repeat the question? 
Let me withdraw that. (Inaudible). 

What was the purpose of rubbing alcohol on the 
child? 
A Me? 
Q What was the purpose of rubbing alcohol on the child? 
A I donot know. 
Q Have you ever seen someone rub alcohol on -- on a sick 
person? 
A (Inaudible) when they faint. 
Q Did you think that was (inaudible) -- Excuse me. rod 
like to withdraw that (inaudible). 

why did you think Maribelle Gomez would rub 
alcohol on the child? 

MR. CABALLERO: Objection. Form of the 
question. calls for speculation. 

THE COURT: Sustained. 
Q Did Maribelleos other actions seem appropriate to you? 
A I -- I donot understand. I donot understand. 

MR. MOSER: Thatos okay. I (inaudible) 
_________ QMU~e~st~lu·o~n~su·~----~--~----~------~~~~~~~---------------------------­

THE COURT: cross, Mr. caballero? 
MR. CABALLERO: Thank you. 

CROSS EXAMINATION 
BY MR. CABALLERO: 
Q Ms. Pichardo, I am the attorney for the Department of 
social and Health services. 
A uh-huh. 
Q Ms. Pichardo, from the time that Ms. Gomez knocked and 
entered into your home until your husband left with 
her to go to the hospital with the injured child, how 
much time went by? 
A About two minutes. 
Q Did you ask Ms. Gomez what had happened to the child 
on september 9, 20037 
A No. 

you. 

with my client 

questions for 

INTERROGATION 
BY THE COURT: 

MR. CABALLERO: No further questions. Thank 

THE COURT: Mr. Anderson? 
MR. ANDERSON: Your Honor, if I could converse 

with the interpreter (inaudible)? 
THE COURT: Sure. 
MR. ANDERSON: Your Honor, I have no further 

this witness. 
THE COURT: Okay. Anything else? 
MR. MOSER: No. 

Q Ms. Pichardo, even though you didnot ask Ms. Gomez 
what had happened to the child, did she say anything 
during the time you were with her as to what happened 
to the child? 
A No. 
Q During the time that you watched her children while 
your husband took Ms. Gomez to the hospital, did any 
of the children say what had happened to the child? 
A No, they were just worried. 
Q Even though you met Ms. Gomez on that sad day, had you 
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seen her or Mr. Arechiga before that day? 
A They had been there -- they had arrived there two 
weeks before. 

) 

Q And had you -- had you seen Ms. Gomez and the children 
during those two weeks? 
A Yes. 
Q Did you see any behavior on the part of Ms. Gomez or 
the children that gave you any concern for their well­
being? 
A No. 

THE COURT: 
MR. MOSER: 
THE COURT: 

RECROSS EXAMINATION 
BY MR. MOSER: 

Thank you. Any other follow-up? 
Your Honor, (inaudible). 
Go ahead. 

Q Ms. Pichardo, how long had they been in that house 
before you met them? 
A who? 
Q How long had -- after Maribelle moved into that house 
did you meet her? 
A I didn6t know her, just -- got there. 
Q Did you say they just moved in two weeks before 
(inaudible ? 
A uh-huh. 

Honor. 

MR. MOSER: Okay. Thank you. 
THE COURT: Anything else? 
MR. CABALLERO: No further questions, your 

MR. ANDERSON: No. 
THE COURT: May this witness be excused? 
MR. ANDERSON: she may; your Honor. 
MR. CABALLERO: Yes. 
THE COURT: Any objection, Mr. Moser? 
MR. MOSER: No. 

step down. 
fit. 

THE COURT: Thank you, Ms. Pichardo. You can 
You6re free to say or leave as you see 

(i naudi bl e). 
MR. MOSER: (Inaudible) interpreter 

MR. ANDERSON: (Inaudible) next be calling 
Lucina Garces. 

THE COURT: Could -- wait a moment, please, 
Pichardo. would you wait just a moment? 

Is her husband here? 
MR. ANDERSON: (Inaudible) would like to-­
THE COURT: rOll be direct. I would like to 

know if during the trip to the hospital, if Ms. Gomez 
said anything to him about how the injury had befallen 
the child. 

MR. ANDERSON: Mother would next be calling 
Alicio Pichardo. 

THE COURT: Do you solemnly affirm that the 
testimony you give in this matter will be the truth 
under penalty of perjury? 

THE WITNESS (through interpreter): uh-huh. 
Yes. 

THE COURT: Thank you. Please be seated. 

DIRECT EXAMINATION 
BY MR. ANDERSON: 

Ms. 

Q would you please state your name and spell it for the 
record? 
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Q And could you please spell your first name? 
A M-e-1-e-c-i-o. 
Q Mr. Pichardo, do you remember giving Maribelle Gomez 
and her son Raphael a ride to the hospital last 
september, september 9th? 
A Yes. 
Q Were you -- were you present when she came into your 
home with her son? 
A The home, rOd come from work. okay. As I was taking 
-- I was taking a shower and I had gotten out and I 
was getting dressed, get out, you know, and thatOs 
when I heard the lady come in crying with her child, 
asked me to take him -- take her to the hospital and I 
took her. 
Q At any time, either while she was in your home or 
while you were taking her to the hospital, did she 
ever tell you what had happened to her son? 
A No. she just asked me for a ride. 
Q okay. How would you describe her -- how would you 
describe her on that day? Did she seem calm? Did she 
seem--? 
A No. she was crying and desperate because her child 
was 1 ike that. 

MR. ANDERSON: Okay. Thank you. I donOt -- I 
have no other questions for you. some of the other 
attorneys or the judge may have a question 
(i naudi bl e). 

INTERROGATION 
BY THE COURT: 

THE COURT: Mr. Caballero? 
MR. CABALLERO: No questions. 

Q Mr. Pichardo, was the ride to the hospital completed 
in silence? 
A (Inaudible) silence? 
Q Nothing said by Ms. Gomez during the ride? 
A No. I was just driving. 
Q were you in a hurry? 
A Yes. 

THE COURT: Okay. 
Any follow-up, folks? 
MR. CABALLERO: No, your Honor. 
MR. MOSER: No. 
THE COURT: Thank you. You can step down, and 

youOre free to stay or leave as you see fit. 
Thank you, counsel. I appreciate your 

accommodating the court. 
Next witness, please? 
MR. ANDERSON: Thank you, your Honor. The 

mother next will be calling Lucinda Garces. 
THE COURT: Good afternoon. 
THE WITNESS: Good afternoon. 
THE COURT: Would you raise your right hand? 
Do you solemnly affirm that the testimony you 

give in this matter will be the truth under penalty of 
perjury? 

THE WITNESS: Yes. 
THE COURT: Please be seated. 

DIRECT EXAMINATION 
BY MR. ANDERSON: 
Q Good afternoon. could you please state your full name 
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and spell your first and last name (inaudible)? 
A okay. Lucinda Garces. Lucinda, L-u-c-i-n-d-a, 
Garces, G-a-r-c-e-s. 
Q okay. Ms. Garces, what is your address? 
A 340 sixth Avenue southeast, No. 47, Quincy. 
Q Ms. Garces, do you know Maribelle Gomez and Jose 
Arechiga and their family? 
A Yes, I do. 
Q How long have you known them? 
A Approximately six years. 
Q And, -- how do you know them? 
A I was working at a convenience store in Quincy when 
Maribelle required my help-- an ATM machine. we 
started talking, and I had told her that I was 
planning on moving and that I might be renting out my 
mobile home. And then from there we started talking, 
and became very close. 
Q Did she ever rent your mobile from you? 
A No, she didn6t. 
Q okay. so were never in a landlord-tenant 
relationship? 
A No. 
Q Just friends? 
A Just friends. 
Q Would you ever go to her house? 
A I would say throughout the day maybe three or four 
times a day. 
Q okay. 
A Yes. 

And did she ever go to your house? 

Q Now, when -- you said during the day you go -- youod 
(inaudible) her house three or four times a day. At 
that point where was she living? 
A I don6t know the physical address; it was there in 
Quincy. 
Q (Inaudible) I guess that6s what I was looking for--
A Yes. 
Q --in Quincy? 
A Yes. 
Q Do you recall what time 
Quincy area? 

Again, -- (inaudible) 

A No, I don6t. 
Q okay. After they moved 
(inaudible) contact with them? 

Quincy, did you still have 

A Yes, I did. 
Q And what were 
see them (inaudible)? 

about how often would you say youod 

A on an average week? oh, my goodness. sometimes I 
would -- I have to -- take time, because sometimes I 
would stop before I would go to work; sometimes I 
would go and have lunch with them. There was 
occasions when I would stop even after work, and even 
after when I left home -- I mean, to go home -- I 
would still come back with my children and we would 
visit. 
Q 
A 
Q 

okay. 
so-­
During this time--

THE COURT: Excuse me. So that 
understand your answer, during the time youove 
described where did you live and where did they 

THE WITNESS: I lived in Quincy 
and then I lived out on I Road. 

THE COURT: And where did-­
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THE WITNESS: 

street, in some apartments. 
address. 

I point 5. They lived on Basin 
I donot know the physical 

THE 
THE 
THE 

Q During this 
A uh-huh--

COURT: In Ephrata? 
WITNESS: Yes, sir. 
COURT: Thank you. 

this time you would be in their home--

Q --did you have an opportunity to see them --
(inaudible) Maribelle and/or Jose interact with their 
children? 
A Yes. 
Q As regards to Maribelle Gomez, -- how would you 
describe her -- strike that. (Inaudible) questions. 

You say that you would go there -- youod visit 
them (inaudible) with your children? 
A Yes. 
Q How many children do you have? 
A I have four children. Do you want the ages? 
Q Yeah, please. 
A okay. one is going to be -- one is 20. The other one 
is 18. HeOs the -- My son with Downos syndrome. Then 
I have a 15-year-old and I have a 13-year-old. 

--------~QL_~ okaY-. How would Y-OU -- or -- How would ~ou de~~ib~e~---------
Marioerre-Gomez as a parent, based on your 

) 

) 

observations of her with her children? 
A Well, rove always thought that she was a good parent 
because sheos always taken the time to talk to her 
children, and -- I mean, I think the one that I would 
get more out of was Julianna. sometimes she would do, 
you know, somethin~ wrong, or she didnot think that we 
were payin~ attent1on to her, sheod do something out 
of the ord1nary to try and get her attention, and 
Maribelle, you know, she would just tell her, "Youore 
~oing to have time out," you know, and explain to her 
'what youore doing is wrong," or, you know, stuff 1 ike 
this. But--. 
Q okay. Did you -- ever have an opportunity to be with 
and observe Raphael? 
A Yes, I did. 
Q Do you ever recall anything or things that Raphael 
would do that seemed strange or out of the ordinary 
for a child of his age to do? 
A Yes. He would get upset when she was feeding him, 
and, you know, she would feed him a certain amount of 
food the way they had told her, and she had a list, 
and he would get upset because he wanted to continue 
eating. It was like he never felt full, there was 
never enough for him, and he would throw himself--
Q rom going to stop you there--
A okay. 
Q You say "throw himself." can you describe what you 
mean by "he would throw himself?" 
A Drop himself to the floor. He would -- Because after 
she would, you know, remove him from the table, from 
the chair that she would sit him in, sheod remove him 
from the table, put him on the couch, and head get off 
and, you know, go back over there. And if she didnot 
feed him what he wanted, or head -- try to be grabbing 
from the table, and she would explain to him, "No," 
you know, "you canot do that," he would throw himself. 

And I had kind of a connection with that, 
because I had similar problems with my son when he was 
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younger. He would throw himself and bang his head on 
the floor, and he would throw himself and hit himself, 
you know, forward on his forehead. And I -- you know, 
all I could tell her was, "Have patience, because 
thatos the way Ellie was," you know. 
Q okay. You just got through describing some behaviors 
about banging his head on the--
A uh-huh. 
Q --you used the pronoun "he" or "his"--
A My son. 
Q Your -- (inaudible) your son did? 
A Yes, uh-huh. 
Q What -- Do you -- do you recall the other behaviors in 
Raphael other than throwing himself down when he was 
hungry when he could not get fed any more? 
A Yes, I do. I recall one time he had a burn mark from 
where he -- she was going to feed him soup, and it 
fell on his hand. He had a burn, and he was pulling 
at his scab. And, you know, my daughter was there, 
and I told her, I said, "That has to be hurting him." 
So we grabbed his hand, and my daughter and I 
proceeded to put, you know, another bandage on, 
because Maribelle was cooking for the other children. 

--------~A~n~d~w~e~Qroceeded to put Neosporin and ~ther_hao~ag~_L_ ________________ ___ 
And she said that she -- That was like I think the 

) 

second or third bandage she had to put, because she 
kept tearing it off. 
Q (Inaudible), you said--
A Again, "she." 
Q (Inaudible) "she"--
A Maribelle--
Q --Maribelle Gomez? 
A Yes. 
Q okay. okay. were there any other observations you 
made about Raphaelos behavior that you thought were 
out of the ordinary? 
A Gosh. I donot remember at this time--
Q Let me ask you some specific questions, then--
A okay. 
Q Other than -- (inaudible) anything that would hurt 
himself, such as pinching himself, striking himself? 
A He would pinch at his nipples, and pinch at his skin. 
Q Do you ever recall him hitting himself? 
A No. 
Q Do you recall him (inaudible), pulling his hair? 
A I donot remember. 
Q okay. 
A I donot remember. 
Q Fair enough. 

How would you describe the other children in 
the household? Maria, Julio, Julianna, and Edgar? 
A They were, as far as with Raphael, or JUSt as typical 
children? 
Q With Raphael, as far as--
A okay. 
Q --(inaudible) themselves. 
A I always thought they were very well-behaved, because 
when she would ask them to, you know, if they were 
playing outside with other children she would ask them 
to come in and they would come in. When she would 
serve them their meals they would sit down and, you 
know, eat. They always seemed to listen to what she 
was telling them, and -- they would always be, you 
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know, looking after Raphael, and-- and so forth. 
Q You -- And I ~uess this kind of goes hand in hand with 
your (inaudible) earl1er. You said they would 
(inaudible Raphael. 
A uh-huh. 
Q How else did they -- were they as far as interacting 
with Raphael? 
A Because Maria would play with him, she would, you 
know, do patty-cakes, she would -- you know, have like 
the trucks, and little things that -- I mean, there 
was a little rocking horse that we had bought him, my 
family and I, and they, you know, they played with 
that with him, and stuff like that. 
Q okay. 

MR. ANDERSON: one moment, please. 
THE WITNESS: Uh-huh. 
MR. 

questions. I think 
THE 

CROSS EXAMINATION 
BY MR. MOSER: 

ANDERSON: Your Honor, I have 
my client might (inaudible). 
COURT: cross, Mr. Moser? 

no further 

Q Did you ever see Raphael injure himself? 
A oh. Yes, I did. I was -- Let me re-frame that. I 
was present when nefiad an accident, yes. 
Q okay. other than the -- Are you referring to the 
when he fractured his (inaudible)--
A Yes, thatos right. 
Q other than that, did you ever see him injure himself 
at any other time? 
A When he was picking at his skin and tearing the scab, 
and--. 
Q And, was that -- did your son with Downos syndrome, 
did he ever act like that? 
A Not picking at his skin. He would -- he would throw 
himself on the floor, he would, like I said, bang his 
head. 
Q okay. And when Raphael threw himself on the floor 
would he hit his head? 
A I didnot see him hit his head at that time, no, I 
didnot. 
Q okay. Did you see -- did Raphael respond to pain? 
A That I seen, no. 
Q Did you see him suffer the type of injury that would 
normally cause a person pain? 
A Yes. 
Q Like -- like what? 
A His leg fracture. He -- he didnot cry. 
Q How did he respond when he broke his--
A He just sat there. He just sat there. 
Q And you were present at the time (inaudible)? 
A Yes, I was. 
Q How did Maribelle When -- How did Maribelle react 
when he threw himself un the floor (inaudible)?\ 
A Well, she picked him up-- we didnot know what had 
happened. He just, you know, sat there for a minute. 
we seen his leg swelling up, and thatos when we, you 
know, agreed that we should, you know, take him to go 
get seen. 
Q okay. 
around. 
A 

Let me -- rom sorry, ocause I am jumping 

Q 
okay. rom sorry. 
But, let me ask, when he -- when he would normally 
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throw himself on the floor, like in a temper tantrum 
or something, how would Maribelle respond to that? 
A she would pick him up and sit him on the couch, and, 
you know, tell him that he -- he couldnOt be doing 
that. 
Q And when he was -- when he wanted more to eat, how 
would she respond to (inaudible)? 
A she would try and explain to him that -- that you 
know, she couldnOt feed him, that she loved him but 
she couldnOt do it because she had to go by what the 
state had given her, which was the list of his foods 
and stuff. 
Q And your son with DownOs syndrome is now 18 years old? 
A ThatOs correct. 
Q (Inaudible). And did you give Maribelle some advice 
on how to raise a child (inaudible) those conditions? 
A I told-- Well, we talked about it. I think it was a 
constant thing with us, because there was days when 
she would call me and we would talk -- you know, an 
hour, hour and a half, and she would tell me, "This 
and this happened; I need to call CPS, I need toE:" --
And I would tell her, "You need to explain to them, 
they need to come and observe him, they need to know 
whatOs going ani ~ou know, so that they~get y~o~u _______________________________ ___ 

---------=tne aaequate he p. 1 

) 

) 

Q How did Maribelle relate to her other children, 
(inaudible)? 
A The same as with Raphael. 
Q You said you have four children, right? 
A Yes. 
Q And, how did she seem to manage in a house with five 
children (inaudible)? 
A How -- Who? Maribelle? 
Q Maribelle. Yes. 
A Fine. I always seen her very under control. 
Q okay. (Inaudible). Did you ever see her behave 
toward the other four children in any way that gave 
you concern? 
A No. No. 
Q were the other children well-behaved? 
A Yes. 
Q was Maribelle ever abusive toward Raphael? . 
A I never seen her be abusive to any of her children. 
Q Did she ever seem to you to be too harsh to Raphael? 
A No. No. Because every time something happened she 
always tried explaining -- you know, sitting him down 
and talking to him. 
Q How often would she lose her temper when dealing with 
the children? 
A I never seen her lose her temper with -- with her 
children. 
Q would she ever become overly frustrated to the point 
where it looked like she was losing her temper? 
A No. No. 

your Honor. 
MR. MOSER: I donOt have any more questions, 

THE COURT: Counsel? 
Thank you. 

CROSS EXAMINATION 
BY MR. CABALLERO: 
Q MaDam, my name is Tom caballero. I represent the 
Department of social and Health services. 
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Q Maoam, do you recall being interviewed by a social 
worker, Linda Turcotte, around the time that Raphael 
injured his leg in December of 2002? 
A That was the first injury? The second injury. 
Q That would have been the injury where you were there. 
A Okay. Well, because I interpreted for her in the 
first injury as well. 
Q The -- the injury in December of 2002 where you were 
at the house. 
A okay. Do I remember talking to Linda Turcotte? 
Q Yes. 
A Yes. 
Q And, do you recall giving her an explanation about 
what you saw, correct? 
A Yes. 
Q In your explanation to Ms. Turcotte you indicated to 
her that you were in the living room watching TV when 
Raphael injured his leg--
A Thatos correct. The kitchen and the living room are 
one whole room. 
Q And you were not really paying attention, or directly 
watching Maribelle Gomez or Raphael, correct? 
A I seen that she had P-Oured a cug of water with cloLox ______________ _ 
and soap ana she was going to mop. But my eyes were 
not fixed on her, no. 
Q And what you told Ms. Turcotte was that what directed 
your attention to Raphael having hurt himself--
A uh-huh. 
Q --was the fact that he screamed. 
A Right when he fell, yes. 
Q Yes. And thatos when you paid attention--
A Uh-huh. 
Q --to him being on the floor in the kitchen. 
A Yes. 
Q so when you testified that he did not exhibit pain, 
that was after the scream when he was sitting on the 
floor? 
A when he -- No, he wasnot sitting on the floor; he was 
sitting on the couch. He was sitting on the couch. 
when -- Maribelle picked him up and sat him on the 
couch. 
Q oh, okay. And the scream that you heard was 
consistent with him feeling pain? 
A I would think so, yes. 

MR. CABALLERO: Nothing further. Thank you. 
THE COURT: Mr. Anderson, redirect? 

REDIRECT EXAMINATION 
BY MR. ANDERSON: 
Q You -- you previously testified that Maribelle Gomez 
would call you and explain to you some of the --
concerns she had with Raphaelos behavior. I think you 
said -- you testified you told her to call CPS and let 
them know--
A Uh-huh. 
Q --what was going on. 
A uh-huh. Thatos correct. 
Q Did she ever call you back and state what -- what 
became of those reports (inaudible)? 
A There was continuous calls that I would call her and 
she would be on the other line with -- I believe his 
name was Murray. And with Linda. so, -- I -- she 
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would tell me that she was talking to them, or -- "I 
spoke with them and this is what they said," and--. 
Q I guess that6s -- As far as -- (inaudible) she said 
"This is what they said," did she ever express 
frustration with -- their--
A With feeling that she wasnot getting adequate help? 
Q Thank you. Yes. 
A Yes. 

MR. ANDERSON: okay. Thank you. I don6t --
have no further questions, your Honor. 

THE COURT: Mr. Moser? 
MR. MOSER: No. 
THE COURT: Mr. caballero, anything further? 

INTERROGATION 
BY THE COURT: 

MR. CABALLERO: No. 

Q You could help me a little bit. 
A okay. 
Q Youove described Raphael as -- essentially normal 
child with some unusual behaviors. 
A uh-huh. 
Q What was the big concern over -- with DCFS in getting 
extra help and so on? 
A Because of----=-=-lTI<e wnen ne puTTeani s scab, and when 
she was trying to feed him and he wouldnot feel like 
he was getting full, and she did-- I mean, they gave 
her a list of foods that she could be feeding him, and 
stuff like this. 
Q Are those the things that she was trying to get help 
with? 
A she was trying to get help because she -- the way she 
told me was, she seen him do more and more stuff like 
banging and throwing himself, and just -- not, you 
know, responding even when he was pulling at his own 
skin. 
Q can you estimate -- I know it would be nothing but an 
estimate -- how many times you saw Ms. Gomez feed 
Raphael? 
A Throughout the whole time? or just--
Q uh-huh. Yes. 
A oh, my god. It6s hard to say, because I mean, like I 
said, I was even there on occasions I would, you know, 
pick up a hamburger for -- so we could go and eat over 
there when I was out for lunch. so itos -- itos rough 
to say what, thereos like,--
Q would it be dozens of times? 
A Yes. Yeah. 
Q Would it be hundreds of times? 
A Yes. 
Q okay. was there a typical routine in regard to where 
Raphael sat or stood while he ate? 
A She would sit on the couch, on the corner couch, and 
feed him, if that6s where he -- she would sit him up 
on the table or -- or, not on the table; on a chair. 
sometimes he didnot want to be on the chair, so sheod, 
you know, sit down and try and feed him that way. And 
sometimes he was happy standing up while she was 
feeding him. And other times he didnot want to sit at 
the table; he wanted to sit in the living room. so 
thatos what she would do. 
Q where was the table in the house? 
A In the old apartment or in the new apartment? 
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I donot know. In the apartment that Raphael-­
where the accident happened--
--last lived in, yes. 
It was right -- in the -- wall -- in the kitchen, 

up against the wall. 
what was the surface of the floor underneath the 

A Thereos linoleum, and I believe thereos concrete under 
that floor. 
Q okay. 
A I believe. I--. 
Q All right. 
A ItOs those square tiles. 
Q okay. And so when -- when Ms. Gomez would feed 
Raphael with Raphael standing up--
A uh-huh. 
Q --at her knees, so to speak--
A uh-huh. 
Q --would that tend to be in the living room, where it 
was carpeted? or would it tend to be in the kitchen 
where it was linoleum? 
A It depended on where he wanted to eat. 
Q okay. 
A Because if she -- if, ~ou know, he wanted to g,~o~t~o~tuh~e _____________________ ___ 

--------11ving room, somet1mes he would pull her-- his-- her 
hand, and she would go and sit in the living room, on 
the couch, and she would open her legs and he would 
stand in between her legs. 
Q okay. 

\ 
I 

A And he would do the same thing when he wanted to be in 
the kitchen. 
Q okay. 

THE COURT: All right. 
Anything else? 
MR. CABALLERO: No. 
MR. ANDERSON: No, your 

Thank you. 

Honor. 

RECROSS EXAMINATION 
BY MR. MOSER: 
Q what was the kitchen floor made out of in the old 
apartment? 
A The area where she cooks is wood with, I think 
believe -- itos linoleum all over the floor. And the 
area where the dining room table is was padded with 
carpet, and then she had a area rug right in the 
middle. 
Q when did they move out of there, into the new 
apartment? 
A Approximately two weeks, I believe, before Raphie had 
the accident. 

or leave as you 

next be calling 

MR. MOSER: No more questions. 
THE COURT: Anything else of this witness? 
MR. CABALLERO: No. 
MR. ANDERSON: No, your Honor. 
THE COURT: May she be excused? 
MR. ANDERSON: Yes, she may-­
MR. CABALLERO: Yes. 
THE COURT: Thank you, Ms. Garces. You can-­
THE WITNESS: Thank you, your Honor. 
THE COURT: --step down. Youore free to stay 
see fit. 
MR. ANDERSON: Your Honor, the mother would 
Jenny Flores. 
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afternoon. 
THE COURT: Just step right up here. Good 

THE WITNESS: Good afternoon. 
THE COURT: Please raise your right hand. 
Do you solemnly affirm that the testimony you 

matter will be the truth under penalty of give in this 
perjury? 

THE WITNESS: Yes, I do. 
THE COURT: Please be seated. 

DIRECT 
BY MR. 
Q 
A 
Q 
record? 

EXAMINATION 
ANDERSON: 
can you please state your full name? 
Jenny Lee Flores. 
And can you spell your first and last name for the 

A J-e-n-n-y, and Flores, F-1-o-r-e-s. 
Q Thank you. Ms. Flores, what is your current address? 
A 513 H street southeast, Quincy. 
Q okay. Thank you. Do you know Maribelle Gomez and 
Jose Arechiga and their family? 
A Yes, I do. 
Q How long have you known them? 
A lOve know her about four _years, and the_n_,_birru:igh:t. __________ , ____ --------
around the same, (inaudible). 
Q okay. And did you first meet them? 
A Through my Aunt Lucy. 
Q okay. Did she just introduce you? or did you go 
Did they stop by (inaudible) your auntos place, or--
A I stopped by my auntos house and they were there, and 
she introduced me to them. 
Q okay. And, from there did you strike up a friendship? 
A Yes. 
Q Prior to september of this last year, how often would 
you say you would see them? 
A rod say her at least once every 
husband not that much, ocause he works. 
working. And she visits my aunt a lot. 
friends. 

two months, and her 
Heos usually 
They are 

Q okay. so, when you would see her would you generally 
see her at your auntos place? 
A Yeah. or sometimes we would go over to her house. 
Q Okay. So you have been in her home, then? 
A oh, yes, uh-huh. 
Q okay. During the times when you had an opportunity to 
see her, visit with her, would her children be 
present? 
A Always. 
Q okay. And let me ask another question, kind of a 
background question. Do you have any children 
yourself? 
A Yes. 
Q And what are -~what is their age or their ages? 
A six, three and -- six months. 
Q okay. During the times when you saw Maribelle with 
her children was there any -- anything about her 
interaction with her children that gave you cause for 
concern? 
A Never. 
Q Did you ever have any -- did you ever see her 
discipline any of her children? 
A No. 
Q During the time -- or, during the times that you would 
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be over there, did you ever have an opportunity to 
observe their son Raphael? 
A No. 

) 

Q How would you -- how would you describe her children, 
(inaudible)? 
A Like, are they -- like in what way? 
Q Are they hyperactive? Are they (inaudible)? Are the 
typical? 
A No; just fairly normal kids, young children. 
Q Did they seem like -- like happy kids? 
A Yes. 
Q were they -- were they well-behaved? 
A Yeah. Just like (inaudible). 
Q Based upon your visits with Ms. Gomez, and your 
observing her with her own kids, did you have any 
concerns about leaving your kids with her, have her 
baby-sit (inaudible)? J 

A No, (inaudible). 
Q During your -- the visits you had in Ms. Gomezos 
home--
A uh-huh. 
Q --did you observe that the house was dirty or unkempt? 
A No; sheos very clean. 
Q Did you -- did you observe the children dirty_·~o~r ______________________ ___ 

-------"u~nl<empt. 

) 

) 

A No. she always has her kids showered and fed, and her 
house is always spotless. 
Q okay. And did you ever observe anything within the 
house or maybe (inaudible) outside the house that you 
felt posed a danger, to the children--
A No. Like something hazardous? or a hazard to them? 
Q Pardon? 
A You mean, as in something that would be like a hazard 
to them? 
Q Yes. 
A No. Never. 

MR. ANDERSON: Thank you. ThatOs all the 
questions I have. Some of the other attorneys or the 
judge may have a question or two for you. 

THE WITNESS: Uh-huh. 
THE COURT: Mr. Moser? 

CROSS EXAMINATION 
BY MR. MOSER: 
Q Did you say that your kids like Maribelle? 
A Yeah. well, my oldest two that know her. 
Q How -- how does she relate to your kids? 
A You mean, -- related to them? 

Q No. 
MR. MOSER: Excuse me, Judge. 

How does she behave toward -- toward 
children? 

your 

A sheos just like she was (inaudible), like 
affectionate. sheos really nice to them, like playful 
with them, hugging them. 
Q How would she act towards her own children? 
A The same. sheos very affectionate with her kids, 
(inaudible). 
Q Did she ever seem to behave differently toward 
Raphael? 
A Never. 
Q so did she single him out, (inaudible)? 
A No, not to my knowledge, no, she never did. 
Q Did she ever seem abusive to any of her children? 
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Q And, rOd like to go a little further with that. Did 
she ever seem motivated by -- personal -- anger in 
dealing with her child? 
A No, not that rOve ever seen or witnessed, no. 
Q Did you ever see Jose interact with their kids? 
A Yeah. 
Q And--
A The same. HeOs really affectionate with them, caring 
them, playing with them, same as he would with my kids 
--or he does with my little girl and my son. 
Q Does he treat MaribelleOs three oldest differently 
than his own children? 
A No. 
Q No--
A He treats them as if they were his own. 

MR. MOSER: All right. Thank you. 
(Inaudible). 

THE COURT: Mr. caballero, cross? 

CROSS EXAMINATION 
BY MR. CABALLERO: 
Q I may have missed this. How old are your children? 
A six, three, and six months. 
Q In the t1me that you have known Ms. Gomez, would you 
estimate on how many occasions you have seen her 
interacting with her children? 
A If I could count, of how many times rOve seen her 
interacting with her children? 
Q Yes. 
A oh, a lot. I canOt -- I canOt count, Ocause rOve 
known her for like three years, and--. 
Q Your testimony, if I understood it correctly, was that 
you have typically seen the Arechiga-Gomez family--
A uh-huh. 
Q --once every two months, correct? 
A uh-huh. Recently. 
Q Recently. 
A Yeah. Now that sheOs moved to Ephrata. But before 
when she lived in the Quincy area I would see her like 
every week. sometimes twice a week, because I am 
really close to my aunt and sheOs really close to my 
aunt. 
Q can you estimate how many times, since June of 2002, 
until Raphael ArechigaOs death in september of 2003, 
did you see her iQteracting_with Raphael? 
A No, I canot. I canot remember. 
Q was it often? 
A I canOt remember. rOm not going to lie. I canOt 
remember how long, how many times rod seen her since 
then -- in that time frame. I canOt remember, 
Q More than five times? 
A Yeah, more than five times from -- I know it has to be 
more than five times. But I just canOt remember 
exactly, like--
Q ThatOs understood. rOm asking for an estimate. 
A An estimate? rOd say about -- (inaudible) almost a 
year. (Inaudible) like 20 times, maybe more. 
Q And for approximately how long would you see Ms. Gomez 
interacting with Raphael? 
A sometimes hours. Just depended. WeOd visit and talk 
for a long time, all three of us, and sometimes my 
mom. 

Page 65 



) 

) 

) 

Gomez-Arechiga03.txt 
Q And, what about your typical visit? How long would 
that be? 
A At least always more than two hours -- talk a lot. 
Q Now, in response to Mr. Andersonos question you 
testified that you would not be concerned, as of 
today--
A uh-huh. 
Q --to leave your children with Ms. Gomez, correct? 
A Correct. 
Q rom going to ask you to assume--
A uh-huh. 
Q --that Dr. Marco Ross,--
A uh-huh. 
Q --who is a doctor, and a pathologist, conducted an 
autopsy following Raphaelos death--
A uh-huh. 
Q rom going to ask you to assume that he diagnosed that 
Raphael, as of september of 2003, presented during 
autopsy with evidence of blunt force to the head. 
A uh-huh. 
Q That he had abrasions to his face. That he had 
abrasions to his ear, and to his scalp. That he had 
bleeding in the front of his head and in the back of 
his head internally. That he had bleeding_also_in_tb£. ___________________________ _ 
scalp area, internally. That he had new and old skull 
fractures. That his brain was swollen. That he had 
bleeding in both of his eyes. That he had injuries to 
his arms consistent with the child receiving forceful 
jerk of the arms. rom also going to ask you to assume 
that Dr. Ross, as part of his job, has determined that 
Raphael died from -- from inflicted head trauma, head 
impact. 
A Uh-huh. 
Q That Dr. Feldman, Kenneth Feldman, who is a 
pediatrician, has testified that the childos injuries 
are 100 percent certain due to inflicted, non­
accidental trauma. Dr. Feldman testified that the 
injuries to his upper arms were consistent with severe 
jerking, that the injuries to his head were consistent 
with severe force applied to the head, with whiplash 
component, the heading going side to side--
A Yeah. 
Q --and that the childos death was indicative of 
repetitive and severe trauma, and death by inflicted 
brain injury -- non-accidental brain injury--
A Yes. 
Q With that assumption in mind, how comfortable would 
you feel--
A Assuming that all that--

THE COURT: Wait, wait. 
Q --how comfortable would you feel in leaving your six-
year-old, your three-year-old and your six-month-old 
child, if the testimony in this trial has been that 
the child sustained the injuries that led to his death 
while in the care of Ms. Gomez on september 9, 2003? 
A But just assuming all of that--
Q Yes. Assuming that that all -- that that is the 
evidence. 
A well, my personal opinion is I would trust her because 
thatos something thatos assumed, not something that 
rod know for a fact. 
Q rom going to ask you to assume that these are facts 
that have been testified. Thatos what an assumption 
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A okay. 
Q Assuming that those facts are true--
A Are true? 
Q --and established,--
A uh-huh. 
Q --whatos your opinion now? 
A I feel rod still trust her, but to a certain extent, 
assuming it was true. 

Honor. 

MR. CABALLERO: Nothing further. 
THE COURT: Redirect? 
MR. ANDERSON: I have no other questions, your 

THE COURT: Mr. Moser? 
MR. MOSER: I donot know if weare in any shape 

to go through -- I guess I donot have anything else 
(inaudible). 

you. 

INTERROGATION 
BY THE COURT: 

THE COURT: I actually have one question for 

THE WITNESS: Uh-huh. 

Q Did -- were you interacting occasionally~w~i~t~h~M~s~·---------------------·------
Gomez at tne time Rapnie was born? 
A Yeah. But just very occasionally. ocause thatos why 
I said it was -- I canot remember, because when she 
was over here is when she had her son, to Ephrata. so 
thatos when I was seeing her more, just occasionally, 
not frequently like when she lived 1n Quincy. 
Q okay. 
A But we still had contact. 
Q okay. were you seeing her occasionally during her 
pregnancy? With Raphael? 
A I saw her a couple times,--
Q okay. 
A --but not frequently. 

THE COURT: I donot have any other questions. 
Any other questions, counsel? 

MR. ANDERSON: No. 
MR. CABALLERO: No, your Honor. 

RECROSS EXAMINATION 
BY MR. MOSER: 
Q Would you feel uncomfortable leaving your children 
with Maribelle right now, knowing what you know, and 
not assuming anything else? 
A No, I would not feel uncomfortable. 

THE COURT: You would not feel comfortable-­
THE WITNESS: I would not feel uncomfortable 

leaving them with her. 
·MR. MOSER: (Inaudible). 
THE COURT: Any follow-up? 
MR. CABALLERO: No. 
THE COURT: May this witness be excused? 
MR. ANDERSON: she may, your Honor. 
MR. MOSER: Yes. 
THE COURT: Thank you, Ms. Flores. 
THE WITNESS: Uh-huh. 
THE COURT: You can step down. And youore free 

to stay or leave; thatos up to you. 
MR. ANDERSON: Your Honor, at this point my 

client is (inaudible) witnesses that weare --
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(inaudible) re-calling my client to the stand. During 
Mr. caballeroos cross examination (inaudible) previous 
(inaudible) she to a bit emotional when he was going 
through the findings that Dr. Ross had reported. she 
-- (inaudible) give her a chance to (inaudible) this 
point. she would be the final witness weod be calling 
tomorrow morning. 

---, 
) 

witnesses? 
THE COURT: Does Mr. Arechiga intend to call 

MR. MOSER: !Om still hopeful that if Olga 
Gaxiolaos going to get in touch. But, no, no, I guess 
not. rod have to say no. 

THE COURT: Does he intend to testify further? 
MR. MOSER: No. 
THE COURT: Okay. 
MR. MOSER: Not at this point. 
THE COURT: I have some time concerns. I have 

had an opportunity over three days to observe Ms. 
Gomez. she appears to have gotten herself reasonably 
collected. I think we can proceed. And so rom going 
to decline the request for continuance now and ask 
that you call your witness. 

MR. ANDERSON: Okay. 
THE COURT: Ms. Gomez ,__y_~o~u~o~v~e___!:,!_b~e~el_!_n __ s~w~o~r!__!n_!_.,__ __________ _ 

Youore stfTl-6ounaoy your oath. 

DIRECT EXAMINATION 
BY MR. ANDERSON: 
Q Ms. Gomez, youove testified -- twice now -- answered a 
fair number of questions. (Inaudible) my best to keep 
this short. 

I am not entirely sure if we went through all 
of these, and I wanted to kind of hit a few high 
points. 

Do you recall when you started talking to your 
caseworker from the Department about your concerns 
about Raphaelos behaviors? 
A I donot remember exactly. 
Q Do you remember kind of sort of when you first started 
becoming concerned enough to call your caseworker? 
A No, but I noticed that Raphael was getting more 
abnormal each time. 
Q okay. And thereos -- thereos been some testimony from 
some people about certain behaviors. (Inaudible) 
exactly. What do you recall were the behaviors that 
you witnessed in Raphael that concerned you? 

MR. CABALLERO: And, your Honor, !Om going to 
object. rtos cumulative. weave been over this area 
with the mother. 

THE COURT: The objection is overruled. But I 
would ask that your question leave out the editorial 
description of whatos gone before and simply ask her 
the question. 
Q can you explain to the 'court what behaviors concerned 
you? 
A Yes. 
Q (Inaudible)? 
A okay. That he wouldnot stop eating. That he was 
always hurting himself. He would pinch himself. He 
would pull his hair. He would stick two fingers of 
his hand into the one nostril opening until he bled. 
He was aggressive. And lately, lately, just before 
his death he didnot want to go to sleep all night long 
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until the morning. 
Q I told you before the break that I was not going to 
ask you any questions about what happened that 
particular day, and I apologize (inaudible) ask you 
one question. 

when you were feeding Raphael, he was standing 
between your legs? 
A In front of me. In front of my legs. 
Q Is there a reason why he was not placed in a high 
chair or a childos seat (inaudible)? 
A Ralph did not have a (inaudible). 

MR. ANDERSON: Thank you. I donOt believe I 
have any other questions. 

THE COURT: Mr. Moser, cross? 

CROSS EXAMINATION 
BY MR. MOSER: 
Q Ms. Gomez, have you ever tried to feed Raphael in a 
high chair? 
A No. 
Q How would he behave when sitting in a chair and being 
fed? 
A Normal chair or a high chair for (inaudible)? 
Q I guess normal chair. 

---------TA------,HTe~almost never -- No, he never liked to sit in a 
chair. 
Q 

) 

Did the other children act like Raphael did? 
THE COURT: In what respect? 

Q Ms. Gomez, youove testified to certain behaviors of 
Raphaelos, ways that he injured himself (inaudible), 
stay up all ni~ht, (inaudible). Did the other 
children act l1ke he did? 
A No. 
Q Do you need assistance with your parenting of your 
children? 
A No. 
Q The oldest, Maria, does she help you care for the 
younger children? 
A okay. she always wants to be helpful, but I tell her, 
you know, that she has to be a child -- you know, talk 
to the others-- school, and (inaudible) itos my 
responsibility, that she does not have to be taking 
care of--. 
Q When you have sought medical attention for the 
children in the past have you ever had trouble with 
the language difference? 
A. okay. Yes. (Inaudible) problem. I always ask for an 
interpreter, because even when -- speaking spanish 
sometimes there some confusion. so, -- I always ask 
for an interpreter so things can be cleared up. 
Q When you called an agency on the phone, do you have 
any trouble communicating? 
A Yeah. I donot call anyone that doesnot speak spanish 
because I do have a problem (inaudible) speaking -- I 
donot speak English. 
Q were you afraid they would take Raphael away if 
anything else happened to him? 
A More -- more than fear that they would take him away, 
I was afraid that with as many times -- that he was 
hurting himself, something would happen to him. And I 
let CPS know this many times. 
Q when Raphael threw himself back in the old house, did 
he ever hurt himself? 
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A He would (inaudible) bumps on his head, you know, and 
he would hit his forehead against the wall and he 
would (inaudible) bumps onto his head, you know, 
and--. 
Q what about the floor? Would he hurt himself on the 
floor? 
A (Inaudible) no. In the old house floor when he 
injured his -- his leg, I think that that re-injured 
his -- injury to the head. 
Q okay. (Inaudible). 

Department? 

INTERROGATION 
BY THE COURT: 

MR. ANDERSON: (Inaudible) questions. 
THE COURT: Mr. caballero, cross for the 

MR. CABALLERO: No. 

Q Ms. Gomez, everyone here is very sorry about the loss 
of your son. rom sorry to add to the sadness by 
having to ask you a difficult question. 

This is my question: 
If -- If Raphael essentially killed himself by 

his own conduct, do you feel as his parent that you 
could have done something more to prevent him from 

-----aoi ng tnat? 
A I donot have any remorse in my conscience, because 
since the child was (inaudible) state, I went to them. 
The only thing that I say right now at this moment, 
why didnot I (inaudible) sue the state or why didnot I 
call Olympia, somebody higher up than them, someone -­
someone that would care more about our son, more than 
(inaudible) Jose and I cared for our son. But CPS 
never saw that, never. I regret that my son ever fell 
in the hands of -- into the hands of CPS. 
Q Ms. Gomez, you know from what weave heard in the 
courtroom here that the examination of Raphael showed 
that he had some -- some significant injuries to his 
arms and shoulders. Do you recall anything happenin~ 
to him that -- that might explain to you how he got 1n 
that condition? 
A The arms? 
Q The arms and shoulders. 
A That aspect of it has surprised me when (inaudible) 
because rom the type of mother that is always looking 
to see what was wrong, what (inaudible) never -- never 
noticed anything abnormal about his arms, never, no. 
Thatos news to me that-- when I first heard it here 
in court that was news to me, (inaudible). 

THE COURT: Okay. Thank you. 
Any other questions? 

down. 

MR. ANDERSON: No. 
MR. MOSER: No. 
THE COURT: Mr. Caballero? 
MR. CABALLERO: No. 
THE COURT: Thank you, Ms. Gomez. You can step 

MR. MOSER: (Inaudible) just a second? 
THE COURT: Sure. 
MR. MOSER: Your Honor, I do have another 

witness, Mrs. olga Gaxiola, who has had substantial 
contact on behalf of the Department with Ms. Gomez and 
Mr. Arechiga. 

So, your Honor, IOd like to offer that personas 
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THE COURT: Is she available? 

phone. 
MR. MOSER: Yeah. I understand sheos on the 

Your Honor, can I have a second? 

(inaudible). 

rom leading at 
rove got to be 

(i naudi bl e). 

THE COURT: Go ahead. 
MR. MOSER: Your Honor, she is available 

THE COURT: Well, I have a Qroup meeting 
5:15, so rove got about 15 m1nutes and 
done. 

MR. MOSER: ThatOs what I told her, 

THE COURT: All right. 
Ms. Gaxiola? 
THE WITNESS: Yes. 
THE COURT: This is Judge Sperline. 
THE WITNESS: Okay. 

that 

testimony you 
under penalty 

THE COURT: Do you solemnly affirm that 
give in this matter will be the truth 

the 

of perjury? 
THE WITNESS: I do. 

DIRECT EXAMINATION 
BY MR. MOSER: 
Q Ms. GaxiOla, wiTl you state your name ror tne record, 
please, spelling the last name? 
A Avis olga Gaxiola, G-a-x-i-o-1-a. 
Q okay. And I know that usually conversations preface 
with telling the person on the other who all is in the 
room. Thereos quite a few people here. But 
primarily, my name is Robert Moser; rom representing 
Jose Arechiga--
A uh-huh. 
Q --Doug Anderson is representing Maribelle Gomez, and 
Tom caballero is representing the Department. And 
Judge Sperline is here, and the guardian ad litem 
Tammy cardwell. weare the only people I know of that 
would be asking you questions--
A okay. 
Q what kind of training do you have in social work? 
A I have a -- Do you want to know about my previous 
employment? or do you want to know about my 
education? 
Q Education. 
A okay. I have a bacheloros degree with major in 
sociology and a minor -- No; rom sorry. Itos 
backwards. A major in psychology and a minor in 
sociology from Washington State University, and I have 
masteros degree from Heritage college. 
Q How -- how many years experience do you have in social 
work? 
A I would say around ten. 
Q Did you ever visit the home of Maribelle Gomez and 
Jose Arechiga? 
A Frequently. 
Q And what was the purpose of those visits? 
A I was involved as a cws worker. And I was monitoring 
the parentso compliance in services. It was a 
dependency case with the Department of children and 
Family Services. 
Q And would you qualify or characterize their compliance 
with those services? 
A Well, initially it was non-compliance, and, as in most 

Page 71 



) 

Gomez-Arechiga03.txt 
DCFS cases, and eventually after a few months of 
intervention I would say it went very well, very good. 
Q And when you were in the home did you have a chance to 
observe their five children? 
A I did. 
Q And when you visited their home what kind of things 
were you looking for? 
A Any safety concerns, any physical evidence of abuse or 
neglect, with actually, you know, for Raphael and for 
any of the other children. Bonding issues. Parenting 
skills. And compliance. 
Q And particularly on the issue of abuse what did you 
observe? 
A on the issue of physical abuse I never witnessed any 
bruising of any sort with the children, with any of 
the children. There was one instance with Raphael and 
-- but that was taken to the hospital and investigated 
by CPS. 
Q Are you referring to the incident when Maribelle was 
i~ the hospital with Edgar? 
A Yes. 
Q I asked you about abuse. What about the other factors 
you listed, the parenting skills, the personal safety 
of the children? what did you observe-- ·-~~--,-~-~~------------------
A over aTl------rtnfnl<i t was pretty posi tlVe the time that 
I was involved with the case. I mean, the home was 
very clean, the children seemed very bonded with both 
parents. Even though Joseos not the biological father 
to the older children, the bond certainly was there --
child bond was there. They were very well taken care 
of. 

The hygiene for all the children was great, in 
all occasions that I had interaction with the parents. 
Q How many times do you think you visited their home? 
A oh, I canot count, but I would say it was -- around 
about (inaudible) 15 to 20. or probably even more. 
But I would assume to say 15 to 20. 
Q How did Raphael act? And I know thatos a really 
general way of putting the question. Did he act in 
any way differently from the other four children? 
A Gosh, thatos so hard to say because of his age. rom 
trying to think back. I would -- I would venture to 
say that it was -- I guess it was normal child 
behaviors. I mean, he -- I took him to the home when 
he was, you know, he was taken from the Gomez home 
when he was an infant, when he was born. so, you 
know, of course he cried constantly, and the doctor 
explained that that was, you know, due to the effects 
of being drugged, drug-affected while he was growing. 
He seemed happy around his parents and he seemed to 
enjoy being around his siblings. 

You know, he was a very active little child. 
Q uh-huh. 
A But over all I think it was pretty positive. 
Q Did you ever observe him hurt himself in any way? 
A I think there was an occasion when I was sitting with 
the mother inside and he crawled off the -- he crawled 
onto the porch, and there was kind of a little step 
and he, you know, he hurt himself that way. 
Q uh-huh. 
A And, -- No. I canot say I did. But I donot remember. 
Q How did he seem to respond to that what would normally 
be--
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A on that occasion he didnot cry; he just seemed to, you 
know, continue on, as a child continue playing. 
Q And, how did Maribelle respond to the situation? 
A she walked over to him and picked him up, and he 
seemed okay. 

MR. MOSER: Thatos all I have. Thank you. 
THE COURT: Mr. Anderson, on behalf of mother? 
MR. ANDERSON: (Inaudible). 

CROSS EXAMINATION 
BY MR. ANDERSON: 
Q Good afternoon, Ms. Gaxiola. 
A uh-huh. Yes. 
Q one of the things you said that you were observing in 
the home was the bonding between the parent or the 
parents and the children, correct? 
A Right. 
Q what were your observations regarding the bonding 
between Maribelle Gomez and Raphael? 
A I felt it was appropriate. The times that he would 
come over to the home to visit -- on visits. Because 
when I was involved he wasnot actually returned home; 
he was visiting the home. 
Q okay. 
A AnCI'"-=-o~v~e=rn=ignts naCI-j ust 6egun. 
Q okay. 
A so, you know, she carried him, she soothed him, she 
rocked him. she combed him. 
Q okay. Did you have an opportunity to observe any 
bonding issues between Ms. Gomez and her other 
children? 
A Yeah. They all seemed very bonded. 
a few occasions where I would transport them 
the doctor or to different appointments, and 
the home they seemed very close. 

I mean, there was 
either to 
being in 

MR. ANDERSON: Okay. Thank you. 
I have no further questions, your Honor. 
THE COURT: Mr. Caballero? 
MR. CABALLERO: No questions. 
THE COURT: Thank you. Did you have any 

follow-up? 

concludes your 

by father? 

MR. MOSER: No. 
THE COURT: Thank you, Ms. Gaxiola. 

testimony. 
THE WITNESS: Okay. Thank you. 
THE COURT: Any other evidence to be 

That 

presented 

MR. MOSER: Your Honor, the father does not 
have any more evidence, and (inaudible). 

THE COURT: Does the Department wish to present 
any rebuttal? 

MR. CABALLERO: No. 
THE COURT: That then closes the evidence to be 

presented in this case. Next is for the -- parties 
and counsel to have an opportunity to argue. I would 
like to do that beginning at 8:30 tomorrow morning. 
Does that schedule present a difficulty for any of 
you? 

tomorrow. 
Recess 

MR. ANDERSON: No, your Honor. 
MR. MOSER: No, your Honor. 
THE COURT: WeOll be in recess until 8:30 
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MR. CABALLERO: --Tom caballero representing 
the Department of Social and Health services, calling 
the matters of Edgar Arechiga, 03-7-134-6, Julio 
Gomez, 03-7-0132-0, Julianna Gomez, 03-7-131-1 and 
Maria Gomez, 03-7-133-8. 

This matter is on for closing statements after 
concluding the contested fact-finding hearing. 

Present court Maribelle Gomez, the mother of 
all four children, and her attorney Doug Anderson, 
Jose Ramon Arechiga, the father of Edgar Arechiga, 
with his attorney Robert Moser, Mario. Gonzalez for the 
Department, Terry cullen, the guardian ad litem and 
Tamara cardwell the guardian ad litem program 
administrator. 

The Department6s ready to proceed to closing. 
THE COURT: Happy to hear your argument. 
MR. CABALLERO: Thank you. 

CLOSING ARGUMENT 
MR. CABALLERO: Your Honor, the State of 

washington and its Department of social and Health 
services is asking this court to find that Maria 
Gomez, Julio Gomez, Julianna Gomez and Edgar Arechiga 
are dependent children as defined under RCW 13.34.030. 
The Department submits that the evidence in this trial 
has established clearly, convincingly, and certainly 
by a preponderance of the evidence, ·that Maribelle 
Gomez and Jose Ramon Arechiga are not capable parents 
at this point in time and because of their 
incapability returning children to their care would 
place these children at risk of substantial damage to 
their psychological and physical well-being. 

These four children are the surviving siblings 
of Raphael Gomez. Raphael died on september 10, 2003, 
and he was three years of age at that time. He died 
as a result of injuries that he sustained on september 
9, 2003 while in the care of Maribelle Gomez. 

Ms. Gomez explained the events that led to 
Raphaelos death as an accident. The court is familiar 
with that version of the events. Just to touch upon 
it, she was feeding Raphael soup, she was sitting, he 
was standing in front of her, facing her, in the 
kitchen. And the kitchen floor is a hard substrate. 
The child, seeing that the soup was almost gone, threw 
himself backward and hit himself on the head, and then 
while on the floor he proceeded to hit his head 
another three to four times before Ms. Gomez 
intervenes, consoled him and continued to feed him 
soup. 

Inexplicably, the mother then proceeds to feed 
him soup in the exact same manner, on top of the exact 
same kitchen floor, despite the fact that her child 
had thrown himself backwards just a few minutes 
earlier. 

Raphael once again threw himself backwards and 
hit himself even harder this time on the hard kitchen 
floor. This time Ms. Gomez noticed that her childos 
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eyes rolled into the back of his head, that he was 
limp, and that he was struggling to breathe. 

Ms. Gomez took the child outside for fresh air, 
was not able to revive him, and ultimately took him to 
a neighborOs house where she asked for help, called 
Murray Twelves, and agency social worker to have him 
go meet her at the hospital so that her child would 
not be taken away from her. 

Mr. Gonzalez, Mario Gonzalez, the agency social 
worker who investigated this dependency, testified 
that he interviewed the mother just shortly after the 
childOs death. A couple of differences in terms of 
the description of the events. First of all, during 
the interview Ms. Gomez disclosed to Mr. Gonzalez that 
the child at the first episode of throwing himself 
back had hit himself on the head two times, not three 
to four times, but two times. Ms. Gomez was unable on 
the stand to -- to remember or recollect that 
statement to Mr. Gonzalez. 

Ms. Gomez further disclosed to Mr. Gonzalez 
that when she took the child out for fresh air it was 
to the back of the residence, out a back door, and 
then she had to travel through th~ house to go to the 
neighborOs house to get help for the child. 

Fil1ally, Ms. Gomez offered a slightly different 
explanation to Mr. Gonzalez that the child was between 
her legs, not in front of her as the mother testified. 

Under these facts, if these facts are taken to 
be correct, at a minimum this consists of serious 
neglect by the mother. For two reasons: 

First, the mother failed to recognize an 
imminent danger to her three-year-old child when she 
fed him in the same position, despite immediate 
knowledge that this child was throwing himself 
backwards and hittin~ himself of the head. Ms. Gomez 
acknowledged that th1s wasnOt new news for her, that 
this child had established a propensity for throwing 
himself backwards. Her lay witness testimony also 
established that this child had a propensity for 
throwin~ himself backwards. And yet she didnOt even 
get a p1llow, she didnOt move the child to a softer 
floor, she didnOt feed him sitting down. she did 
nothing to change the environment to remove the risk 
to the child. 

second, when confronted with a child that was 
in visible distress, with a child that was 
unconscious, limp, struggling, the mother did not 
behave like a reasonable and prudent parent would 
behave. she delayed seeking medical treatment by 
attempting home remedies, including fresh air, rubbing 
alcohol. She delayed treatment by going to a 
neighborOs house, and instead of calling 9-1-1 or 
calling an ambulance, she called her social worker, 
Murray Twelves. 

The mother, during her testimony, explained 
this as part of her panic. when asked under 
questioning, "why didnOt you call 9-1-1," she 
responded something to the effect of, "I didnOt even 
know the phone existed." But your Honor, the evidence 
is to the contrary. Because she knew the phone 
existed because she asked for it to call her social 
worker. ThatOs a conscious decision. And her 
conscious decision was to ensure her custody and 
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possession of her child as opposed to placing her 
concern with the safety of her child. And the mother 
understood the gravity of the situation, because you 
heard from Ms. Pichardo, the neighbor that offered 
assistance, when the mother came to her house, what 
she said was, "My son is dying." 

Dr. Brzezny, the emergency room physician, 
clearly stated his opinion that when this child 
arrived lifeless and in a state of arrest to the 
emergency rooms, that the delay -- He described it as 
approximately eight minutes -- that the delay gravely 
worsened the childos prognosis. Hard to bring a child 
back to life when you delay oxygen to the brain for 
that period of time. 

And the Department submits that the best case 
scenario for this parent is one of serious neglect. 
But the more probable scenario is death by homicide. 
Not an accident compounded by ne~lect. 

The medical test1mony in this case establishes 
that the motheros explanation of the childos injuries 
is inconsistent with the observed medical findings on 
autopsy. You heard from Dr. Marco Ross, a well-
qualified forensic pathologist. And as part of his 

_________ diagnoses on autopsy he diagnos~~e~d~b~l~u~nt~~t~ra~u~m~a~t~o~t~h~e~--------------------­
neaa. Ana~nere were severar-factors that were 
(inaudible) that would indicate blunt trauma to the 
head. 

He found abrasions to the childos face. He 
found abrasions to the childos right ear. He found 
abrasions to the scalp. He found acute and subacute 
hemorrhages or bleeding to the back of the childos 
head, in the occiput. He also found acute and 
subacute bleeding in the frontal scalp. And what rom 
asking you to do, your Honor, is when you look at that 
finding, how do you get bleeding to the front of your 
head when youore -- when you fall backwards and hit 
the back of your head? Dr. Ross couldnot explain that 
finding, based upon the motheros explanation. And I 
would submit that there is no reasonable explanation 
based upon the motheros version of events. 

But there were other findings here. There were 
acute and chronic skull fractures. Acute, recent; 
chronic, old. And those were to the back of the head. 
This child had acute subdudral and subarachnoid 
hemorrhages. To paint a better picture for the court, 
this child was bleeding internally between the scalp 
and the skull, the tissue exists there-- I believe 
that was referred to as the galea -- and he was 
bleeding between the skull and the brain, and that was 
referred to as the dura. 

This child was suffering from edema, or brain 
swelling. And this child had focal acute ischemic 
changes of the cerebrum. But thereos more. Thatos 
just the evidence of trauma to the head. 

Further correlating with head trauma were the 
bilateral retinal and optic nerve sheath hemorrhages, 
bilaterally, two-sided. This child also had 
contusions of the back and the upper extremities. And 
the injuries to the proximal humeri. This is the 
section of the arm bone that connects into the 
shoulder. 

Dr. Rosso medical findings, as he indicated, 
were consistent with non-accidental trauma. Dr. Ross 
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further determined that the manner of death was 
homicide. 

The court also heard from Dr. Kenneth Feldman. 
He is a board certified pediatrician and an expert on 
child abuse. Dr. Feldman testified that the 
constellation of findings at Raphael6s death was 
consistent and specific for abuse. Dr. Feldman 
examined medical records from Columbia Basin Hospital, 
where the child was seen at the emergency room, and 
also from Sacred Heart Hospital where the child was 
eventually transferred to. He also looked at 
radiographic studies, x-rays, and a CAT scan. 

In Dr. Feldman6s opinion the child6s diffuse 
brain injury, with the numerous hemorrhages that were 
present, the serious occipital fracture, all of those 
indicate a severe blunt impact injury to the head, and 
Dr. Feldman also found, and testified to, a whiplash 
rotational component to the injury of the head. Not 
the type of injury that would be caused by a child 
throwing himself backwards onto his head, but more 
consistent with a more serious force, a tractional 
force, being applied to the child6s head. 

The healing of the proximal humeral fractures 
and also the chip fracture to the ~lenoid, to Dr. 

------.-F=elaman tfiose were ina1 cative, agal'-'-n-=,'-'-'-"'o7f~t~-:c-ra-=-c::o.-t;-'1T'· o=-=n.=:-_____ _ 
forces being applied. And what Dr. Feldman found was 

) 

) 

that these fractures were consistent with Raphael6s 
arms being jerked so severely that they were basically 
pulled out or separated from the -- from the shoulder, 
that the bone was separated from the shoulder. That 
does not happen when a child falls backward. And 
also, these were old and healing fractures, so they 
were not contemporaneous with the september 9, 2003 
events that the mother contends was an accidental 
injury. 

This shows, your Honor, not only constellation 
of findings consistent with abuse, but also repetitive 
abuse, abuse occurring at different points in time. 

Dr. Feldman, similarly to Dr. Ross, concluded 
that Raphael6s injuries were indicativ~ of repetitive 
and severe inflicted trauma, and death by inflicted 
brain injury. 

The parents may argue that the lack of injuries 
to the other children should obviate the need for 
dependency. But this is a flawed reasoning. 

First, the primary caretaker of these children 
is the mother. And the court has heard her 
explanation, as a historian, in regards to the 
injuries to Raphael, and her version of events is 
incompatible with the injuries that Raphael presented 
with at autopsy. 

As a further example of the mother6s 
deficiencies as a historian, rod ask the court to note 
that she was less than forthcoming about injuries to 
her other children. When asked on question1ng whether 
he children had suffered any other injuries she said 
no. But upon further questioning she admitted that 
her daughter, Julianna, had been seen in 1999 for what 
she referred to, I think, as a splinter in the bone, 
because she had fallen, as a one-year-old, from a high 
chair and had injured her leg. 

so, the issue of injuries or lack of injuries 
to the other children does not mean that these 
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children are not placed at risk if returned back to 
the care of the parents. 

In addition, the court has heard from Dr. 
Feldman regarding the concept of the targeted child. 
A child that because of his behavior, because of the 
differences, is targeted for abuse, selected out 
within the family dynamic and targeted for abuse. And 
youave also heard from the mother, consistent with 
this concept of a tar~eted child, that Raphael was a 
-- was a difficult ch1ld, that he had all sorts of 
behavioral problems, that he would bite himself, that 
he would pull his hair, that he would keep her up all 
night, shortly before his death. That he behaved 
differently from the other children. 

In fact, Ms. Gomez, and Mr. Arechiga
1 

both 
testified that they wanted to figure out what was th1s 
mysterious illness to their child, and that the 
Department wasnat helping them, and that the doctors 
werenat helpin~ them. This despite the fact that the 
child was rece1ving routine pediatric care, and in 
January of 2003 the child was seen by a neurologist, 
Dr. Richard Dixon, basically conducted a normal 
neurologic exam. 

Mother was also concerned about this childas 
i-naiJiTity to feel pain. Tnat really concerned her. 
But back in January of 2003 this child responded to a 
pin prick by removing his finger, a normal neurologic 
response to pain. 

And whereas the paradox in all this? That the 
parentsa perceived behavioral difficulties with the 
child were not observed to any great degree by the 
host of professionals that were coming into this home 
to care for the child. There was some testimony about 
the child eating some scabs, but whereas this out of 
control behavior? whereas this self-mutilating 
behavior? Other than eatin~ the scab (inaudible) 
wound, Gracie Alvarado was 1n there quite a bit. Did 
she see it? Not a whole lot. 

And also, if you look at where this child 
lived, he lived a significant portion of his life in 
foster care. He was placed in foster care shortly 
after his birth, until approximately June of 2002. He 
was then again re-placed into foster care in september 
of 2002 for a period of approximately five days. And 
he returned to foster care in December of 2002, until 
he was returned -- final time to the parentsa care in 
March of 2003, towards the end of (inaudible) 2003, 
and the Department never received any complaints about 
injuries to this child while the child was in licensed 
care. Thatas a paradox. 

The court also heard from Alicia Estrada. she 
offered an insideras view into this family. when the 
father was not at home, (inaudible) at work, Ms. 
Estrada observed Ms. Gomez deprivin~ the child of 
(inaudible), once again, treating h1m differently. 
Treating him worse than the rest of the children. 
usin~ corporal punishment such as slapping, kicking, 
bath1ng the child in cold water. 

Adding to the paradox, Ms. Estrada never 
observed Raphael to be an out of control child. Ms. 
Estrada also testified that when she would try to 
comfort the child, Mom wouldnat let her. 

This is a person that wasnat coming into the 
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house for a couple of hours a day to have lunch. This 
person was living in that household for, I believe the 
testimony was, somewhere between a month and a half 
and two months. she saw what was going in that house. 
she became a member of that household. And her 
description of what was occurring in that house is 
diametrically opposed to what Ms. Gomez and Mr. 
Arechiga are saying, and what their lay witnesses 
testified. But these lay witnesses werenot living 
there. They werenot experiencin~ the full brunt of 
what was occurring to Raphael wh1le in the motheros 
care. 

for abuse. 
This child fits the mold of a targeted child 

As to the father, the Department submits that 
he is utterly incapable of putting hi.mself in a 
parental role, in a protective role, as to his child 
Edgar Arechiga. The father heard the testimony of the 
medical professionals, that Raphael Arechiga died due 
to inflicted trauma, and yet, he testifies that he has 
no reason to fear his child, 17 months of a~e, being 
cared for by the mother. He is in no posit1on 
whatsoever to protect the child. 

Mr. ArechigE, as well as Ms. Gomez,,_2b~o~tdh~s~e~e~k~---------------------­
tni s mysterious iT I ness, th-is bl ame-shi fti ng to the 
Department, and to medical providers, because 
somethin~ was wrong and abnormal with this child. 
once aga1n, that fits pretty tightly with the concept 
of the targeted child. 

As to Julianna, Julio and Maria, their lack of 
injuries is not the issue here. The issue is that 
these children, without a dependency -- Theyore 11, 
approximately 11, seven and five years old, they would 
be returned back into the home where Raphael died. 
Thatos what would happen. And at his death Raphael 
was, what, three years old? He couldnot tell you what 
was happening; he was too young. He wasnot able to 
tell the guardian ad litem what was happening, because 
he was too young. He wasnot able to tell the 
Department what was happening. But the circumstances 
of his death speak out in a deafening manner, because 
he died due to inflicted trauma. 

If his death is ~oing to serve any purpose, and 
a sad and tragic purpose it is, 1t is to protect his 
siblings. 

What I am asking the court to do is to find 
these four children dependent so that the State of 
Washington can be involved, so that a guardian ad 
litem can be involved, so that the children can be 
protected. Because if not, these children will be 
returned back into the home where Raphael was killed. 

I have no further argument. Thank you. 

of mother? 
THE COURT: Thank you. Mr. Anderson, on behalf 

MR. ANDERSON: Thank you, your Honor. 

CLOSING ARGUMENT 
MR. ANDERSON: Your Honor, I feel compelled to 

address a number of the issues and arguments Mr. 
caballero brought up in his closin~ arguments. 

Towards the beginn1ng he focused on differences 
between the statement -- explanation that the mother 
gave to social worker Mario Gonzalez from what she 
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told the court -- (inaudible) under her test1mony. To 
me these differences are differences (inaudible) 
whether or not Raphael hit his head two times or three 
to four times, that if it was two times as opposed to 
-- five -- five to six, six to seven. That might be 
more of a difference. one to two or three to four, 
especially now when weare -- five months, almost six 
months, past the date this actually occurred, whether 
or not Raphael was standing between her legs or in 
front of her, he clearly is going to still be in front 
of her, facing her front. Again, the difference is 
not really a difference. 

As far as the argument that the mother was 
neglectful in her failure to recognize the danger 
(inaudible) Raphael (inaudible), I believe the 
testimony from some of the lay witnesses was that the 
mother, when sheod feed him, he would stand in front 
of her, or between her legs when she was feeding him. 
This has happened before; heos thrown himself back 
before. Nothing had ever happened before. · 
(Inaudible) isnot even -- anything even close to this 
magnitude. He threw himself back. (Inaudible) mother 
testified that -- that it was one of the behaviors 
that sheod observed, and she was concerned about 
(1 naudr51 e) -- never happened. she did not see -- any 
need to move into a softer spot in the apartment 
floor, put a pillow behind him. He had done this 
before, and nothing had ever happened. 

Mr. caballero also stated that the mother, 
after he had lost consciousness, did not behave like a 
reasonable and prudent parent would be. At that point 
in time Maribelle Gomez was not a reasonable parent; 
she was in panic. Her childos eyes had rolled to the 
back of his head, (inaudible) limp, he was seemingly 
lifeless. she was in panic. she did not know what to 
do. (Inaudible) expecting her to behave as any 
reasonable and prudent parent would is somewhat 
incredulous. 

As to the fact that she did call Murray 
Twelves, her agency social worker, I would submit that 
by that point she had -- she already testified that 
she had decided to take Raphael to the hospital. At 
that point the constant -- for lack of a better word I 
would say training that she had been put throu~h for 
the last number of years having a dependent ch1ld 
kicked in; something happens to your child, contact 
your social worker; let him know. Donat (inaudible) 
after the fact, because after the fact heos -- the 
first thing thatos going to come out of the -­
(inaudible) come out of the Departmentos (inaudible) 
will be, 11 Why didnot you contact us? What are you 
trying to hide?" she wasnot trying to hide anythin~; 
wasnot trying to hide anything. she called her soc1al 
worker, (inaudible) said, "somethingos wrong with my 
son." "Take him to the hospital." 

Your Honor, as to the medical experts, the 
medical experts that testified, rom not going to make 
any ar~uments to that, other than to say, the mother 
(inaud1ble) shelter care hearing, this fact-finding 
hearing, the version of events that happened --
September 9th. That has not varied. The mother has 
stated all along, (inaudible) testimony that she had 
been calling her social worker, calling (inaudible) 
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Depa~tm~nt, sayin~, "Youove got to do someth1n~. My 
son 1s JUSt not r1ght. And he has these behav1ors 
youod better address; theyore not normal." 

The (inaudible) the idea that sheos trying to 
-- that the parents are trying to shift the blame, 
based upon this, (inaudible) ludicrous. (Inaudible) 
would have come forward shortly after the death 
occurred, and said, "oh, well, he had these injuries 
all along," or "these behaviors all along." No; way 
back when the behaviors first started, they first 
started (inaudible), (inaudible), "We need to have 
this looked at," "We need to have (inaudible)." They 
were told, "Well, we canot do (inaudible)-- have him 
looked at by a pediatric neurologist until heos at 
least three years of age." Thatos what they were told 
by the individuals at the Department. (Inaudible), 
"Between now and then, just keep an eye on him." 

They-- They (inaudible). As to the-- I donot 
believe-- And I could be wrong --their testimony was 
not that he did not feel pain, that he did not feel 
pain in a normal way. Yeah, he -- he obviously 
responded to the pin prick test that was given to him 
at the neurological exam. He could feel some pain. 
whether or not he could feel_2ain in the way a_~n~o~r~m~a~l ________________ ___ 

________ ____:_:_cnfl a or a normal person wouTa-isal so -- itos JUSt 
not answered. 

) 

I know -- I know of several people, myself 
included, that have had operations (inaudible), the 
doctor gives you pain pills and says "If you start 
feeling pain, take them." Theyoll sit on the shelf; 
theyore never taken. And another individual in the 
same circumstance, two hours after the surgery, 
popping the pills, ocause theyove ~ot pain. same 
surgery, same (inaudible) thing, d1fferent people feel 
pain differently. And I donot think itos beyond the 
realm of possibility or beyond (inaudible) that 
Raphael was just not feeling pain the way a normal 
child would. 

This could explain the chronic injuries. He 
injured himself, got injured somehow, whether itos an 
accident with -- playing with an elder sibling, does 
not necessarily cry out, (inaudible) not cry out 
(inaudible) -- when he fractured his femur back in 
December, does not cry out, nobody thinks anythingos 
wrong. But (inaudible) goes on, but later finds 
(inaudible) is determined there was the injury, 
(inaudible) -- occurred earlier. 

Your Honor, I wasnot going to mention this, but 
Mr. caballero did bring it up, the testimony of Alicia 
Estrada. Your Honor, I found her testimony to be the 
most -- non-credible testimony that was given--

MR. CABALLERO: Your Honor, !Om going to object 
to that part of the argument. Mr. Anderson is --
Thatos an issue for the court to decide regarding 
credibility, not for counsel or to express his opinion 
regarding the witnesso credibility. 

THE COURT: The objection is noted and 
overruled. continue with your argument. 

MR. ANDERSON: Your Honor, she talked about 
injury -- or, corporal punishment that Maribelle Gomez 
inflicted upon Raphael, including one time kicking him 
(inaudible) over into (inaudible). Never was there 
any testimony, any evidence or any caseworkers that 
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said that on or about that time they noticed scratches 
on Raphaelos face, that they noticed that he had been 
scratched in any way. (Inaudible) consistent with 
somebody who landed in the gravel. she talked about 
how Maribelle Gomez would ask her to go -- (inaudible) 
bring alcohol into the house because Maribelle Gomez 
asked her to bring alcohol into the house. At that 
time Maribelle Gomez was on -- taking UAs, she was -­
she was actively pursuing treatment at Grant county 
(Inaudible). Never was there-- any evidence of a UA 
that came back positive for alcohol. 

The other things that she said that had 
happened have not been corroborated by any other 
testimony. In fact, for the most part they have been 
-- completely countermanded by testimony that was 
given by Department social workers, by lay witnesses, 
everybody else who had (inaudible) contact with this 
family. (Inaudible) completely opposite of what her 
testimony was re~arding her behavior towards Raphael 
and her other ch1ldren. she testified that Maribelle 
also had a-- was mean, if you will, to her other 
children. All the testimony we had, from (inaudible) 
caseworkers, including Mario Gonzalez, every -- every 
observed visit that they had, every time the~ove 

--------,s"""t"'o""p""p=ecr15ytnenou se, (1 naua:r5TeUcl1fl d ren i n--=-:i::trh-=-e __________ _ 
home, everything seemed great. The mother was very 

) 

appropriate with the children, very appropriate with 
Raphael, very appropriate with the other four 
children, and that bonding seemed very strong, seemed 
good,--. 

And your Honor, although Nr. caballero argues 
against this, I think that the fact that weare not 
here today for the court to determine whether or not 
Raphael died by (inaudible). rtos an issue, yes, but 
itos not (inaudible) determine whether or not the 
other four children should be found to be dependents 
of the State of Washington. 

As far as Maria, Julio and Julianna, they are 
definitely old enough to express to anybody, teacher, 
caseworker, guardian ad litem, police officer, that, 
"Hey, somethingos going on," "Mommy hurt me," "Daddy 
hurt me." They are not in a position where they are 
totally vulnerable. They have not been -- Other than 
the -- fracture of Juliannaos leg, (inaudible) abuse 
has occurred with any of these children, any injuries 
occurred with any of these children, and I do not feel 
that they are in imminent danger of physical or 
psychological harm if they were to be returned home. 
In fact, considering all thatos gone on in these young 
childrenos lives in the last six months, I would argue 
that continuing to keep them out of the home and 
(inaudible) harming them psycholo~ically. 

Your Honor, I bel1eve the mother will also be 
-- be also -- asking to address the court. rom going 
go stop there. I just want to re-emphasize that there 
-- there are explanations given as to what could have 
caused-- injuries to Raphael. They may not bring 
everything down to a (inaudible) preponderance of the 
evidence standard as to whether or not his death was 
accidental (inaudible), thatos not-- rom arguing 
thatos not (inaudible) the court to (inaudible) before 
the court today; (inaudible) before the court today is 
whether by a preponderance of the evidence the state 
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has shown that the four remaining children need to be 
found (inaudible) dependent. 

And I do not feel that that has been shown, and 
I would ask that the court deny the DepartmentOs 
motion for dependency as to (inaudible). 

THE COURT: Thank you. Ms. Gomez, you have the 
right to be heard directly. Is there anything that 
you would like to say to me? 

MS. GOMEZ (through interpreter): Yes. 
Your Honor, I would like to say -- to the court 

and to -- that I feel 100 percent capable -- taking 
care of my children. The (inaudible) my son Raphael 
dying (inaudible) something that we could never have 
wanted to wish, and I want to make it clear to you and 
(inaudible) that I am (inaudible) with CPS because 
(inaudible) drugs, never (inaudible) -- but never 
(inaudible) for (inaudible) abused a child and even 
less so (inaudible). 

And even if -- even the -- the use of drugs 
(inaudible). rOve proven to CPS with (inaudible) that 
rOm clean for over two years -- And I (inaudible) just 
-- or, just exactly or precisely just to be in good 
with CPS, because -- really rOm taking -- I am taking 

______ t:;_:h._,,_,· s"-----'v'--Oe"-'--ry seriously to make m~ 1 i fe be_:t.:t_e__r_,_b_e_caus._e_I. _________ _ 
did comm1t the error about using drugs. And more than 

) 

(inaudible) I am putting it to myself and (inaudible) 
of myself, and I want to ask you to return my 
children, because they are my life, and -- theyOre the 
only treasure that I have. 

And if you want to send me to some classes or 
whatever, -- that you feel that I need to be better, 
do that. But please return my children to me. But I 
feel that I am very capable of taking care of the 
children in ever sense of the word of bein~ a good 
mother and capable of taking care of my ch1ldren. And 
(inaudible) say something if you will permit me. 

I always -- or, sought assistance for my son 
Raphael, your Honor. (Inaudible) --they say 
(inaudible) love my son so much, I would have never 
have changed, I would have never fought for him. If 
he hadnOt been important to me why would have I gone 
into -- why (inaudible) back, wanting him back? I --

.(inaudible) mattered to me, I would have just left him 
with CPS, but to the contrary -- but to the contrary 
rOve always done everything, everything to get him 
back; to this day I have always done every thing that 
they have requested. 

I want my children back. Your Honor, itOs not 
fair for (inaudible). Raphael died. The same day 
that he died they take the others away. They removed 
Edgar from my breast because I breast feeding. Your 
Honor, how far does the state want to go with us? I 
need for this to be stopped now. I canOt take any 
more. 

rOve analyzed the whole history since 
was born. I cannot see where our mistake -- My one 
mistake is that I used drugs. And (inaudible) 
concentrate (inaudible) where I was that I wasnOt a 
good mother, and I -- I canOt find it. They havenOt 
even let me cry for my son, grieve for my sonOs death 
in peace. 

Raphael 

And it hurts me a lot to see my children 
(inaudible) state. Each visit they ask me, "Mommy, 
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how many more days before I can go home?" "We miss 
you." 

I want my children back. Thank you. 
THE COURT: Thank you. 
Mr. Moser, on behalf of Mr. Arechiga? 
MR. MOSER: Yes, your Honor. 

CLOSING ARGUMENT 
MR. MOSER: Your Honor, this is a case, one of 

the most distinctive things about the evidence put on 
is that we have substantial medical testimony and we 
have I think about 15 lay witnesses, including the 
parents. And the medical testimony does not meet the 
lay testimony at any place that I could see. The two 
are not reconcilable. 

we have overwhelming lay testimony that 
describes the home of Maribelle and Jose as stable, 
the children are well-mannered, theyare well brought 
up, the house is under control. The mother is not 
given to violent fits, to overreaction, to harsh 
discipline of the children. And so, it is the theory, 
the Departmentas theory of the case, that we need to 
dispense, disregard all of the lay testimony for the 
sake of the medical testimony_, as the DeR'.!e!ac!_r...!:tmm_,_e!..!n...._t---'-"ha""s"'-------------­

-----aone. 

) 

The Department has substantial resources at its 
disposal to provide it with information. The 
condition of the homes of its clients. And weave 
heard from quite a few caseworkers. And these 
caseworkers were impressive with their experience. 
Murray Twelves, 20 years experience. Olga at 14-1/2 
years. Gracie Alvarado, I believe 12 years. I mean, 
these are not people who, you know, are doing this as 
a summer job or just -- just between careers. These 
witnesses testified that these are good parents. And 
they took care of Raphael; they did a good job taking 
care of Raphael, and they didnat treat him differently 
from the other children. And that Jose treats 
Maribelleas oldest three children the same as if they 
were his own, and that heas a good father. 

And these -- these people who are so -­
experienced at relating and interacting with the 
Departmentas clients on a personal level, (inaudible) 
go into the home looking for specific things, and who 
are able to, you know, diagnose whatas going on in the 
home, or what the problems are, and then to make 
recommendations. The Department has dispensed with 
their opinions. And -- and we know why. Because a 
child has died. 

And so then we go back with the hindsight. 
When an organism is injured or undergoes severe stress 
or duress, it kind of rebels on its own prior 
conceptions, or it says, you know, "Everything has to 
be ignored," and "all prior knowledge has to be -­
must have led me wrong before." And thatas exactly 
what the Department has done. I mean, how many people 
have we seen? six, I think, caseworkers from the 
Department. The Department, as a party to the case, 
has a theory. on this case, and yet weave seen 
caseworkers from the Department present a picture that 
is entirely inconsistent with the Departmentas 
position. And, like I said, we know why. 

And I donat -- I wouldnat even I wouldnat go 
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to the pressure from outside, pressure from the media 
or from the people in Ephrata; I think itos just the 
way an organism reacts when something like this 
happens. It just says "Everything that we thought 
before must be wrong. our normal sources of 
information must be unreliable." "our prior ways of 
mal<i ng decisions must be faulty." "weare going to 
have to dispense with what we know." 

And thatos exactly what the Department is 
asking the court to do. Fifteen lay witnesses, 
including five, six caseworkers, Lucinda Garces was a 
neighbor, and she -- her son had some of the same 
problems as Maribelleos son. overwhelming lay 
testimony of the stability of the home life that these 
four children, the subject of this case, were in 

) 

before september. 
And the Department, 1 ike any prosecutor, ·has to 

tell the story somehow. And itos not just to sell the 
case to the trier of fact, itos -- they have to 
explain to us how it is that this could have come 
about. Theyove got to tell us how is it that this 
terrible thing can happen. Where is their story? 
They6ve given us the conclusion, the medical opinions 
of doctors who examined the situation in a closed 
environment, who spent one, two, three hours -- I 
donot know if they spent more time than that. But, -­
examining the case. But how does this take place? 
Where is the -- whereas the evidence that this kind of 
thing was bound to happen, was likely to happen, or 
even that itos plausible that it could have happened 
-- the situation? whereas the explosiveness or 
Maribelleos temperament? or where is her disposition 
to this kind of behavior? 

And thatos why we got the testimony of Alicia 
Estrada. And Alicia Estrada, lOll just say that her 
testimony was very different from the testimonies of 
all the other lay witnesses we talked to, including 
their neighbors and the caseworkers, and that Ms. 
Estrada was forced out of their home, by the parents, 
and that Ms. Estrada testified that she told 
everything to the Department, and the Department never 
believed her. Thatos what she testified; that "they 
did not believe me." Now the Department believes her. 
And the reason they do, is because of this reversal of 
thinking, this -- this irrational -- Excuse me, but I 
think itos analogous to an irrational behavior by an 
organism, to completely second-guess itself. 

And thatos why this witness, this one witness 
out of all these other lay witnesses, was put on. I 
mean, they wouldnot have ~ut her on if they didnot 
believe her, if they didnot find that her testimony 
was exactly what the needed to tell the story. And 
itos only through her testimony -- And thatos all that 
theyove got to flesh this out. 

The Department sought to establish a pattern of 
abuse. And the first two day~ of the ~rial, I ~ean, 
they were -- they were establ1sh1ng th1s, -- sa1d, 
"Look at this femur fracture," and doctors -- a couple 
of the doctors, I think Dr. Ross in particular -- It 
was Dr. Dixon, I believe, who was saying that 
everything was highly unlikely, highly unlikely that 
this could have been an accident. 

And Dr. Feldman, we heard from yesterday 
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morning, said, "Yeah, the femur accident, probably -­
probably an accident, the femur fracture." And he-­
our first --or, our pediatrician explained to us how 
this mistake could have been made, although I donOt 
believe he addressed it as anyone making a mistake. 
But he did tell us that in children itOs -- itOs sort 
of the opposite. The bones which are most -- are 
subject to breaking rather than spraining, are 
opposite than those in adults, which are -­
(inaudible) breaking and/or spraining -- a bone that 
an adult would be more like to sprain than to break, a 
child would be more likely -- would be easier to 
break. 

And so, that accounts for why we had so many 
doctors saying, "well, this femur fracture, highly 
unlikely there was an accident." Dr. Ross, I believe 
-- I believe he testified on the femur fracture; I 
believe he also said that it would not have been an 
accident. And Dr. Feldman yesterday just blew that 
away, because heOs a pediatrician, and he studies 
these kind of cases, injuries to children, and he was 
able to say -- He said the explanation was reasonable, 
he said it was consistent with accident. He said it 
in a cou~le different ways, and rOm sure he was not 

---------,~·n~c~lTnea to testify on bellalf of the father or the 
mother, but -- but he led it toward that direction, 
that -- very different from the testimonies of Drs. 
Dixon and Ross, who said this could not have been an 
accident. 

) 

) 

And so whereOs the stateOs pattern of 
The shoulder fractures, I think, were acknowledged as 
significant by -- maybe by the court, and -- we donOt 
know when they happened. There was no testimony when 
they happened. One thing that we know about Raphael 
is that he was only in the care of his parents about 
half of his life. And we never heard anything that 
could have accounted for when this might have 
occurred, this -- fractures to the shoulder. 

MR. CABALLERO: !Om going to object to 
That misrepresents the facts, your Honor, because Dr. 
Feldman clearly testified that they were healing 
fractures, that there was calcification that was 
consistent with a healin~ fracture, and that it would 
have certainly been with1n the time line of the return 
to the parentsO home. 

THE COURT: ThatOs argument, counsel. 
objectionOs noted, but itOs -- itOs appropriate for 
argument. 

Go ahead. 

abuse? 

that. 

The 

MR. MOSER: Okay. And !Om not trying to 
There was a lot of medical testimony. rOm (inaudible) 
represent. But--. LetOs see. 

At any -- And there was testimony as to the 
burns. You know, they looked like they were 
consistent with splashes, although the doctor was 
concerned that there were two of them and that --
didnOt seem to be a connection between them. But all 
he could say was, "Yeah, theyOre consistent with -­
accident." 

Mainly the DepartmentOs main means of 
establishing pattern of abuse was the femur fracture, 
which now seems, based on the testimony of Dr. 
Feldman, to be -- to actually be an accident. 
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Thereove been quite a few injuries testified to 

in this case. I believe the Department has failed to 
establish a pattern of abuse. I know that your Honor 
has taken careful notes, and I think that without more 
from me youore able to determine whether thereos a 
pattern of abuse here. 

But the tibia fracture, which was only of 
concern to Dr. Feldman, he said, because --
(inaudible) the father did not give answers at the 
emergency room, and the father explained that 
yesterday, why that was. Because there was no 
interpreter and they did not understand him. 

so I donot think that there is -- at least the 
main effort to establish a pattern of abuse has failed 
to establish exactly that. 

Dr. Feldman told us how this could happen, that 
one child could be abused where the others are not. 
And I led him through some questions that, you know, 
maybe you didnot feel were necessary, but I did want 
to establish how it is that we see this taking place, 
other than with the conclusion that one child has been 
abused and the others havenot. I wanted to avoid 
circular reasoning. 

-----,--~-rA~n_,d,__,_h_,_,.e..,___,s'-"ao_.;i-=d, "Well, there are some other signs_,, __ _ 
Tne parents mi~ht be overly harsh with that child. 
verbally upbra1ding, you know, makin~ a target that a 
chi 1 d may be disciplined more often. ' And we donot 
have any evidence of this -- Except -- except Ms. 
Estrada, that testified to exactly this, that 
(inaudible) DepartmentOs case; that explains why they 
put her on. But we had 15 other witnesses testifying 
that this did not -- signs were not evident. 

And so, we have the possibility that one child 
was abused and the others were not. But thatos --
basically where weare starting with anyway. 

The theory of targeting for abuse, I donot 
believe is helpful at all in this situation. 

Your Honor, the emphasis of my argument has 
been that IOm -- IOm disinclined, or I would 
discourage the court from dispensing with the opinions 
of so many people who were there and who saw what was 
going on in this house, and who described a situation 
where this would not occur, where a child would not be 
beaten to death. And I would, for the same reason, 
like to address the testimonies of the doctors, 
because I think that there are some problems -- Just a 
few (inaudible). 

And I donot doubt their qualifications. I 
think that theyore dealing with a more limited amount 
of evidence. Theyore dealing in a laboratory 
situation, so to speak, where they examine a child for 
a limited amount of time, and theyore looking for a 
limited number of things. And often theyore relying 
on the opinions of other doctors. And the process rom 
goin~ to describe is where the neurologist formed an 
opin1on, it was relied on by the other doctors, and 
Dr. Ross formed an opinion that was relied on by Dr. 
Feldman. 

Dr. Dixon -- Dr. Dixon, the neurologist, I 
believe, concluded that this is a normal child, this 
child who throws himself backwards, this child who 
injures himself, this child who does not have a normal 
response to pain, but he responds to a pin prick. And 
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Dr. Dixon concluded that this is a normal ch1ld, a 
child who overeats, consistent with Lucinda Garceso 
son, who had Downos syndrome. And the other doctors 
all formed their opinions assuming that they were 
dealing with a normal child. 

My only point is that their opinion is limited. 
I do not -- do not appreciate Dr. Feldmanos 100 
percent certainty in some of his conclusions, because 
he was forming his conclusions based on what was in 
front of him. 

Dr. Ross -- Dr. Ross (inaudible) the child died 
from blunt force trauma. And then Dr. Ross explained 
to us the array of things that blunt force trauma 
includes. As diverse as the scrape of a fingernail. 
or diverse from kind of our vernacular sense of what 
blunt force connotates [sic]. And he also testified 
that he was not able to determine -- not able to 
narrow down the source of that injury. Not able to 
narrow it down whether it came from the floor, or 
someoneos hand. And I donot mean to mis- -- I believe 
that thatos true; he was not able to narrow down the 
source of the injury. 

Your Honor, Dr. Ross -- the thing I thought 
--------~m=ost interesting about his testimony,,~h~e~v~e~r~y~-~-~kun~ow~s __________________ ___ 

a lot of term1nology that was not -- I was not 

\ 
/ 

familiar with. Dr. Ross testified for an hour and a 
half, and he went through step by step the autopsy of 
the child. And itos true; he was very detailed, and 
he covered -- covered, you know, everything about the 
child, went through it step by step. And then counsel 
asked him questions, leadin~ questions, asked him, "Is 
it your opinion that the ch1ld died from blunt force 
trauma?" "Yes." "Is it your opinion that the injury" 
-- or, "Is t~e injury consistent.wi~h an accident?" 
"No." And (1naud1ble). For me 1t JUSt wasnot a very 
good-- wasnot a very good (inaudible). He went 
throu~h the build up, there was a lot of -- a lot of 
techn1cal description of the childos body, and then 
the conclusion. And it wasnot clear that the 
conclusion was established from the testimony. To me 
it was not clear. And -- But thatos all I could -- I 
could not argue that it would not be clear to anyone. 

Dr. Ross, of course, testified to quite a few 
thin~s that -- that we could understand. He --
test1fyin~ to the -- to the shoulder injuries and to 
the head 1njuries, scratches on the -- or the 
abrasions on the face. But the conclusion, non-
accidental, --I think that it was lacking in the 
establishment of that conclusion. 

And the only -- I wanted to mention one thing 
about Dodd. You know, the examination of him about 
the muscle development in the thi~hs. And I know your 
Honor asked him if he, you know, 1f he saw if there 
was any muscle development in the thighs. And I would 
just like to convey what I remember about that, that 
interchange. 

He -- he did say, he says, "No; I am looking at 
the child, and I am trying to make a complete 
examination." But then he did say, also, "rom not 
looking for that." "I didnot know this." And I made 
sure that that was, in my examination of him, that 
that was the limit of his testimony, that he did not 
know this, that there was unordinary [sic] muscle 
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development in the thighs. , 

Your Honor, there have been some facts 
have come up in this case, and -- in opposition to all 
the medical testimony. There were some surprising 
facts that were highly consistent with the theory that 
the childas death was accidental. The fact that the 
parents had just moved into a new home two weeks 
before the childas death. And I believe -- And that 
the floor was much harder. And there has been 
substantial testimony, despite the people who did not 
see the child ever throw himself back, thereas been 
testimony from Murray Twelves, testimony from quite a 
few friends and nei~hbors, who did see the child throw 
himself back. And 1tas been characterized 
differently. 

) 

that 

I believe Murray Twelves actually said the 
child arched himself back. 

And on a brand new -- or on a new floor that 
theyare not used to, your Honor, it is a fact that is 
consistent -- with accidental death. 

We certainly have a child who has injured 
himself, who was known to injure himself. The tibia 
fracture and the femur fracture, serious injuries. 
And we do have a P-attern of accidental inj~~.~~~--·~~~~~~·--~~~~~~ 
whether we have a pattern of abuse or not--. 

The -- counselos opening of closing 
closin~ argument was that the Department has 
establ1shed that the parents are not capable of caring 
for the four remaining children. That is exactly what 
the Department has not established. They have 
attempted to establish that through the theory that 
Raphaelas death was non-accidental. The Department 
has not put on other evidence, very little evidence, 
that the parents are unable to care for the four 
remaining children. 

his 

what this case has established, well beyond a 
preponderance, is that these are very good parents. 
And more than capable of caring for the four remaining 
children. 

Your Honor, the parents are not putting any 
conditions on the return of their children. They 
would like to have their children back, whether itas 
--And if I understood their request to me, whether 
itas in-home dependency, or just return to them. They 
said they will do anything -- services. And they just 
want their children back. 

Thank you. 
THE COURT: Thank you, Mr. Moser. 
Mr. Arechiga, would you care to be heard? 
MR. ARECHIGA (through interpreter): Your 

Honor, (inaudible) my children (inaudible). 
(Inaudible) add to -- Mario Gonzalez, and he has 
contact with Maribelleas kids, (inaudible) not mine, 
so that you find out how I treat them. 

And (inaudible) the fact that we -­
(inaudible), weave (inaudible), weave done everything 
that the Department has asked us. (Inaudible) urine 
tests, originally three times a week, (inaudible) two 
times~ and then once a week. And right now weare 
doing it every time they call. 

I don6t know why the Department is saying that 
weare not good parents. The Department itself has 
been saying that we are good parents. All those 
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(inaudible). I would like to ask who are the ones 
that have been visiting (inaudible) home said that 
there was abuse at home. I (inaudible) Mrs. Alicia 
said. Mrs. Alicia is (inaudible) from the home. Itos 
not true that she (inaudible), and thatos why sheos 
angry and she came to say things that werenot true. 

The only thing I wanted to (inaudible), and we 
are -- we are available to do whatever services that 
you want to order us to do. (Inaudible) the first 
time that my son fractured his leg, and I took him to 
the hospital, I asked for an interpreter. They didnot 
have an interpreter. (Inaudible). --just looked at 
the doctors and the doctors looked at me, and they 
said that I looked suspicious. And if I -- write out 
a paper in Spanish and gave it to them, well they see 
if theyoll sign it; itos not the same. see, I donot 
know -- thatos why I didnot answer anything, 
(inaudible). Supposed to be because I looked 
suspicious. If I had been somebody else I would have 
sued the hospital for misinterpreting (inaudible). 

When I came to pick up my son, you know, I 
tried to stand him up and he couldnot stand. These 
are things that (inaudible). (Inaudible) these are 

----::t:-'-'h+i:_c_ngs that can ha1212en to anybody. And the only_tbj.JJ_g[ __________ ~---
I have (inaudible) is my children. I have four 
children in Mexico, and sheos not their mother. But 
if I were to bring them feel I would feel that she 
would be capable of taking care of my children. 

(Inaudible) referring to financial means, but 
rove been making some (inaudible). okay. we 
(inaudible) doing drugs and we are involved with the 
state. And the stateos saying that weare not capable 
of having our children in our home. Theyore good at 
wanting to give the children to the state. They 
should have been good at giving the assistance that we 
needed for my son. Thatos all (inaudible). I want my 
children back. 

(Inaudible). 
THE COURT: Thank you, Mr. Arechiga. 
Ms. cullen, do you wish to be heard as CASA in 

this case? 
GUARDIAN AD LITEM: Thank you, your Honor. 

RECOMMENDATION OF GAL 
GUARDIAN AD LITEM: Over the course of this 

hearing weave heard from neighbors and acquaintances 
who saw nothing wrong in the Gomez-Arechiga home, 
however, a forensic pathologist has testified that 
young Raphael Gomez died of non-accidental blunt force 
trauma to the head. clearly something was seriously 
wrong in the home. 

The parents have testified that the childos 
behavior was not normal, and was odd, yet this child 
was observed, assessed, evaluated by a successive 
progression of more specialized experts, from home 
support specialists and caseworkers to emergency room 
physician, family practice physician, pediatrician, 
and finally a neurologist, yet there is no indication 
of any finding of any abnormalcy by any of the 
experts, in spite of the fact that he was born drug­
affected. 

That having been said, several friends of Ms. 
Gomez and Mr. Arechiga have testified to witnessing 
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Raphael falling back, or throwing himself backward. 
That behavior apparently occurred on several 
occasions. That would lead me to conclude that one 
should expect that behavior to occur again, yet 
nothing was done to protect this small child from --
protecting himself -- from hurting himself a~ain. 

As a guardian ad litem it ra1ses concern 
with Ms. Gomez and Mr. Arechigaos ability to protect 
their other children. These children are not capable 
of, nor should they be responsible for protecting 
themselves. 

The current situation for Maria, Julio, 
Julianna and Edgar is that theyore doing fairly well 

for me 

in the turmoil that theyove lived in for the past 
nearly six months. Theyore doing quite well in their 
foster home. Maria and Julio are both doing very well 
in school, in spite of the fact that when they started 
the school year in a new school shortly after the 
death of Raphael they were both significantly below 
grade level. They have made very good progress and 
according to their teachers are closing the deficit 
~ap, if you will. Their attendance has been excellent 
1n school this year, which was not the case in their 

____ !;)revious school history;__thgy had a very_,~_ry_bj_gb,~------------~------­
absentee rate. which was obviously a contributing 
factor to their -- to their below grade level 
performance. 

I guess when we consider the dependencies of 
Maria Gomez and Julio Gomez, Julianna Gomez and Edgar 
Arechiga, it seems that we must look at whatos 
occurred in the past. And in fact if the best 
predictor of future behavior is past behavior, I guess 
I can only recommend that a dependency be established 
for these children and that they be maintained in 
their out of home placement. 

Thank you. 
THE COURT: Thank you, Ms. Cullen. 
Does the Department wish to rebut? 
MR. CABALLERO: Yes, your Honor. 

REBUTTAL ARGUMENT 
MR. CABALLERO: Just very briefly, to address 

counselos argument: 
In re~ards to the childos abnormalcy because he 

was unable to feel pa1n, the evidence showed that when 
he sustained the femur fracture in December, what 
brought Ms. Garceso attention to the incident was the 
fact that the child screamed. so thatos pretty 
indicative. That goes beyond a pin prick. This kid 
feels pain. He screamed when he broke his leg. 

In regards to the issue that was argued by Mr. 
Moser, about the medical facts not fitting the lay 
witness testimony, rom going to give the following 
analogy: 

A hikeros going through the woods. He locates 
an elk. The elk is down. It has an arrow through it. 
The hiker does not say -- And thereos no archer. You 
donot conclude archery was not involved, there was no 
archer. And certainly the hiker wouldnot conclude, 
"The elk must have killed itself." Thatos 
circumstantial evidence. And the circumstantial 
evidence is very, very clear in this case, the medical 
evidence is very clear in this case, that Raphael did 
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not generate sufficient force to kill himself. There 
was no external agency involved here, because the 
mother has conceded that the child was injured while 
in her care. Nobody came into this house and took the 
child and provided sufficient tractional forces to 
pull his arms out of the socket, or to whiplash his 
head. Thereos no evidence of that. 

so, the issue here is not what this family 
does, and more specifically Ms. Gomez, what she does, 
when sheos being observed and supervised, because the 
evidence is clear she does really well. ItOs whatos 
happening in the secrecy of the family environment, in 
the closed walls of the home, what would happen to 
these children. And what would happen to these 
children is they would be exposed to the same home 
environment that the medical experts have established 
led to the death of Raphael by non-accidental means. 

)\ 

In regards to Dr. Rosso testimony, he connected 
the dots very, very well. He wasnot an academic 
person pursuing some type of lofty academic goal; he 
was describing the way that an autopsy is conducted 
and the findings of an autopsy. These are not 
academic issues; these are findings under microscopic 
examination, internal examination of a body~·~u~n~d~e~r-----------------~ 

--------~e~x~t~e~r~n~al examinat1on of a body. And hlS:Tindings are 
inconsistent with the motheros version of events. 

) 

The final point, Mr. Anderson indicated that 
thereos no way to tell how old the shoulder injuries 
were. Mr. Moser I think referred to this child was 
out of the parentso home for half of his life. That 
child was placed in the home from March of -- March 
25th, I believe, was the testimony, 2003, to his death 
-- Actually, shortly before his death on september 9th, 
2003. And Dr. Feldman said that he had, on 
examination the results reflected, old and new 
shoulder injuries, and the older injuries were 
calcified, and they were healing. And Dr. Feldman 
further testified that children heal really quickly. 
Youoll recall his testimony about the femur fracture; 
how long would he expect pseudo-paralysis to occur in 
a child who breaks a leg, that protective behavior 
that children engage in to limit motion so that they 
donot hurt. I think he testified a week. Because--

THE COURT: I think the pseudo-paralysis 
testimony was in regard to the--

MR. CABALLERO: The femur--
THE COURT: --humerus, not the femur. 
MR. CABALLERO: oh. Yeah, actually it was as 

to the humerus. Which is even more relevant. Because 
certainly not five months before, when the child was 
in foster care. Pretty recent. children heal 
quickly. This child had healing and new shoulder 
injuries. 

so I think that the evidence is pretty clear 
regarding the repetitive pattern of abuse. 

And in regards to movin~ into a new home with 
hard floor, the first time that your ch1ld falls on 
the hard floor, hits himself -- And the mother 
testified -- hear the knock of the head -- on the hard 
floor, youod expect a reasonable and prudent parent to 
learn from that and do something. Move the child to a 
carpeted surface, feed the child in a different way. 
so just that they were there for a couple of weeks, 
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parents should be able to detect that thereas a hard 
floor and that theyare feeding a child with a 
propensity to fall down and hit his head, in a safe 
manner. And this mother had -- a very recent, 
contemporaneous occurrence of falling down and hitting 
the head. so there should have been some 
protectiveness. And thatas -- and thatas clear 
negligence. 

other than 
Thank you. 
THE COURT: 
litem, for 

that I donat have anything further. 

and guardian ad 

FINDINGS 

Thank you, counsel, and parents, 
your arguments. 

THE COURT: Despite the uncertainties in the 
evidence in this case, and the divergence of points of 
view, this case, like all cases of this kind is in 
some ways quite simple. 

There certainly are some complexities here that 
are unusual, and probably the foremost two that kind 
of shape and inform my thinking about the case are 
that first, no misconduct of any sort is alleged as to 
Mr. Arechiga, that is, as to one of the parents. 
Which creates certain difficulties in arriving_at_a ____ . __________________ _ 
conclusion. 

And secondly, weare trying to determine the 
risk to four children not by events in their lives 
directly but by the things that happened to a 
different child. Which also creates some difficulty. 

Having acknowledged that those things are 
different and difficult about this case, we can still 
say some things that we can say about any case of this 
kind. And that is that in regard to the primary issue 
weave been discussing, the death of Raphael Gomez or 
the suffering of injuries which led to his death, 
there are really, in all the world, four 
possibilities: 

one of 
was accidental, and it 
Mother. And the other 
happened in some other 
Mother. 

the death those possibilities is that 
happened as described by 
is that itas accidental but it 
way than that described by 

The other two possibilities are that the 
injuries were not accidental but were inflicted by the 
parent, by Mother, or the fourth possibility is that 
they ere inflicted by someone else, by Father, by 
other children, by visitors, by foster parents. 

And that really is the universe of 
possibilities. 

we can reject one of those from our 
consideration, and that is that it was accidental but 
by some other means than that described by Mother. 
And the reason we can reject that is because there is 
simply no evidence of that, simply no suggestion that 
--Well, theoretically, for instance, there was an 
automobile accident and Ms. Gomez had failed to secure 
the child in the car; and being afraid to admit that 
she instead told of a different accident; he was 
eating and fell on the floor. That would be an 
example of this, if there were some evidence of it. 
But there is none. so we can reject it. 

We can also elim1nate from our consideration 
the two possibilities of inflicted injury. Because if 
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the injury was inflicted either it was inflicted by 
parent or it was inflicted by another while the child 
is in the care and custody of the parent. In either 
case dependency would seem to be an obvious choice, if 
it was inflicted injury. 

so that then reduces us down to one possibility 
for serious consideration, and that is that the injury 
to Raphael was accidental and that it occurred in the 
way described by Ms. Gomez. 

The state says even if thatos the true one of 
the four possibilities, "Judge, you ought to impose a 
dependency because she should have known better." 
Before we -- Before we look at that, and see if the 
court should a~ree with that point of view, I think we 
have to recogn1ze that we are dealing here with danger 
to four children, with risk to four children. And 
when youore dealing with risk youore dealing with two 
sides of an equation. one side is potential harm and 
the other side is likelihood. And if you multiply the 
potential harm times the likelihood you get the 
danger, or the risk. Let me explain with a couple of 
silly examples. . 

A meteor crashin~ into the earth. The 
_____ Rotenti a 1 harm is catastropbi_c_;_n.fis__enm:muus_._r.tos. _______ _ 

-- for our equation weoll put in a huge number. But 

) 

the likelihood of its happening is miniscule, is tiny. 
So that if we multiply the great potential harm times 
the tiny likelihood we get relatively small dan~er. 

Stubbing oneOs toe. The potent1al harm from 
stubbing oneos toe is quite minimal. The likelihood 
that we will at some time stub our toe is huge; itos a 
big number. so once a~ain, if we multiply the very 
small potential harm t1mes the ve~y high likelihood, 
weare going to get, again, a number similar to what we 
get from a meteor crashing into the earth. In that 
way the danger of a meteor is similar to the danger of 
stubbing oneos toe, even though we wouldnot ordinarily 
think of them as being anything alike. · 

so, what does that have to do with this case? 
well, the potential harm in this case is like 

the meteor strike the earth; itos hu~e. Because if 
the conduct of the parents resulted 1n the death of an 
infant child, the issue is, should the parent --
should another infant child, and other small children, 
be subjected to those circumstances. so the potential 
harm, we know, is huge. 

so, the question then becomes, what is the 
likelihood of that happening? And that really is the 
focus of the partieso disagreement. what is the 
likelihood -- And we draw that, as Ms. cullen says, 
from past occurrences. 

was the -- Did the injuries to Raphael happen 
in the way Mom explains, and if so, what does that 
tell us about the likelihood of -- the likelihood side 
of our risk question? 

Well, first, we have a preeminent expert in the 
field of abuse of children who not only says, "In my 
humble opinion this child was -- was killed by the 
intentional acts of someone else," he does not only 
say "It looks suspicious;" he says it is a medical 
certainty. In twenty years of serving as a judge, I 
donot recall ever hearing a medical doctor say that it 
is a 100 percent certainty as to anything. And so the 
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testimony of Dr. Feldman 
a substantial -- a 
Motheros account is not 

The fact that there are both old and new 
injuries in a number of parts of Raphaelos body 
strongly suggests that other things were ~oing on 
besides Raphie fallin~ down when heos eat1n~ soup. 
The old and new injur1es to his arms, descr1bed by 
described by Dr. Feldman as literally pulling the ball 
off of the end of the bone, on both arms, and tearing 
the socket from which the -- in which the ball 
operates, and not just an event, but old and new, the 
old and new fractures to the skull, to both bones of 
the skull that are fragile and those that are not. 

In that regard, everyone in the room who has 
had --who has raised children, includin~ these 
parents, know that there are times ~t wh1ch we wonder 
how any child can survive the process of childhood. 
They crash into thin~s. They fall off bicycles onto 
pavement. They run 1nto poles. The jump off of bunk 
beds. They do all sorts of things that are dangerous. 
And yet how many times have we all seen a child crash 
with his unQrotected head into some hard old~-C!~DD 
the result of that is a bruise, a bump, a scrape, a 
scratch, an abrasion. . 

This child had a substantial fracture to the 
most rigid of bones in the skull. And a second 
fracture of a different age to the side of his skull. 
Those are medical facts which, again, strongly support 
the idea, the argument, that the likelihood side of 
our equation·is --is high. 

And finally, we need to look at the likelihood 
if Momos story is true. It could be. The doctors 
could be wrong. The autopsy could be wrong. It could 
be that this thing happened just as Mom described. 

Well, I donot mean to, for this analysis, 
unnecessarily criticize Ms. Gomez. But letos look 
realistically at what that means. 

If here story is true, she knows that she is 
now living in a home with a concrete floor. She knows 
that she has a child who is, as counsel argues, 
susceptible to hurtin~ himself. she knows that this 
child has routinely p1tched himself backward when his 
bowl nears empty. we know -- she knows that this is a 
child who can injure himself and not feel the pain, 
and therefore not alert the parent that heos hurt 
himself. And she knows that he has just done this 
moments before, as could be expected. And yet, itos 
undeniably true, knowing those things, that, as the 
Department argues, she puts the child right back into 
that same circumstance, eating standing up on a thinly 
covered concrete floor knowin~ that heos liable to 
pitch himself over, and that 1f he does he could 
injure himself and not bring it to the parentos 
attention. 

Well, thatos the-- thatos, I think, the real 
crux of the likelihood question in regard to the other 
four kids, even if Momos story is true, that there is 
some likelihood that the other children could be 
placed in those kinds of dangerous circumstances 
because Mom did not recognize the danger to Raphael, 
did not act appropriately, even if her story is 
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correct. 

If we were talking about a lower harm, 
were talking about because of that behavior Raphael 
cut himself, Raphael stubbed his toe, or even Raphael 
broke his leg, that would be a different risk. But 
here the -- even if the story offered by Mom is true, 
the result is the death of a child. The harm is so 
high that the court has to believe that if thereos any 
likelihood at all then the risk to the other four 
children is also quite high, and ought to be protected 
by the imposition of a dependency. 

if we 

And so, thatos my conclusion. That the 
four children need the ongoing protection of the 
involvement of the Department in seeing to their 
safety. 

other 

Now, having said that, the dependency question 
is not the same as the disposition question. ItOs not 
the same as the question of where should the children 
reside. rom satisfied on this evidence that these 
children need to have the ongoing attention and 
protection and care of the Department. rom not 
satisfied on this evidence that that necessarily must 
occur outside of their home. That remains, I think, 
to be seen. That remains to be arg~.~ID·,~---------------­
looking forward to hearing the suggestions of both the 
state and the parents and the guardian ad litem in 
regard to that issue. 

as to Mother. 
Dependency for these four children is ordered 

I need to take a moment and address dependency 
as to Mr. Arechiga. The only argument that the 
Department makes and can make, I think, on this 
evidence, as to Mr. Arechiga, is that in spite of the 
medical testimony he clin~s to the notion that his 
child-- his child is ent1rely safe in the care of Ms. 
Gomez. I cannot find that his clinging to that, that 
his claiming to have no reason to fear in spite of the 
medical evidence, is a basis upon which he should be 
found -- that the children should be found dependent 
as to him. The medical evidence is what it is, and 
all of the other evidence is what it is, and there is 
certainly room for Mr. Arechiga to respond to those 
thin~s that are more daily and real to him, and based 
on h1s own observations, than what a doctor opines 
having read some medical records, or having completed 
an autopsy. 

on the other hand, rom concerned about the fact 
that the -- that as rove said the injuries are old and 
new. And for that reason, based on the same analysis 
that I previously mentioned, I think itos important 
that the dependency be found as to Edgar -- that Edgar 
be found dependent as to Mr. Arechiga as well, so that 
there continues to be some level of additional 
protection and concern for Edgar. 

so, dependency is found as to Mr. Arechiga in 
regard to Edgar. 

hearing? 
Regarding entry of an order and a disposition 

MR. CABALLERO: Your Honor, I would ask 
the matter be continued to Tuesday for presentation of 
proposed findings. That could be done by -- by all 
the parties. And then--

THE COURT: Tuesday doesnot work because 
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going to be gone all day Tuesday. 

Just a moment. 
What are you suggesting for disposition, here? 
MR. CABALLERO: March 9, 2004, so that I can 

subpoena witnesses for -- for a disposition hearing, 
because the issues are different. 

THE COURT: Yeah. They are. would that be in 
the morning? 

MR. CABALLERO: March 9th, it would be in the 
morning. 

THE COURT: Would it extend into the afternoon? 
IOd better not risk this. My problem is IOm teaching 
a class in Richland Tuesday afternoon the 2nd, and 
Tuesday afternoon the 9th. And probably it makes sense 
that I would hear the disposition, after hearing this 
dependency hearing. 

what rom gain~ to do is leave you to consult 
with the juvenile court and Wlth the court 
administrator about finding another day other than our 
usual Tuesday docket. 

MR. CABALLERO: Does the court want to have 
dependency findings and disposition findings entered 
on the same day? 

THE COURT: Yes. I say that only___b_ac_au_s~e~I 
--------~t'h~~o~u~gch~t~a~bLo~u~t~m~a~y~be coming in here on Tuesday morning 

) 

to do the findings, and then -- But rom just not -- I 
canot risk not being on time in Richland, so I better 
not. 

So, that puts you to special set. And as long 
as youore going to special set you might as well look 
for one -- one date. 

MR. CABALLERO: All right. 
THE COURT: All ri~ht? counsel, if youoll 

cooperate, then, with that. All r1ght. Thank you. 
weoll be in recess. 

Recess 

MORNING SESSION 
April 20, 2004 

ORAL DECISION ON MOTION FOR RECONSIDERATION 
THE COURT: All right. Thank you. 
First in regard to whether or not there is a 

basis to hear this motion at all, I think that with 
all due respect counsel for father makes an argument 
which extends ~reater breadth and depth to the 
threshold requ1rement of CR 59 than is appropriate in 
this setting. In an area where the question of 
substantial justice is so heavily involved with the 
best interests of children who canot otherwise protect 
themselves, I think that the rules should be liberally 
applied to ensure that both sides have every 
opportunity to see to it that the courtos order does 
justice to the interests of the children. 

In regard to the stateos motion, I am not 
generally in agreement that justice to these children 
requires that we continue at every possible 
opportunity to disrupt their bond and relationship 
with their natural parents by the presence of a 
supervisor. I do not find, the court does not find, 
that it is unreasonable for anyone to su~gest that as 
a reaction to the tragedy that occurred 1n this 
family. But it simply is not compelled by the 
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evidence in this case. And the Departmentos motion 
really asks the court to accept that continuing 
complete disruption of the parent-child relationship 
is mandated by the evidence before the court. It is 
not. 

It amazes me in this case how the public 
commentary wants so badly to make this a case of evil 
that has no balance in good or in parental affection. 
This mother is repeatedly excoriated in the press for 
twice injuring the leg of a child, including one time 
when she was lying in a hospital bed giving birth to 
another child. No one wants to talk about the fact 
that the Department never observed so much as a hint 
of neglect or mistreatment of any of the four children 
who are presently before the court. No one wants to 
discuss the fact that after all of the children were 
returned in March to the home of their parents that no 
misconduct of any sort, no concern of any sort, arose 
for the period of six months before the next review in 
september. 

Instead, people want to pretend that all of the 
evidence is on one side of the issue in this case. 
And itos not. There is, if you will, evidence that 

-------'is~t:..;r~o'-Tngly sug_gests that Raphael Gomez_w_as___tb~e_v_i_c_:tj_m_o~f---------~ 
inflicted trauma. Letos call that the red evidence. 
And there is also substantial evidence to suggest that 
he was not. weoll call that the blue evidence. we 
can argue all day about whether the red outweighs the 
blue. what we canot argu~ is that the blue doesnot 
exist. Because it does. What we canot argue is that 
all of the red evidence that someone could bring 
forward applying to Raphael necessarily applies to 
these other four children. 

The oldest of these children has spent through 
the course of her life something like 500 unsupervised 
weekends in the care of her mother. Without so much 
as a broken fin~ernail. so, should the court say 
"Well, weare ~o1ng to assume that because thereos some 
red evidence 1n the case of Raphael that therefore we 
must end, for practical purposes, any unfettered bond 
between these parents and the other four children?" 
And I am standing up to say no, the court is not 
willing to make that connection. 

Regardless of how much better that makes 
someone who is a public observer feel, regardless of 
whether that responds to concerns of the Department, 
it is not a mandated or, in my view, adequate or fair 
response to the evidence thatos been presented to the 
court about this family. 

so, what has the court done in regard to the 
fact that there is this, if you will, red evidence in 
regard to the life and the death of Raphael? The 
court has continued the other four children in 
dependency, in the care and guardianship if you will 
of the Department and the court. The court has 
continued their residential placement outside of the 
parentso home. The court has continued the process of 
supervising their visitations. And the court has 
changed the previous order to the extent that it 
imposes one unsupervised visitation every other week. 

The Department asks the court to reconsider 
that one measure, that one step, that is taken in the 
direction of maintaining or restoring or fostering or 
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nurturing the bond that exists between these parents 
and the other four children. 

I 

Let me return to the beginning to say I do not 
disrespect the argument or the position. I do not 
believe, however, that it is mandated, or required, or 
even appropriate, given the evidence before the court. 

I do think that the Departmentos motion is well 
taken in regard to-- as a response to the·evidence, 
to grant the motion to the extent that it is required 
that both parents, both Mr. Arechiga and Ms. Gomez, be 
present for those visitations that are unsupervised. 
And that -- and the order is granted to that extent. 
However, to go along with that it should be ordered 
that what is considered a "weekend" should be adjusted 
to accommodate Mr. Arechigaos work schedule. 

I think for the record and for the purpose of 
being thorough, here, itOs also important to say that 
the court has required that during the unsupervised 
weekend that the Department complete at least one 
unannounced check-in visit to determine that all is 
well between parent and child or children. And to 
that extent even the so-called unsupervised 
visitations are at least in some way supervised or 
observed. 

I tnfnk tn1sa1sposff1on fairly provides for 
the concerns of both sides and serves those other 
purposes that the court has in mind in regard to the 
parent and child bond. 

so with the exception rove just mentioned the 
Departmentos motions are denied, and only to that 
extent are the DepartmentOs motions granted. 

Mr. caballero, will you circulate an order? 
MR. CABALLERO: Yes, I will. 
THE COURT: okay. Anything else in these 

matters? 
MR. ANDERSON: No--
MR. MOSER: Not (inaudible). 
THE COURT: All right. Thank you all. WeOll 

be in recess. 
Recess 
I certify that the foregoing is a correct transcript 
from the electronic sound recording of the proceedings 
in the above-entitled matter. 

Kenneth c. Beck, Transcriber 
KENNETH C. BECK, TRANSCRIBER 
509-326-2438 ¥ drdocument@mac.com 
TABLE OF CONTENTS 479 
DEPENDENCY FACT-FINDING (cont'd) 2/27/04 480 
CLOSING ARGUMENT - Petitioner 494 
CLOSING ARGUMENT - Resp. Mother 505 
CLOSING ARGUMENT - Resp. Father 521 
RECOMMENDATION OF GAL 524 
REBUTTAL ARGUMENT - Petitioner 528 
FINDINGS 539 
ORAL DECISION 4/20/04 545 

Page 27 

August 9, 2004 



Appendix 30 

Continuances 
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I 

Continuances: 

8/24/04: original trial date 

5/25/04: 3.3 waiver, commencement date set for 9/16/04, trial date set for 12/15/04 

7/27/04: trial set for 10/26/04 

11/15/04: continued to 11/23/04 on Moser's request 

11/23/04: continued to 12/6/04 on Moser's request 

12/6/04: continued to 1/10/05 on Moser's request 

1/10/05: continued to 2/14/05 on Moser's request 

3/8/05: continued to 3/15/05- reset for hearing on issue of court-ordered funding for 

consultation of experts by defense 

3/15/05 continued to 5/2/05 on Moser's motion as the "expert will be available in May" 

5/2/05: continued to 5/3/05 on behalf of Moser 

5/3/05: continued to 6/27/05 for motion of pretrial compliance 

6/27/05 continued to 6/28/05 because Moser not present 

6/28/05 continued to 7/05 on Knodell's request 

----------'-7 /5LQS_:_cnntirule_clto_2L25i05~on_Moser~s-requesL-------------
7 /25/05: continued to8/1/05 because Moser has no expert 

8/1/05: continued to 10/3/05 or 9/7/05 because Moser can't find an expert 

9/7/05: continued to 9/20/05 for expert 

9/20/05: continued to 9/26/05 because Moser can't find expert 

9/26/05: continued to 11/14/05, discussed trial date 

11/14/05: continued to 1/16/06 on Moser's request 

1/17/96 continued to 1/23/06 on Moser's request 

1/23/06: continued to 2/7/06 on Moser's request 

2/6/06: continued to 2/13/06, discussed pretrial issues 

2/13/06: continued to 5/1/06 because Moser needs an expert to testify 

4/11/06: continued to 5/9/06 on State's request 

6/26/06: continued to 7/10/06 on State's request 

7/10/06: continued to 7/11/06 on Moser's request 

7/11/06: continued to 7/27/06 on Moser's request because the case has become 

complicated and expert not available until next week or later 

7/25/06: continued to 8/1/06 on Scott's request 

8/1/06: held motion hearing 

8/9/06: continued to 8/18/06, held evidentiary hearing 

8/22/06: continued to 10/3/06 on Moser's request, State says case has already been 

continued many times 

9/5/06: continued to 10/10/06 on Moser's request because expert not available until Jan. 

Court set trial date for October but doesn't preclude Moser from asking for new trial date. 

Moser objects. 

9/18/06: continued to 2/5/07 at Moser's request because he needs an expert 

1/29/07: Continued to 2/12/07 at Moser's request 



2/5/07: MG waives jury trial. 

3/14/07: continued to 3/15/07 at I<Noddell's request 

3/28/07: verdict 

4/2/07: continued to 4/9/07 at Scott's request for sentencing. 
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FILED 
KENNETH 0. KUNES, CLERK 

BY OEPUTY 

JUL 2 7 2004 

RECORDED IN_~--
VOLU~ EAGE 

SUPERIOR COURT OF WASHINGTON, GRANT COUNTY o4
1

.oo3f35 
,.....__ -·----·---~ 

STATE OF WASHINGTON, 
Case No.: 04-1-312-4 

Plaintiff, 
NOTE FOR MOTION DOCKET 

MARIBEL GOMEZ, 

Defendant. 

NOW THEREFORE the Defendant, Maribel Gomez, moves the Court to change the 
schedule for trial setting, particularly that the Compliance Date be moved to September 20, 2004, 
that the Pre-trial Conference be moved to October 11, 2004, that hearings on 3.5/3.6 issues be 
moved to October 21, 2004, and that trial be moved to October 26, 2004. 

Dated July 27, 2004 

Robert Moser, WSBA # 32253 
Attorney for Maribel Gomez 

,, 
:I 

" ·i 
", 
' 



SUPERi,. J COURT OF WASHINGTON FOR G~ •.. J COUNTY 
CRIMINAL MINUTE SHEET 

CLERK: SANDY MUDER DATE: AUGUST 3, 2004 
JUDGE: JOHN ANTOSZ 

CAUSE NO: 04-1-00312-4 
REPORTER: TOM ~ARTUNEK 
PLTF ATIY: LJ J. KNODELL 

D s. scon 
D E. OWENS 

DEF ATTY: ~f)~ 
STATE OF WASHINGTON 
vs D A. LIN 

MARIBEL GOMEZ 
D c. FAIR 

DEF PRESENT: ~ YES D NO 

INTERPRETER: . 
==========================PRELIMINARY HEARING/ARRAIGNMENT==== 
__ INFORMATION PROVIDED TO DEFENDANT 
__ READING WAIVED 
__ ADVISED OF RIGHTS 

COUNSEL: 
__ APPOINTED COUNSEL 
__ ORDER APPOINTING ATTORNEY SIGNED 
__ WAIVED COUNSEL 

-~RETAINED COUNSEL 

~-READ IN OPEN COURT 
__ ADVISED Or CHARGES 

__ ADVISED OF VIOLATIONS 

__ ·ADVICE OF RIGHTS FILED/SIGNED 
__ INDIGENCE REPORT FILED/SIGNED 
__ NOTICE OF APPEARANCE FILED 

0 
D 
D 
0 

R. EARL 
B. GWINN 
B. HILL 
T. MAHR 

0 R. SMITH 

D A. WHITE 

PROBABLE CAUSE: __ ORDER SETTING CONDITIONS OF RELEASE SIGNED 

__ PREVIOUSLY ESTABLISHED __ RELEASED ON PERSONAL RECOGNIZANCE 
---.::::::.::.::PROBABte-eAtJSE-STATEME:NT-MADE-sY------.:_-_-_-_-PR-HCJND-$ ________ _ 

--------''-------- S&T __ SIGNATURES REQUIRED OF··---------
__ ORDER FINDING PROBABLE CAUSE SIGNED __ BENCH WARRANT ORDERED 
__ BAIL SET$ _______ _ 

========================;=============PLEA ENTRY===============================~==== 
__ NOT GUlL TV PLEA ENTERED __ DEFENDANT ADMITS VIOLATION 

=:t::ORDER SETTING SCHEDULE ENTERED (f\~ ~ORDER ON COMMUNITY SUPERVISION VIOLATIONS SIGNED 
PLEA ACCEPTED OF NOT GUILTY 0 DEFENDANT DENIES VIOLATION 

-~GUILTY PLEA ENTERED __ ORIGINAL INFORMATION 

__ DEFENDANT ADVISED OF GUILTY PLEA RIGHTS -~AMENDED INFORMATION 
__ GUILTY PLEA ACCEPTED __ ORDER AMENDING INFORMATION SIGNED 
__ DEFENDANT SIGNS STMT OF DEF ON PLEA OF GUILTY __ DISMISSAL OF COUNT(S) ________ _ 

__ COURT SIGNS STMT OF DEF ON PLEA OF GUILTY __ PSI ORDERED 
__ PLEA AGREEMENT APPROVED __ PSI WAIVED 

__ PROBABLE CAUSE STATEMENT ADOPTED BY PLTF/DEF __ PSI SENTENCING DATE ORDER SIGNED 

=====================================SENTENCING====~=============================== 
__ JUDGMENT AND SENTENCE SIGNED 
__ BAIL EXONERATED __ ORDER OF RESTITUTION ENTERED/TO BE ENTERED 

CONTINUED TO: \O~L\ -0~ FOR: -pre_. 
CONTINUED TO: \G-t4-a!JJ. FOR: ·~ .s 1 :, .to 

PLMHRG ARRAIGN~ ALFHRG GPOH GPSH SNTHRG SCVHRG RVWHRG DSMHRG HSTKIC HSTKPA HSTKSTP 

NCHRG ARGPSH ARGPOH PTMHRG FNRHRG NGPH 3.5/3.6 HEARING STRICKEN 0 PREPARED BY _____ _ 

000036 



SUPER., i COURT OF WASHINGTON FOR GR. )r COUNTY 
CRIMINAL MINUTE SHEET 

DATE: NOVEMBER 15, 2004 CLERK: STARR WINTERS 

JUDGE: KENJORGENSEN 

CAUSE NO: 04-1-00312-4 
REPORTER: TOM, BARTUNEK 

PLTF AnY: ~ J. KNODELL DEF ATIY: o _____ _ 
STATE OF WASHINGTON 

vs 

MARIBEL GOMEZ 

D s. scan 
D E. OWENS 

D A. LIN 
D c. FAIR 

DEF PRESENT: D YES JZ{ NO 

0 R. EARL 

D B. GWINN 
0 B. HILL 
0 T. MAHR 

0 R. SMITH 
0 A. WHITE 

INTERPRETER: ------~-~­
==========================PRELIMINARY HEARING/ARRAIGNMENT======= 
__ INFORMATION PROVIDED TO DEFENDANT __ READ lN OPEN COURT 

READING WAIVED __ ADVISED OF CHARGES II~~~~~ Iii~~~ 
__ ADVISED OF RIGHTS __ ADVISED OF VIOLATIONS '------ 04-082316 -- -- -----....-/ 

COUNSEL: 
__ APPOINTED COUNSEL 

__ ORDER APPOINTING ATIORNEY SIGNED 
__ WAIVED COUNSEL 
__ RETAINED couNSEL 

__ ADVICE OF RIGHTS FILED/SIGNED 
__ INDIGENCE REPORT FILED/SIGNED 

__ NOTICE OF APPEARANCE FILED 

PROBABLE CAUSE: __ ORDER SETIING CONDITIONS OF RELEASE SIGNED 
__ PREVIOUSLY ESTABLISHED __ RELEASED ON PERSONAL RECOGNIZANCE 

---.:::::-.:::::.==PRGBABl:E-6-AUSE-5-rA-TEMENT-MADe-BY'------..:::_::_::::::.,·PR-BOND-$ ________ _ 

----------- S&T __ SIGNATURES REQUIRED OF----------
__ ORDER FINDING PROBABLE CAUSE SIGNED __ BENCH WARRANT ORDERED 
__ BAIL SET$ ______ _ 

== 

======================================PLEA ENTRY==================================== 
__ NOT GUlL TV PLEA ENTERED __ DEFENDANT ADMITS VIOLATION 

__ PLEA ACCEPTED OF NOT GUILTY __ DEFENDANT DENIES VIOLATION 

__ ORDER SETTING SCHEDULE ENTERED __ ORDER ON COMMUNITY SUPERVISION VlO\.ATIONS SIGNED 
__ GUILTY PLEA ENTERED __ ORIGINAL INFORMATION 
__ DEFENDANT ADVISED OF GUILTY PLEA RIGHTS __ AMENDED INFORMAriON 
__ GUILTY PLEA ACCEPTED __ ORDER AMENDING INFORMATION SIGNED 
__ DEFENDANT SIGNS STMT OF DEF ON PLEA OF GUILTY __ DISMISSAL OF COUNT(S) ________ _ 

__ COURT SIGNS STMT OF DEF ON PLEA OF GUILTY __ PSI ORDERED 
__ PLEA AGREEMENT APPROVED __ PSI WAIVED 

__ PROBABLE CAUSE STATEMENT ADOPTED BY PLTF/DEF __ PSI SENTENCING DATE ORDER SIGNED 

=====================================SENTENCING==================================== 
__ JUDGMENT AND SENTENCE SIGNED 

__ BAIL EXONERATED __ ORDER OF RESTITUTION ENTERED/To BE ENTERED 

=============================================~===================================== 

SPECIAL MINUTES: \'ti\ft.. \~~c\~ (\Q 7}'>- ~ Q:C\ ~~ 
o-J C'£{L Me~ 

CONTINUED TO: \\ · d~. 0'-·-\ FOR: \Sye 
-~--------------------------

CONTINUED TO: -------FOR: 

PLMHRG ARRAIGN ~LFHRG GPOH GPSH SNTHRG SCVHRG RVWHRG DSMHRG HSTKIC HSTKPA HSTKSTP 

NCHRG ARGPSH ARGPOH PTMHRG fNRHRG NGPH 3.5/3.6 HEARING STRICKEN 0 PREPARED BY SON!.~ D~.VIS 

00004-9· 



SUPERl )coURT OF WASHINGTON FOR GRl 
CRIMINAL MINUTE SHEET 

} COUNTY 

DATE: NOVEMBER 23, 2004 
JUDGE: JOHN ANTOSZ 

CAUSE NO: 04-1-00312-4 
TOM BARTUNEK 
g" J. KNODELL 

Us. scon 
D E. OWENS 

CLERK: STARRWINTERS 

REPORTER: 
PLTF ATIY: DEF ATTY: 'i(f' ~~a 

~D R. EARL 

D B. GWINN 
D B. HILL 
D T. MAHR 

D R. SMITH 
D A. WHITE 

STATE OF WASHINGTON 

vs D A. LIN 
0 C. FAIR 

MARIBEL GOMEZ 
DEF PRESENT:~ YES 0 NO 

INTERPRETER: G e:, u~ 
===:========================PBI;LJMINARV HEARING/ARRAIGNMENT======= 
___ INFORMATION PROVIDED TO DEFENDANT __ READ IN OPEN COURT 

___ READING WAIVED __ ADVISED OF CHARGES 

_ADVISED OF RIGHTS __ ADVISED OF VIOLATIONS 

COUNSEL: 
___ .APPOINTED COUNSEL 
___ ORDER APPOINTING ATIORNEY SIGNED 
___ WAJVED COUNSEL 
___ RETAINED COUNSEL 

__ ADVICE OF RIGHTS FILED/SIGNED 

_INDIGENCE REPORT FILED/SIGNED 
__ NOT!CE OF APPEARANCE FILED 

PROBABLE CAUSE: __ ORDER SETIING CONDITIONS OF RELEASE SIGNED 
___ PREVIOUSLY ESTABLISHED -~RELEASED ON PERSONAL RECOGNIZANCE 

·----;:=:;::::::;;;:.PRGBABlE-GAUSE-GTA=FEMENT-MA9E-B¥c___-~----=._-_-_-_-PR-BeNe $=:=:=::=::==::====------
----~----- S&T __ SIGNATURES REQUIRED-OF-~-------

___ ORDER FINDING PROBABLE CAUSE SIGNED __ BENCH WARRANT ORDERED 
__ BAIL SET$ ______ _ 

======================================PLEA ENTRY==================================== 
__ NOT GUILTY PLEA ENTERED __ DEFENDANT ADMITS VIOLATION 

-.....---.-PLEA ACCEPTED OF NOT GUILTY __ DEFENDANT DENIES VIOLATION 
')(' ORDER SmrNG SCHEDULE ENTERED __ ORDER ON CoMMUNITY SuPERVISION VIOLATIONS SIGNED 

__ GUlL TV PLEA ENTERED __ ORIGINAL INFORMATION 
__ DEFENDANT ADVISED OF GUILTY PLEA RIGHTS __ AMENDED INFORMATION 
_GUILTY PLEA ACCEPTED __ ORDER AMENDING INFORMATION SIGNED 
___ DEFENDANT SIGNS STMT OF DEF ON PLEA OF GUILTY __ DISMISSAL OF COUNT(S), ________ _ 

___ COURT SIGNS STMT OF DEF ON PLEA OF GUILTY __ PSI ORDERED 
___ ,PLEA AGREEMENT APPROVED __ PSI WAIVED 

_PROBABLE CAUSE STATEMENT ADOPTED BY PLTF/DEF __ PSI SENTENCING DATE ORDER SIGNED 

=====================================SENTENCING==================================== 
---'JUDGMENT AND SENTENCE SIGNED 
__ BAIL EXONERATED __ ORDER OF RESTITUTION ENTERED/TO BE ENTERED 

===========================~=====================~==========~====================== 

CONTINUED TO: \ z_ lo =()L\ 
CONTINUED TO: \I . \ Lo." b "-\ 

FOR: 

FOR: 

PLMHRG ARRAIGN 8 ALFHRG GPOH GPSH SNTHRG SCVHRG RVWHRG DSMHRG HSTKIC HSTKPA HSTKSTP 

NCHRG ARGPSH ARGPOH PTMHRG FNRHRG NGPH 3.5/3.6 HEARING STRICKEN D PREPARED av _____ _ 

000030 
- ~·-·----- -~-



SUPERl ')COURT OF WASHINGTON FOR GRl. } COUNTY 
CRIMINAL MINUTE SHEET 

DATE: DECEMBER 6, 2004 
JUDGE: KEN JORGENSEN 

CAUSE NO: 04-1-00312~4 
TOM BARTUNEK 

CLERK: STARR WINTERS 

REPORTER: 
PLTF ATTY: 

STATE OF WASHINGTON 

vs 

'g) J, KNODELL 

0 5. Scon 
D E. OWENS 
0 A. LIN 
0 C. FAIR 

0 EF A TrY: i:(t' C'C\c{~::>:.g • .&. 
0 R. EARL 
0 8. GWINN 
0 B. HILL 
0 T. MAHR 

DEF PRESEN~ YES 0 NO 
0 R. SfvllTH 
D A. WHITE 

MARIBEL GOMEZ 

INTERPRETER:\) 00~ _ 
===================~=======PRELIMINARY HEARING/ARRAIGNMENT====== 
___ INFORMATION PROVIDED TO DEFENDANT 
___ READING WAIVED 
__ ADVISED OF RIGHTS 

COUNSEL: 
--~APPOINTED COUNSEL 
___ ORDER APPOINTING ATIORNEY SIGNED 
___ WAIVED COUNSEL 
___ RETAINED COUNSEL 

PROBABLE CAUSE: 

___ READ IN OPEN COURT 
__ ADVISED OF CHARGES 
__ ADVISED OF VIOLATIONS 

__ ADVICE OF RIGHTS FILED/SIGNED 
__ INDIGENCE REPORT FILED/SIGNED 
__ NOTICE OF APPEARANCE FILED 

__ ORDER SETTING CONDITIONS OF RElEASE SIGNED 
___ PREVIOUSLY ESTABLISHED __ RELEASED ON PERSONAL RECOGNIZANCE 

-=-=== 

---===RROBAeLE-C.:AUSE-S:r:A+LiMENT-MADE-B¥------::_-:;:_-_-__ ,pR-5GND-$=========::==:::::::==---~--

----------- S&T __ SIGNATURES REQUIRED OF----------
___ ORDER fiNDING PROBABLE CAUSE SIGNED __ BENCH WARRANT ORDERED 

__ BAIL SET$~-------
======================================PLEAENTRY==================================== 
___ NOT GUll TV PLEA ENTERED __ DEFENDANT ADMlTS VIOLATION 

PLEA ACCEPTED OF NOT GUILTY DEFENDANT DENIES VIOLATION 
=xORDER SETTING SCHf:OULE ENTERED ==ORDER ON COMMUNITY SUPERVISION VIOLATIONS SIGNED 
___ GUll TY PLEA ENTERED __ ORIGINAL INFORMATION 
___ ,DEFENDANT ADVISED OF GUILTY PLEA RIGHTS __ AMENDED INFORMATION 

-~-GUILTY PLEA ACCEPTED __ ORDER AMENDING INFORMATION SIGNED 
___ ,DEFENDANT SIGNS STMT OF DEF ON PLEA OF GUILTY __ DISMISSAL OF COUNT(S) ________ _ 

___ COURT SIGNS STMT OF DEF ON PLEA OF GUILTY _PSI ORDERED 
__ PLEA AGREEMENT APPROVED __ PSI WAIVED 
__ PROBABLE CAUSE STATEMENT ADOPTED BY PLTF/DEF __ PSI SENTENCING DATE ORDER SIGNED 

=====================================SENTENCING==================================== 
___ .JUDGMENT AND SENTENCE SIGNED 
__ BAIL EXONERATED __ ORDER OF RESTITUTION ENTERED/TO BE ENTERED 

================================~=~================================================ 

j 

CONTINUED TO: \ .. \a"'l.)S FOR: 

CONTINUED TO: d.· ~· 0:.S FOR: 

'LMHRG ARRAIGN ® ALFHRG GPOH GPSH SNlHRG SCVHRG RVWHRG DSMHRG HSTKXC HSTKPA HSTKSTP 

NCHRG ARGPSH ARGPOH PTMHRG FNRHRG NGPH 3.5/3.6 HEARING STRICKEN 0 PREPARED BY -------
.. ... ; ... , .. 000052 



' 
SUPER~ 1 COURT OF WASHINGTON FOR GR 

CRIMINAL MINUTE SHEET 
r COUNTY 

DATE: JANUARY 10, 2005 
JUDGE: EVAN SPERLINE 

STATE OF WASHINGTON 
vs 

MARIBEL GOMEZ 

CAUSE NO: 

REPORTER: 
PLTF ATTY: 

04-1-00312-4 
TOM BARTUNEK 

E J. KNODELL 
D s. scon 
D E. OWENS 

0 A. LIN 
D c. FAIR 

CLERK: STARR WINTERS 

DEF A TIY: -gj' \"()~<t_h 
0 R. EARL 

0 8. GWINN 

0 B. HtLL 
0 T. MAHR 

DEF PRESENT: 1Q YES D NO 
0 R. SMITH 
0 A. WHITE 

INTERPRETER: \) C~f'f'r9l".,. 
==========================PRELIMINARY HEARING/ARRAIGNMENT====== 
__ INFORMATION PROVIDED TO DEFENDANT 
__ READING WAIVED 
__ ADVISED OF RIGHTS 

COUNSEL: 
__ APPOINTED COUNSEL 

__ ORDER APPOINTING ATIORNEY SIGNED 
__ WAIVED COUNSEL 

__ RETAINED COUNSEL 

PROBABLE CAUSE: 

__ READ IN OPEN COURT 

__ ADVISED OF CHARGES 

-~ADVISED OF VIOLATIONS 

__ ADVICE OF RIGHTS FILED/SIGNED 

__ INDIGENCE REPORT FILED/SIGNED 

__ NOTICE OF APPEARANCE FILED 

04-QB6921 ___ _____.; 

__ ORDER SETIING CONDITIONS OF RELEASE SIGNED 

__ PREVlOUSLY ESTABLISHED __ RELEASED ON PERSONAL RECOGNIZANCE 
---__ PR0BABl:E-eAUS1:5"TAicMI:NIMADE-BY'------~_::_:::::.PR-BUNlJ$ ________ _ 

=== 

----------- S&T __ SIGNATURES REQUIRED OF----------
__ ORDER FINDING PROBABLE CAUSE SIGNED __ BENCH WARRANT ORDERED 
__ BAIL SET$ _______ _ 

======================================PLEA ENTRY==~================================= __ NOT GUlL TV PLEA ENTERED __ DEFENDANT ADMITS VIOLATION 

PLEA ACCEPTED OF NOT GUILTY DEFENDANT DENIES VIOLATION 

'")( ORDER SETIING SCHEDULE ENTERED ==ORDER ON COMMUNITY SUPERVISION VIOLATIONS SIGNED 
__ GUILTY PLEA ENTERED __ ORIGINAL INFORMATION 

__ DEFENDANT ADVISED OF GUILTY PLEA RIGHTS __ AMENDED INFORMATION 

_GUILTY PLEA ACCEPTED __ ORDER AMENDING INFORMATION SIGNED 
__ DEFENDANT SIGNS STMT OF DEF ON PLEA OF GUILTY __ DISMISSAL OF COUNT(S) _______ _ 

__ COURT SIGNS STMT OF DEF ON PLEA OF GUILTY __ PSI ORDERED . 
__ PLEA AGREEMENT APPROVED __ PSI WAIVED 
__ PROBABLE CAUSE STATEMENT ADOPTED BY PLTF/DEF __ PSI SENTENCING DATE ORDER SIGNED 

=====================================SENTENCING==================================== 
__ JUDGMENT AND SENTENCE SIGNED 

__ BAIL EXONERATED __ ORDER OF RESTITUTION ENTERED/TO BE ENTERED 

===========================================;=====~=========~======================= 

CONTINUED TO: Q- I Y-:9\S 
CONTINUED TO: ~ ~r c£; 

FOR: 

FOR: 

~· 
) 

PLMHRG ARRAIGN ~ ALFHRG GPOH GPSH SNTHRG SCVHRG RVWHRG DSMHRG HSTKIC HSTKPA HSTKSTP 

NCHRG ARGPSH ARGPOH PTMHRG FNRHRG NGPH 3.5/3.6 HEARING STRICKEN D PREPARED BY _____ _ 



) ) 

F-t-t-E· D 
KENNETH 0. KUNES, CLERK 

BY DEPUTY 

MAR 0 8 2005 

asrs~~FA IN~-~ 

SUPERIOR COURT OF WASHINGTON, GRANT COUNTY 

STATE OF WASHINGTON, 
CaseNo. 04-1-00312-4 

Plaintiff, 
NOTE FOR CRIMINAL DOCKET 

----------------v·~. ------------------------1--------------------------------

MARIBEL GOi\1EZ, 

Defendant, 

TO: GRANT COUNTY SUPERIOR COURT CLERK 
GRANT COUNTY PROSECUTOR'S OFFICE 

II i 
03·206999 .. ______...... - -· -- -· 

This matter has been set for hearing on Tuesday, March 15, at 9:00a.m. for hearing on 
the issue of court-ordered funding for consultation with experts by the defendant. 

Dated this 8th day of March, 2005 

Robert A Moser, WSBA # 32253 
Attorney for Maribel Gomez 

Robe1i A. Moser 
Attorney at Law 
llO E. Broadway 

Moses Lake, WA 98837 
(509) 764-2355; fax (509) 764-5169 

000107 



SUPER:l )coURT OF WASHINGTON FOR Glti.. ) COUNTY 
CRIMINAL MINUTE SHEET 

DATE: MARCH 15, 2005 
JUDGE: EVAN SPERLINE 

CAUSE NO: 04*1-0e 
REPORTER: T~TUN K/R CORDE 
PLTF ATTY: ~J. 

CLERK: STARR WINTERS 

DEF ATTY: 
STATE Of WASHINGTON 

'El \:C"DS<C r:__ 
D R. EARL 
D B. GWINN 
D B. HILL vs 

0 s. Scan 
0 E. OWENS 
D A. LIN 

MARIBEL GOMEZ 
D c. FAIR q,d'-\ 

DEF PRESENT: ~ YES D NO 

D J' GOLDSTEIN 
D R. SMITH 
D A. WHITE 

INTERPRETER:\)~~ 
:::=========================PRELIMINARY HEARING/ARRAIGNMENT===== 
__ INFORMATION PROVIDED TO DEFENDANT __ READ IN OPEN COURT 
__ READING WAIVED _ADVISED OF CHARGES 

===== 

ADVISED OF RIGHTS ADVISED OF VIOLATIONS 04-1 08515_________../ -- -- '------------ -· 
COUNSEL: 
__ APPOINTED COUNSEL 
__ ORDER APPOINTING ATTORNEY SIGNED 
__ WAIVED COUNSEL 
__ RETAINED COUNSEL 

PROBABLE CAUSE: 
__ PREVIOUSLY ESTABLISHED 

---_::::::::=PRU!rABCE-CJIDSFSTliTEVrt:JIJIMADE BY 

---------- S&T 
__ ORDER FINDING PROBABLE CAUSE SIGNED 
__ BAIL SET$ ______ ~ 

~ADVICE OF RIGHTS FILED/SIGNED 
__ INDIGENCE REPORT FILED/SIGNED 
__ NOTICE OF APPEARANCE FILED 

__ ORDER SETTING CONDITIONS OF RELEASE SIGNED 
__ RELEASED ON PERSONAL RECOGNIZANCE 
_PR BOND$ ________ _ 

-~SIGNATURES REQUIRED OF-------~-­
_BENCH WARRANT ORDERED 

========:============================-PLEA ENTRY===================================• 
__ NOT GUILTY PLEA ENTERED _DEFENDANT ADMITS VIOLATION 
__ PLEA ACCEPTED OF NOT GUILTY _DEFENDANT DENJES VIOLATION 
__ ORDER SETTING SCHEDULE ENTERED _ORDER ON COMMUNITY SUPERVISION VIOLATIONS SIGNED 
-~GUILTY PLEA ENTERED __ ORIGINAL INFORMATION 
__ DEFENDANT ADVISED OF GUILTY PLEA RIGHTS __ AMENDED INFORMATION 
__ GUILTY PLEA ACCEPTED _ORDER AMENDING INFORMATION SIGNED 
___ ,DEFENDANT SIGNS STMT OF DEF ON PLEA OF GUILTY _DISMISSAL OF COUNT(S) ________ _ 
__ COURT SIGNS STMT OF DEF ON PLEA OF GUILTY __ PSI ORDERED 
__ PLEA AGREEMENT APPROVED __ PSI WAIVED 
__ PROBABLE CAUSE STATEMENT ADOPTED BY PLTF/DEF __ PSI SENTENCING DATE ORDER SIGNED 

========================~====~=======SENTENCING~=~========================~======== 
__ JUDGMENT AND SENTENCE SIGNED 
__ BAIL EXONERATED __ ORDER OF RESTITUTION ENTERED/TO BE ENTERED 

=========================~====~===~=================~==~=========~================= 

SPECIAl MINUTES: ~~q;..._ClQ;(-t-~~---~JS;- •) 

Pd.poAA.-LL\A.~~Ltn.~~~\';-~---~ ~ 
, C)) t:..;>o\. JU.OC\L '*. ~.J\lo\. & po .. Q.t)f\M:x C0 h-)~~5 Rov~ c._'?..¢ 
web~ 04~ l.~o\\!'p..D,\~~ ~ da.::&A. ~--~9...0\ \)C),t:).J;;..('f\9.&~,1 

CONTINUED TO: % · ~- a:S FOR: --~l.-~~'-----------
CONTINUED TO: FOR: 

F'LMHRG ARRAIGN €).FHRG GPOH GPSH SNTHRG SCVHRG RVWHRG DSMHRG HSTKIC HSTKPA HSTKSTP 

NCHRG ARGPSH ARGPOH PTMHRG FNRHRG NGPH 3.5/3.6 HEARING STRICKEN 0 PREPARED BY _____ _ 

0001-23 
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J 
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--~--ff-t-~ ~\~~\~.~~ ~~--~ ~----
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DATE: MAY 2, 2005 
JUDGE: JOHN M. ANTOSZ 

SUPER' \COURT OF WASHINGTON FOR GR< 
CRIMINAL MINUTE SHEET 

CAUSE NO: 04- -
REPORTER: DEPT 2 

\ 

,fCOUNTY 

CLERK: STARR WINTERS 

PLTFAnY: "'lt-'*-+,-tnNOD ELL DEFATTY: 
o _____ _ 

STATE OF WASHINGTON 

vs 

S. SCOTT 

D E. OWENS 

D A. LIN 
0 C. FAIR 

MARIBEL GOMEZ 
DEF PRESENT::;(J YES D NO 

INTERPRETER:\.) Go r~ 
=========================-PRELIMINARY HEARING/ARRAIGNMENT=======• 
___ INFORMATION PROVIDED TO DEFENDANT 
__ READING WAIVED 

__ ADVISED OF RIGHTS 

COUNSEL: 
__ APPOINTED COUNSEL 

__ ORDER APPOINTING ATTORNEY SIGNED 
__ WAIVED COUNSEL 
___ RETAINED COUNSEL 

__ READ IN OPEN COURT 
__ ADVISED OF CHARGES 
__ ADVISED OF VIOLATIONS 

__ ADVICE OF RIGHTS FILED/SIGNED 
__ INDIGENCE REPORT FILED/SIGNED 
__ NOTICE OF APPEARANCE FILED 

0 R. EARL 

0 8. GWINN 

D B. HILL 
D j. GOLDSTEIN 

D R. SMITH 
0 A. WHITE 

04·125088 

PROBABLE CAUSE: __ ORDER SETTING CONDITIONS OF RELEASE SIGNED 
___ PREVIOUSLY ESTABLISHED ___ RELEASED ON PERSONAL RECOGNIZANCE 

== 

---===~ROBABLE_CAUS~S:rATEMEN'T-MAD~BY-------;:;;==12R-SGND-$=::;::;:;::;::;:;:::::;==========:--------
----------- S&T __ SIGNATURES REQUIRED OF----------

__ ORDER FINDING PROBABLE CAUSE SIGNED __ BENCH WARRANT ORDERED 
__ BAIL SET$ _______ _ 

======================================PLEA ENTRY==================================== 
__ NOT GUILTY PLEA ENTERED __ DEFENDANT ADMITS VIOLATION 

__ PLEA ACCEPTED OF NOT GUILTY __ DEFENDANT DeNIES VIOLATION 
__ ORDER SETTING SCHEDULE ENTERED __ ORDER ON COMMUNITY SUPERVISION VIOLATIONS SIGNED 
__ GUIL TV PLEA ENTERED __ ORIGINAL INFORMATION 
__ DEFENDANT ADVISED OF GUILTY PLEA RIGHTS __ AMENDED INFORMATION 

__ GUILTY PLEA ACCEPTED ~ORDER AMENDING INFORMATION SIGNED 
__ DEFENDANT SIGNS STMT OF DEF ON PLEA OF GUILTY __ DISMISSAL OF COUNT(s), ________ _ 

___ COURT SIGNS STMT OF DEF ON PLEA OF GUILTY __ PSI ORDERED 
__ PLEA AGREEMENT APPROVED __ PSI WAIVED 

__ PROBABLE CAUSE STATEMENT ADOPTED BY PLTF/OEF __ PSI SENTENCING DATE ORDER SIGNED 

=====================================SENTENCING==================================== 
__ JUDGMENT AND SENTENCE SIGNED 
__ BAIL EXONERATED __ ORDER OF RESTITUTION ENTERED/TO Be ENTERED 

===============================================================~=================== 

SPECIAL MINUTES: .. SbAJ k==b. M?l:J~ ju ~ Q"'<"\ 'Q..LJNJ:,Qi:J otJ 
L'<\1? ('("\Q~ ', co. D.A. J. (QJ. ,_)~ 

CONTINUED TO: ~. ~. 0\:5 
CONTINUED TO: 

PI.MHRG ARRAIGN @ ALFHRG GPOH 

NCHRG ARGPSH ARGPOH PTMHRG FNRHRG 

FOR: 

FOR: 

GPSH SNTHRG SCVHRG RVWHRG DSMHRG HSTKIC HSTmATKSTP 

3.5/3.6 HEARING STRICKEN D PREPARED BY_~~;Mio.,::;.'+---NGPH 

000127 
·----~---



SUPERI~ 'CoURT OF WASHINGTON FOR GRA JcoUNTV 
CRIMINAL MINUTE SHEET 

DATE: MAY 3, 2005 
JUDGE: JOHN ANTOSZ 

CAUSE NO: ~~~~-4 
RDEQ) I 

CLERK: STARR WINTERS 

REPORTER: 

PLTF AITY: 
STATE OF WASHINGTON 

vs 

, KNODELL 

s. Scan 
0 E. OWENS 

0 A. LIN 
D c. FAIR 

DEF ATTY: 

MARIBEL GOMEZ 
DEF PRESENT: '9 YES D NO 

1 a' . r::::t:J 

}d·lO 

INTERPRETER:\)~~ 
======================:==::=PRELIMINARY HIARING/ARRAIGNMENT====== 
_INFORMATION PROVIDED TO DEFENDANT __ READ IN OPEN COURT 
__ READING WAIVED __ ADVISED OF CHARGES 

__ ADVISED OF RIGHTS _ADVISED OF VIOLATIONS 

COUNSEL: 
__ APPOINTED COUNSEL 

__ ORDER APPOINTING ATTORNEY SIGNED 
__ WAIVED COUNSEL 

__ RETAINED COUNSEL 

__ ADVICE OF RIGHTS FILED/SIGNED 

__ INDIGENCE REPORT FILED/SIGNED 

_NOTICE OF APPEARANCE FILED 

'i2f Nl a 'b <t.l. 
"0 R. EARL 

0 B. GWINN 

D B. HILL 
0 J. GOLDSTEIN 

0 R. SMITH 
0 A. WHITE 

I I I 

PROBABLE CAUSE: __ ORDER SETTING CONDITIONS OF RELEASE SIGNED 
___ PREVIOUSLY ESTABLISHED ___ RELEASED ON PERSONAL RECOGNIZANCE 

__ PROBAB!:E-GAUSE-5-rAfEMENT-MAE>E-BY'-------=-.-----_-PR-BOND $=::=::=====:===--

=== 

----------- S&T __ SIGNATURES REQUIRED OF----------
__ ORDER FINDING PROBABLE CAUSf SIGNED __ BENCH WARRANT ORDERED 

__ BAIL SET$~------
======================================PLEAE~TRV==================================== 
__ NOT GUlL TV PLEA ENTERED __ DEFENDANT ADMITS VIOLATION 

__ PLEA ACCEPTED OF NOT GUILTY ~DEFENDANT DENIES VIOLATION 
___ ORDER SETTING SCHEDULE ENTERED __ ORDER ON COMMUNITY SUPERVISION VIOlATIONS SIGNED 

__ GUILTY PLEA ENTERED __ ORIGINAL INFORMATION 
__ DEFENDANT ADVISED OF GUILTY PLEA RIGHTS __ AMENDED INFORMATION 
__ GUILTY PLEA ACCEPTED __ ORDER AMENDING INFORMATION SIGNED 
__ DEFENDANT SIGNS STMT OF DEF ON PLEA OF GUILTY _DISMISSAL OF COUNT(S) ________ _ 

__ COURT SIGNS STMT OF DEF ON PLEA OF GUILTY __ PSI 0RDERE:D 
__ PLEA AGREEI>'IENT APPROVED _PSI WAIVED 
__ PROBABLE CAUSE STATEMENT ADOPTED BY PLTF/DEF __ PSI SENTENCING DATE ORDER SIGNED 

=====================================SeNTENCING===============================:::==== 
__ JUDGMENT AND SENTENCE SIGNED 

__ SAIL EXONERATED __ ORDER OF RESTITUTION ENTERED/TO BE ENTERED 

=====~========~=====~=====~=============~=========~======~======~================== 

SPECIALMINUTES: ~ ~ Ct-

~~A,oc.r.e.; ~4b h)ecl ~. 
~ c:l\ ~~Q...w,;:.\ ~) ~0 t' h.1 Q..i .. 
~g, g ~)\ O[S).Df't-.'"N 

CONTINUED TO: lo · ~~·a~ FOR: _ ~~ -\ .. A~,QA._ ~0~ 

-------FOR: CONTINUED TO: 

1LMHRG ARRAIGN MTHRG ALFHRG GPOH GPSH SNTHRG SCVHRG RVWHRG PSMHRG HSTKtC HSTKPA HSTKSTP 

NCHRG ARG~SH ARGPOH ~ FNRHRG NGPH 3.5/3.6 HEARING STRICKEN D PREPARED BY ______ _ 

000128 



SUPER~ ) COURT OF WASHINGTON FOR GR. } COUNTY' 
CRIMINAL MINUTE SHEET 

CAUSE NO: CLERK: K PAULSON DATE: JUNE 27, 2005 
JUDGE: JOHN ANTOSZ REPORTER: 

PLTF AnY: 

04-1-00312-4 
R~QRDED DEPT #2 
g' ). KNODELL 

DEF AITY: D ------
0 R. EARL 

STATE OF WASHINGTON· 
vs 

MARIBEL GOMEZ 

D s. SCOTT 
DE. OWENS 
0 A. LIN 
0 C. FAIR 

DEF PRESENT: D YES ~0 

0 B. GWINN 
0 B. HILL 
0 J. GOLDSTEIN 

0 R. SMITH 

, 1 '
1 

r--7 r. o A. WHITE 
I ~'1' 0 E. VASILIADfS 

INTERPRETER: -~-------­
==========================PRELIMINARYHgARING/ARRAIGNMEN!======~ 
--~INFORMATION PROVIDED TO DEFENDANT 
___ READING WAIVED 

;::;== 

---'ADVISED OF RIGHTS 
COUNSEl: 

__ READ IN OPEN COURT 
__ ADVISED OF CHARGES 

__ ADVISED OF VIOLATIONS 

"------' 
04-133056 / ----

__ APPOINTED COUNSEL 

___ ORDER APPOINTING ATIORNEY SIGNED 

~WAIVED COUNSEL 
___ RETAINED COUNSEL 

PROBABLE CAUSE: 

__ ADVICE OF RIGHTS FILED/SIGNED 

__ INDIGENCE REPORT FILED/SIGNED 

__ NOTICE OF APPEARANCE FILED 

__ ORDER SETTING CONDITIONS OF RELEASE SIGNED 

-~-PREVIOUSLY ESTABLISHED __ RELEASED ON PERSONAL RECOGNIZANCE 

___ PROBABLE CAUSE STATEMENT MADE BY __ PR BOND $·---------
------====================-S&T'---------_-.::::..=.'5IGNATURE5-REQU1Re"O-er'==:========-:--

___ ORDER FINDING PROBABLE CAUSE SIGNED __ BENCH WARRANT ORDERED 
BAIL SET$. ______ _ 

-=-=---~-==================================PLEA ENTRY==============================~===== 
___ NOT GUIL TV PLEA ENTERED ~DEFENDANT ADMITS VIOLATION 

__ PLEA ACCEPTED OF NOT GUILTY __ DEFENDANT DENIES VIOLATION 

__ ORDER SETfiNG SCHEDULE ENTERED __ ORDER ON COMMUNITY SUPERVISION VIOLATIONS SIGNED 
__ GUILTY PLEA ENTERED __ ORIGINAL INFORMATION 

___ DEFENDANT ADVISED OF GUILTY PLEA RIGHTS __ AMENDED INFORMATION 
___ GUILTY PLEA ACCEPTED __ ORDER AMENDING INFORMATION SIGNED 
___ DEFENDANT SIGNS STMT OF DEF ON PLEA OF GUILTY __ DISMISSAL OF COUNT(S) ________ _ 

__ COURT SIGNS STMT OF DEF ON PLEA OF GUILTY __ PSI ORDERED 

__ PLEA AGREEMENT APPROVED _PSI WAIVED 

__ .PROBABLE CAUSE STATEMENT ADOPTED BY PLTF/DEF __ PSI SENTENCING DATE ORDER SIGNED 

==~==================================§ENTENCING=================================~== 
__ )UDGMENT AND SENTENC~ SIGNED 

__ BAIL EXONERATED __ ORDER OF RESTITUTION ENTERED/TO BE ENTERED 

CONTINUED TO: 

CONTINUED TO: 

PLMHRG ARRAIGN~ ALFHRG GPOH GPSH SNTHRG SCVHRG RVWHRG DSMHRG HSTKIC HSTKPA HSTKSTP 

NCHRG ARGPSH ARGPOH PTMHRG FNRHRG NGPH 3.5/3.6 HEARING STRICKEN 0 PREPARED BY _____ _ 

·n~ .. 000129; 



SUPEh.~JR COURT OF WASHINGTON FOR Glh.A~T.COUNTV 
CRIMINAL MINUTE SHEET 

DATE: JUNE 28, 2005 
JUDGE: JOHN ANTOSZ 

CAUSE NO: 
REPORTER: 

Oc..J-J-0031::.1- 4 
RggRDED DEPT #2 

(!1' J. KNODELL 

CLERK: K PAULSO~ J 1 
DEF ATTY: b¥: fS_ M D.5e£ 

0 R. EARL PLTF AITY: 
STATE OF WASHINGTON 0 S. SCOTT 0 B. GWINN 

0 E. OWENS 0 B. HILL 
vs 0 A. LIN 

0 C. fAIR 

DEF PRESENT: D YES ~0 

D J. GOLDSTEIN 
0 R. SMITH q : +D 0 A. WHITE 
D E. VASILIADES 

INTERPRETER:------------:: 
~=========================PRELIMINARYHEARI~~/ARRAIGNMENT====== 
___ ,INFORMATION PROVIDED TO DEFENDANT 
___ READING WAIVED 
___ ADVISED OF RIGHTS 

COUNSEL: 
__ APPOINTED COUNSEL 
___ ORDER APPOINTING ATTORNEY SIGNED 
___ WAIVED COUNSEL 
___ RETAINED COUNSEL 

PROBABLE CAUSE: 
~--PREVIOUSLY ESTABLISHED 

PROBABLE CAUSE STATEMENT MADE BY ___________________ S&T 

___ ORDER FINDING PROBABLE CAUSE SlGNED 
__ BAIL SET $ . 

___ READ IN OPEN COURT 

--~ADVISED OF CHARGES 
--~ADVISED OF VIOLATIONS 

___ ,ADVICE OF RIGHTS FILED/SIGNED 
___ INDIGENCE REPORT FILED/SIGNED 
___ NOTICE OF APPEARANCE FILED 

..__ __ ORDER SETIING CONDITIONS OF RELEASE SIGNED 
___ RELEASED ON PERSONAL RECOGNIZANCE 

PR BOND$---~-~~~~-----­
___ SIGNATURES REQUIRED OF---------­
___ BENCH WARRANT ORDERED 

=~~===================================PLEA ENTRY=====================•============== 
___ NOT GUlL TV PLEA ENTERED DEFENDANT ADMITS VIOLATION 
___ PLEA ACCEPTED OF NoT GUILTY DEFENDANT DENIES VIOLATION 
___ ORDER SETTING SCHEDULE ENTERED ORDER ON COMMUNITY SUPERVISION VIOLATIONS SIGNED 
___ GUILTY PLEA ENTERED ORIGINAL INFORMATION 
___ DEFENDANT ADVISED OF GUILTY PLEA RIGHTS AMENDED INFORMATION 

---GUllll' PLEA ACCEPTE:D ORDER AMENDING INFORMATION SIGNED 
___ ,DEFENDANT SIGNS 5TMT OF DEF ON PLEA OF GUILTY DISMISSAL OF COUNT(S) ________ _ 
__ COURT SIGNS STMT OF DEF ON PLEA OF GUILTY PSI ORDERED 

PLEA AGREEMENT APPROVED PSI WAIVED 
--PROBABLE CAUSE STATEMENT ADOPTED BY PLTF/DEF PSI SENTENCING DATE ORDER SIGNED 

=====================================SENTENCING===========================~======== 
__ _,JUDGMENT AND SENTENCE SIGNED 
__ BAIL EXONERATED ORDER OF RESTITUTION ENTERED/TO BE ENTERED 

CONTINUED TO: _1~·--=-S~~oG-.>oos ____ FoR: RwLL..w Tr i.cU. S:f-a.:tus. 
CONTINUED TO: --------------- FOR~ 

PLMHRG ARRAIGN 8 ALFHRG GPOH GPSH SNTHRG SCVHRG RVWHRG DSMHRG HSTKIC HSTKPA HSTKSTP 

NCHRG ARGPSH ARGPOH PTMHRG FNRHRG NGPH 3.5/3.6 HEARING STRICKEN 0 PREPARED BY ______ _ 

•• t '. '''·' .. · " . . . ,Q 0·0 130 



SUPER:. l COURT OF WASHINGTON FOR GR~ J COUNTY 
CRIMINAL MINUTE SHEET 

DATE: JULY 51 2005 
JUDGE: KEN JORGENSEN 

CAUSE NO: 04-1-00312-4 
REPORTER: R§:_OR~ - DEPT 2 

IJI-'J. KNODELL 

D s. Scan 

CLERK: STARR WINTERS ~[') 
DEF ATTY: ~1:-'-0.......,\\;; ...... ~=----

PLTF ATIY: STATE OF WASHINGTON 
D E. OWENS 

vs D A. LIN 

MARIBEL GOMEZ 
I d' d~ D c. FAIR 

DEF PRESENT: ~ 0 NO 

INTERPRETER: ---------c:: ====:::======================PRELIMINARY HEARING/ARRAIGNMENT=========· 

0 R. EARL 
D B. GWINN 
D B. HILL 

D J. GOLDSTEIN 
D R. SMITH 
D A. WHITE 
D E. VASILIADES 

___ INFORMATION PROVIDED TO DEFENDANT 
___ ,READING WAIVED 

__ _.ADVISED OF RIGHTS 

__ READ IN OPEN COURT 
__ ADVISED OF CHARG~S 

. ___ ADVISED OF VIOLATIONS 

111111111111 
'"----------04-124870 

-- - --------../ 

COUNSEL: 
__ APPOINTED COUNSEL 

__ ORDER APPOINTING ATTORNEY SIGNED 
__ WAIVED COUNSEL 
__ RETAINED COUNSEL 

__ ADVICE OF RIGHTS FILED/SIGNED 
__ INDIGENCE REPORT FILED/SIGNED 
__ NOTICE OF APPEARANCE FILED 

PROBABLE CAUSE: __ ORDER SffiiNG CONDITIONS OF RELEASE SIGNED 
__ PREVIOUSLY ESTABLISHED __ RELEASED ON PERSONAL RECOGNIZANCE 

__ PROBABLE CAUSE STATEMENT MADE BY __ PR B~O~N~D~$~;;;:;:;;:;:~====::;=====---------
----------------s&l-------_::-===--r-JGNATURES REQUIRED OF----------

__ ORDER FINDING PROBABLE CAUSE SIGNED __ BENCH WARRANT ORDERED 
__ BAIL SET$ _______ _ 

=====================================~PLEA ENTRY=============================~====== 
__ NOT GUlL TV PLEA ENTERED __ DEFENDANT ADMITS VIOLATION 
__ PLEA ACCEPTED OF NOT GUILTY _DEFENDANT DENIES VIOLATION 

.......-oRDER SETTING SCHEDULE ENTERED __ ORDER ON COMMUNITY SUPERVISION VIOLATIONS SIGNED 
__ GUlL TY PLEA ENTERED __ ORIGINAl INFORMATION 
__ DEFENDANT ADVISED OF GUILTY PLEA RIGHTS __ AMENDED INFORMATION 

__ GUILTY PLEA ACCEPTED __ ORDER AMENDING INFORMATION SIGNED 
__ DEFENDANT SIGNS STMT OF DEF ON PLEA OF GUILTY __ DISMISSAL OF COUNT(S) ________ _ 

__ COURT SIGNS STMT OF DEF ON PLEA OF GUILTY __ PSI ORDERED 
__ PLEA AGREEMENT APPROVED __ PSI WAIVED 

__ PROBABLE CAUSE STATEMENT ADOPTED BY PLTF/DEF __ PSI SENTENCING DATE ORDER SIGNED 

=====================================SENTENCING==================================== 
__ JUDGMENT AND SENTENCE SIGNED 

__ BAIL EXONERATED __ ORDER OF RESTITUTION ENTERED/To BE ENTERED 

=================~======================================~====;=======;===~========= 

SPECIAL MINUTES: C:\).)L 0(')0~ ~\':'::. ~ ~ i~.G i.,. 

~D.,~ \:Y:\~ U:) C)Q~ 

CONTINUED TO: 

CONTINUED TO: -----------------
FOR: -~~~--------------------­
FOR: 

PLMHRG ARRAIGN~ ALFHRG GPOH GPSH SNTHRG SCVHRG RVWHRG DSMHRG HSTkiC HSTKPA HSTKSTP 

NCHRG ARGPSH ARGPOH PTMHRG FNRHRG NGPH 3.5/3.6 HEARING STRICKEN 0 PREPARED BY _____ _ 

00013.1. 



SUPERl, )coURT OF WASHINGTON FOR GRA )cOUNTY 
CRIMINAL MINUTE SHEET 

DATE: JULY 25, 2005 
JUDGE:KENJORGENSEN 

CAUSE NO~ 04-1-00312-4 
REPORTER: R[:_~D - DEPT 2 

CLERK: STARR WINTERS 
DEF ATIY: -~~()~!.l>o<~~-----

STATE OF WASHINGTON 
PLTF ATfY: ET J. KNODELL 

0 s. scan 
0 R. EARL 
D B. GWINN 

D 6. HILL 0 E. OWENS 

0 A. LIN \' ~ l 1 D c. FAIR J . u-\ 
vs 0 J, GOLDSTEIN 

0 R. SMITH 
MARIBEL GOMEZ 

DEF PRESENT: 0 YES ~· 
0 A. WHITE 
D E. VASILIADES 

INTERPRETER: , 
===~=====~~==~============PRELIMINABYHEARJNG/ARRAIGNMEN!======= 
_INFORMATiON PROVIDED TO DEFENDANT 

_READING WAIVED 
__ ADVISED OF RIGHTS 

COUNSEL: 
_APPOINTED COUNSEL 
__ ORDER APPOINTlNG ATIORNI?Y StGNED 
__ WAIVED COUNSEL 
__ RETAINED COUNSEL 

PROBABLE CAUSE: 
__ PREVIOUSLY ESTABLISHED 
__ PROBABLE CAUSE STATEMENT MADE BY 

---------~~==~====~==~==~&T--------­
__ ORDER FINDING PROBABLE CAUSE SIGNED 
__ BAIL SET$ _______ _ 

__ READ IN OPEN COURT 
-~ADVISED OF CHARGES 
__ ADVISED OF VIOLATIONS 

__ ADVICE OF RIGHTS FILED/SIGNED 
__ INDIGENCE REPORT FlLED/SIGNED 
__ NOTICE OF APPEARANCE FILED 

__ ORDER SETTING CONDITIONS OF RELEASE SIGNED 
__ RELEASED ON PERSONAL RECOGNIZANCE 
___ PRBONo$, _____________ ___ 

~SIGNA7tJREs-REQUIRED-or::========= 
__ BENCH WARRANT ORDERED 

== 

=========~============================PLEAENI&f==================================== 
__ NOT GUILTY PLEA ENTERED __ DEFENDANT ADMITS VIOLATION 
__ PLEA ACCEPTED OF NOT GUILTY __ DEFENDANT DENIES VIOLATION 
_ORDER SEITING SCHEDULE ENTERED __ ORDER ON COMMUNITY SUPERVISION VIOlATIONS SIGNED 
__ GUlL TY PLEA ENTERED __ ORIGINAL INFORMATION 

_DEFENDANT ADVISED OF GUlL TY PLEA RlGHTS __ AMENDED INFORMATION 
_GUILTY PLEA ACCEPTED __ ORDER AMENDING INFORMATION SIGNED 

~DEFENDANT SIGNS STMT OF DEF ON PLEA OF GUILTY _DISMISSAL OF COUNT(S) _______ _ 
~COURT SIGNS STMT OF DEF ON PLEA OF GUILTY __ PSI ORDERED 
__ PLEA AGREEMENT APPROVED __ PSI WAIVED 
__ PROBABLE CAUSE STATEMENT ADOPTED BY PLTF/DEF __ PSI SENTENCING DATE ORDER SIGNED 

=====================================SeNTENCING==================================== 
__ JUDGMENT AND SENTENCE SIGNED 
__ BAIL EXONERATED __ ORDER OF RESTITUTION ENTERED/TO BE ENTERED 

================~=============~===========================~==~===================== 

SPECIAL MINUTES: ('f\JL _ _{'\'\0~. ~91) ~\C\.~\.U 01)<~ 
l&>' ~~ e. 0"--{,~ ~Q. ) .. ~a~ {:;~j ~ 'bo~ "\'\J 

CONTINUED TO: ":'6· \ · O"S 
CONTINUED TO: 

FOR: 

FOR: ------------------------------------
PLMHRG ARRAIGNS ALFHRG GPOH GPSH SNTHRG SCVHRG RVWHRG DSMHRG HSTKIC HSTKPA HSTKSTP 

NCHRG ARGPSH ARGPOH PTMHRG FNRHRG NGPH 3,5/3.6 HEARING STRICKEN 0 PREPARED BY _____ _ 

000133 



SUPERl ')cOURT OF WASHINGTON FOR GRj J-coUNTY 
CRIMINAL MINUTE SHEET 

DATE: AUGUST 1, 2005 
JUDGE: JOHN ANTOSZ 

CAUSE NO: 04-1-00312-4 
REPORTER: RE_92BDED- DEPT 2 
PLTF ATTY: CJ J, KNODELL 

CLERK: STARR~ERS 
DEF ATTY: 0 L5\0~ 

0 R. EARL 
STATE OF WASHINGTON 
vs 

0 S. SCOTT 

D E. OWENS 
D A. LIN 
D c. FAIR 

MARIBEL GOMEZ 
DEF PRESENT: ~, 0 NO 

INTERPRETER:l ) ~~ 
==========================PRELIMINARY HEARING/ARRAIGNMENT======== 
____ INFORMATION PROVIDED TO DEFENDANT 

__ READING WAIVED 

__ ADVISED OF RIGHTS 

COUNSEL: 
-~APPOINTED COUNSEL 
__ ORDER APPOINTING ATTORNEY SIGNED 
__ WAIVED COUNSEL 

__ RETAINED COUNSEL 

__ READ IN OPEN COURT 

__ ADVISED OF CHARGES 

~ADVISED OF VIOLATIONS 

__ ADVICE OF RIGHTS FILED/SIGNED 
__ INDIGENCE REPORT FILED/SIGNED 

__ NOTICE OF APPEARANCE FILED 

0 B. GWINN 
0 B. HILL 

0 J. GOLDSTEIN 

0 R. SMITH 

D A. WHITE 
0 E. VASILIADES 

PROBABLE CAUSE: __ ORDER SETTING CONDITIONS OF RELEASE SIGNED 
__ PREVIOUSLY ESTABLISHED __ RELEASED ON PERSONAL RECOGNIZANCE 

__ PROBABLE CAUSE STATEMENT MADE BY __ PR BOND$-----~---
------=================== $&y'--------_-_-_-_5-IGNA1'URES-REQUlRE:D-oF ---------

_...__ORDER FINDING PROBABLE CAUSE SIGNED _BENCH WARRANT ORDERED 
__ BAIL SET$ ______ _ 

===~==================================PLEA ENTRY=======================•====~===•=== 
_NOT GUILTY PLEA ENTERED __ DEFENDANT ADMITS VIOLATION 

PLEA ACCEPTED Of NOT GUIL1Y DEFENDANT DENIES VIOLATION 

_Z'ORDER Sffi!NG SCHEDULE ENTERED ==ORDER ON COMMUNITI SUPERVISION VIOLATIONS SIGNED 
__ GUll TV PLEA ENTERED __ ORIGINAL INFORMATION 

__ DEFENDANT ADVISED OF GUILTY PLEA RIGHTS __ AMENDED INFORMATION 

__ GUILTI PLEA ACCE:PTED __ ORDER AMENDING INFORMATION SIGNED 

__ DEFENOANi SIGNS STMT OF DEF ON PLEA OF GUILTY _DISMISSAL OF COUNT(S) ____ ~---
__ COURT SIGNS STMT OF DEF ON PLEA OF GUILTY __ PSI ORDERED 

__ PLEA AGREEMENT APPROVED __ PSI WAIVED 

__ PROBABLE CAUSE STATEMENT ADOPTED BY PLTF/DEF __ PSI SENTENCING DATE ORDER SIGNED 

=====================================SENTENCING==================================== 
__ JUDGMENT AND SENTENCE SIGNED 

__ BAIL EXONERATED __ ORDER OF RESTITUTION ENTERED/TO BE ENTERED 

=========================~·===•============~======================================= 

s~:~~,('~~~~·~~~ 
tez~~~~~?t~~:a 
UC\~ SlJ £~ ~CJr\eN\Q:) ~~~Do,)~ a( .up..qn 

CONTINUED TO: \ CJ· ~·0'3 FOR: _-.!\?.__1C~,__ ________ _ 
CONTINUED TO:~,.~ .. 0':5 FOR: CJe.Q'":;) ~ %g ~ ~~ ~ 

PLMHRG ARRAIGN B ALFHRG GPOH GPSH SNTHRG SCVHRG RVWHRG PSMHRG HSTKXC HSTKPA HSTKSTP 

NCHRG ARGPSH ARGPOH PTMHRG FNRHRG NGPH 3.5/3.6 HEARING STRICKEN 0 PREPARED BY _____ _ 

000134 

·~ 



SUPERl )coURT OF WASHINGTON FOR GR~ ) COUNTY 
CRIMINAL MINUTE SHEET 

DATE: SEPTEMBER 7, 2005 
JUDGE: KEN JORGENSEN 

CAUSE NO: 04~1-00312-4 CLERK: STARR WINTERS 
REPORTER: 
PLTF ATIY: r:rJ.'KNODELL 

D s. Scorr 
0 E. OWENS 
0 A. LIN 

DEF AnY: 0 ------
0 R. EARL STATE OF WASHINGTON 

vs 
D c. FAIR 

DEF PRESENT: 0 YES 6 MARIBEL GOMEZ 

0 B. GWINN 
0 B. HILL 
0 J. GoLDSTEIN 
D R. SMITH 
D A. WHITE 
D E. VASILIADES 

INTERPRETER: RECORDED IN DEPT#~ START q' , \'l 
==========================PRELIMlNARYHEARIN~/ARRAIGNMENT=========================== 

--~N:AC:~~~~::ooVIDED TO DEFENDANT -{~~~s~~ ~~E~H~~~~~ ~~~~~~~~~~~~~~~t~~~~~~~~·~~~~M~\~~I 
-ADVISED OF RIGHTS -ADVISED OF VIOLATIONS II! IPIII ill I'll II jill II I [11\llll \ 
COUNSEL· I~ tilt\ ' tl II 

__ APP;INTED COUNSEL _ADVICE OF RIGHTS FILED/SIGNED 
04~E98~3-~ 

__ ORDER APPOINTING AITORNEY SIGNED _INDIGENCE REPORT f='ILED/SIGNED 
__ WAIVED COUNSEL __ NOTICE OF APPEARANCE FILED 
__ RETAINED COUNSEL 
PROBABLE CAUSE: __ ORDER SETIING CONDITIONS OF RELEASE SIGNED 
__ PREVIOUSLY ESTABLISHED _RELEASED ON PERSONAL RECOGNIZANCE 
__ PROBABLE CAUSE STATEMENT MADE BY _PR BOND $ 

---------- S&T ___________ -_--.SIGNATURES REQUIRED OF---------
__ O.RDER FINDING PROBABLE CAUSE SIGNED __ BENCH WARRANT ORDERED 
__ .BAIL SET$ _______ _ 

=================================•=••=PLEA ENTRY==================================== 
__ NOT GUILTY PLEA ENTERED __ DEFENDANT ADMITS VIOLATION 
__ PLEA ACCEPTED OF NOT GUILTY __ DEFENDANT DENIES VIOLATION 
__ ORDER SETIING SCHEDULE ENTERED __ ORDER ON COMMUNITY SUPERVISION VIOLATIONS SIGNED 
__ GUIL TV PLEA ENTERED __ ORIGINAL INFORMATION 
__ DEFENDANT ADVISED OF GUILTY PLEA RIGHTS _AMENDED INFORMATION 
__ GUILTY PLEA ACCEPTED _ORDER AMENDING lNi=ORMATION SIGNED 
__ DEFENDANT SIGNS STMT OF DEF ON PLEA Of GUILT'f __ DISMISSAL OF COUNT(S) _______ _ 

__ COURT SIGNS STMT OF DEF ON PLEA OF GUILTY _PSI ORDERED 
PLEA AGREEMENT APPROVED _PSI WAIVED 

__ PROBABLE CAUSE STATEMENT ADOPTED BY PLTF/DEF __ PSI SENTENCING DATE ORDER SIGNED 

=====================================SENTENCING==================================== 
__ JUDGMENT AND SENTENCE SIGNED 
__ BAIL EXONERATED _ORDER OF RESTITUTION ENTERED/TO BE ENTERED 

=================================================================================== 
SPECIAL MINUTES: 

:\\:) C'~ 

CONTINUED TO: C\. ~· ~ FOR: M~:§) ~;,)C\\: 3-a<Qe.r\ 

-----~-FOR: CONTINUED TO: 

PLMHRG ARRAIGN 9 ALFHRG GPOH GPSH SNTHRG SCVHRG ltVWHRG DSMHRG HSTICIC HSTKPA HSTKSTP 

NCHRG ARGPSH AltGPOH PTMHRG FNRHRG NGPH 3.5/3.6 HEARING STRICKEN D PREPARED av _____ _ 

000136 

.. 



SUPERl )coURT OF WASHINGTON FOR GR.;. ) COUNTY 
CRIMINAL MINUTE SHEET 

DATE: SEPTEMBER 2.0, 2005 
JUDGE: JOHN ANTOSZ 

CAUSE NO: 04-1·00312-4 
REPORTER: 

Gr"'.f.K N ODELL 
0 s. Scon 
0 E. OWENS 
0 A. UN 

CLERK:STARRW~~S ~ 
DEF AllY: ~O~s, '(: 

0 R. EARL PLTF AlTY: 
STATE OF WASHINGTON 

vs 
D c. FAIR 

DEF PRESENT: D YES ~ MARIBEL GOMEZ 

D B. GWINN 
0 B. HILL 
0 J. GOLDSTEIN 
0 R. SMITH 
0 A. WHITE 
D E. VASILIADES 

INTERPRETER: RECORDED IN DEPT # 2 START \ d · ~1 
~=========================PRELIMINARXHEARlNG[ARRAIGNME~T=========================== 

READING WAIVED ADVISED OF CHARGES 
__ INFORMATION PROVIDED TO DEFENDANT __ READ IN OPEN COURT liil' 
-ADVISED OF RIGHTS ==ADVISED OF VIOLATIONS II' ' I 
COUNSEL: 04·175701 
__ APPOINTED COUNSEL _ADVICE OF RIGHTS FILED/SIGNe-o-· -----../ 

___ ORDER APPOINTING AITORNEY SIGNED _INDIGENCE REPORT FILED/SIGNE'D 
___ WAIVED COUNSEL __ NOTICE OF APPEARANCE FILED 
___ RETAINED COUNSEL 
PROBABLE CAUSE: __ ORDER SETIING CONDITIONS OF RELEASE SIGNED 
~-PREVIOUSLY ESTABLISHED __ RELEASED ON PERSONAL RECOGNIZANCE 
__ PROBABLE CAUSE STATEMENT MADE BY __ PR BOND $ ________ _ 

---~~-==========~&+--~~----_--~-~IGNA'FURES-R:E~IJIREI3-ElF:-=====:============-~ 
__ ORDER FlNDING PROBABLE CAUSE SIGNED __ BENCH WARRANT ORDERED 
_____ BAIL SET$ ______________ _ 

======================================PLEAENTRY==================================== 
___ ,NOT GUlL TV PLEA ENTERED __ DEFENDANT ADMITS VIOJ..ATION 

__ PLEA ACCEPTED OF NOT GUILTY __ DEFENDANT DENIES VIOLATION 
__ ORDER SETIING SCHEDULE ENTERED _ORDER ON COMMUNITI SUPERVISION VIOLATIONS SIGNED 
_GUIL TV PLEA ENTERED __ ORIGINAL INFORMATION 
__ DeFENDANT ADVISED OF GUILTY PLEA RIGHTS __ AMENDED INFORMATION 
__ GUILTY PLEA ACCEPTED __ ORDER AMENDING INFORMATION SlGNE:O 

___ DEFENDANT SIGNS STMT OF DEF ON PLEA OF GUIL1Y __ DISMISSAL OF COUNT(S)~--------
_COURT SIGNS STMT OF DEF ON PLEA OF GUILTI __ PSI ORDERED 
__ PLEA AGREEMENT APPROVED __ PSI WAIVED 

··.' 

_=_=_=_=-:.::::~~:~::::A::::~::~:~.::~:::::ENT_E_N_C_I::: :~::::::~::::::::·::::•=-==n====== . l 
___ JUDGMENT AND SENTENCE SIGNED 

____ BAIL EXONERATED _ORDER OF RESTITUTION ENTERED/To 6E ENTERED 

===========~=====~=======~==============================================~=======~=a 

SPECIAL MINUTES: C'f\..LL'<:X:):::>,Q)\.., QQD~~. -~~ '0~~& W~l 
0\oc: '--' ~:\; ~ >c?;: '1\""1 PQ ~%) D~o.A- ~·~) tC"~L otJ 

\ \ ) 

CONTINUED TO: ~- 'd\...Q· 05 FOR: ----'~'--""--------~----
CONTINUED TO: FOR: 

PLMHRG ARRAIGN 8 ALFHRG GPOH GPSH SNTHRG SCVHRG RVWHRG DSMHRG HSTkiC HSTKPA HSTKSTP 

.~CHRG ARGPSH ARGPOH PTMHRG FNRHRG NGPH 3.5/3.6 HEARING STRICKEN 0 PREPARED BY _____ _ 
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SUPERl )COURT OF WASHINGTON FOR GRJ. ) COUNTY 
CRIMINAL MINUTE SHEET 

DATE: SEPTEMBER 26 1 2005 
JUDGE: KEN JORGENSEN 

STATE OF WASHINGtON 

CAUSE NO: 04-1-00312-4 
REPORTER: 
PLTF ATIY: ~NOD ELL 

D s. SCOTT 
DE. OWENS 

D A. LIN 

CLERK: STAR~ERS 
DEF ATIY: t:r _Mac-~ XL 

0 R. EARL 
0 B. GWINN 

0 B. HILL 
vs 

MARIBEL GOMEZ 
0 C. FAIR 

0 J. GOLDSTEIN 
0 R. SMITH 

0 A. WHITE 
NO 0 E. VASILIADES 

INTERPRETER: LJ.G'()~ RECORDEDINDEPT# 2 START \ \'.L\~ 
DEF PRESENT: ~ 0 

==========================PRELIMINARY HEARING/ARRAIGNMENT=========================== 
-~INFORMATION PROVIDED TO DEFENDANT __ READ IN OPEN COURT Ill 'I II 

READING WAIVED ADVISED OF CHARGES II ' 
==ADVISED OF RIGHTS ~ADVISED OF VIOLATIONS 1 

, 
I 

COUNSEL: 04-175940 _ _____./ 
-~APPOINTED COUNSEL ~ADVICE OF RIGHTS FILED/SIGNED 
-~ORDER APPOINTING ATTORNEY SIGNED __ INDIGENCE REPORT FILED/SIGNED 
__ WAIVED COUNSEL __ NOTICE OF APPEARANCE fiLED 
__ RETAINED COUNSEL 

PROBABLE CAUSE: __ ORDER SETTING CoNDITIONS OF RELEASE SIGNED 
___ PREVIOUSLY ESTABLISHED __ RELEASED ON PERSONAL RECOGNIZANCE 
__ PROBABLE CAUSE STATEMENT MADE BY __ PR BOND $ ________ _ 

--------::::::::================::-O&""F------~.===SlGNkl'tJRES-REQUIRED-oF---------
___ ORDER FINDING PROBABLE CAUSE SIGNED __ BENCH WARRANT ORDERED 
__ BAIL SET$ _______ _ 

======================================PLEA ENTRY==================================== 
___ NOT GUILTY PLEA ENTERED __ DEFENDANT ADMITS VIOLATION 

----::.,..PLEA ACCEPTED OF NOT GUILll' DEFENDANT Dt:NIES VIOLATION 
ZoRDER SETTING scHEDULE ENTERED ==ORDER oN CoMMUNITY suPERvisiON VIOLATioNs SrGNEo 
__ GUlL TV PLEA ENTERED __ ORIGINAL INFORMATION 
__ DEFENDANT ADVISED OF GUILTY PLEA RIGHTS __ AMENDED INFORMATION 

__ GUILTY PLEA ACCEPTED __ ORDER AMENDING INFORMATION SIGNED 
__ DEFENDANT SIGNS STMT OF DEF ON PLEA OF GUILTY __ DISMISSAL OF COUNT(S) ________ _ 

__ COURT SIGNS STMT OF DEF ON PLEA OF GUILTY PSI ORDERED 
__ PLEA AGREEMENT APPROVED __ PSI WAIVED 

__ PROBABLE CAUSE STATEMENT ADOPTED BY PLTF/DEF __ PSI SENTENCING DATE ORDER SIGNED 

=====================================SENTENCING==================================== 
__ JUDGMENT AND SENTENCE SIGNED 
_BAIL EXONERATED __ ORDER OF RESTITUTION ENTERED/TO BE ENTERED 

=====================~===========================~============================····· 

CONTINUED TO: 1~- \~~ FOR: \)\C... 
CONTINUED TO: FOR: 

PLMHRG ARRAIGN 8 ALFHRG GPOH GPSH SNTHRG SCVHRG RVWHRG DSMHRG HSTKJ:C HSTKPA HSTKSTP 

~CHRG ARGPSH ARGPOH PTMHRG FNRHRG NGPH 3.5/3.6 HEARING STRICKEN 0 PREPARED BV 
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SUPERil 

DATE: NOVEMBER 14, 2005 
JUDGE: KEN JORGENSEN 

STATE OF WASHINGTON 

vs 

MARIBEL GOMEZ 

bouRT OF WASHINGTON FOR GRA 
CRIMINAL MINUTE SHEET 

lcoUNTV 

04-1-00312-4 CLERK: STAR~l~ Ot> 
. ~ DEF ATTY: ~'""\ ...... _f2:J'-""'"'-""'~'""'&...t-...-

LJ J. KNODELI. D R. EARL 
0 5. SCOTT D B. GWINN 
0 E. OWENS D B. HILL 
0 A. LIN 0 J. GOLDSTEIN 

CAUSE NO: 

REPORTER: 
PLTF ATIY: 

0~. FA R D R. SMITH 
D A. WHITE 

DEF PRESENT: YES D NO 0 E. VAS!LIADES 

1 NTERPRETeR\J G\.:)~ RECORD!':D IN DEPT# 2 sTART \ o' . <:::':JLO _. 
===========================PRELIMih!ARY HEARING/ARRAIGNME~T========· --..,::::==::::========== 

INFORMATION PROVIDED TO DEFENDANT READ IN OPEN COURT / 
--- --- I 

READING WAIVED ADVISED OF CHARGES / 
-ADVISED OF RIGHTS ==ADVISED OF VIOLATIONS {, 

COUNSEL: ·------------~1._-193838 
__ APPOINTED COUNSEL __ ADVICE OF RIGHTS FILED/SIGNED --- .. ····-···· · · 

_ORDER APPOINTING ATTORNEY SIGNED __ INDIGENCE REPORT fiLED/SIGNED 
__ WAIVED COUNSEL __ NOTICE OF APPEARANCE fiLED 
__ RETAINED CouNSEL 
PROBABLE CAUSE: __ ORDER SETTING CONDITIONS OF RELEASE SIGNED 
__ PREVIOUSLY ESTABLISHED _RELEASED ON PERSONAL RECOGNIZANCE 

__ PROBABLE CAUSE STATEMENT MADE BY __ PR BOND $~;;:~;:;:;;:;::========-~~--~~-
~~~~~-==================--S&"'F'----~~~~-------_-SIGNATORES REQUIRErJOF ---------

__ ORDER FINDING PROBABLE CAUSE SIGNED ~BENCH WARRANT ORDERED 
__ BAIL SET$ ______ _ 

======================================PLEA ENTRY==================================== 
_NOT GUIL TV PLEA ENTERED __ DEFENDANT ADMITS VIOLATION 

---.,:...PLEA ACCEPTED OF NOT GUILTY DEFENDANT DENIES VIOLATION 
=t:z:'OROER SETTING SCHEDULE ENTERED ==ORDER ON COMMUNITY SUPERVISION VIOLATIONS SIGNED 
__ GUll TV PLEA ENTERED __ ORIGINAL INFORMATION 
__ DEFENDANT ADVISED OF GUILTY PLEA RIGHTS __ AMENDED INFORMATION 
__ GUILTY PLEA ACCEPTED __ ORDER AMENDING lNFOP..MATION SIGNED 
__ DEFENDANT SIGNS STMT OF DEF ON PLEA OF GUILTY __ DISMISSAL OF COUNT(S) ________ _ 

__ COURT SIGNS STMT OF DEF ON PLEA OF GUILTY __ PSI ORDERED 
__ PLEA AGREEMENT APPROVED __ PSI WAIVED 

__ PROBABLE CAUSE STATEMENT ADOPTED BY PLTF/0EF . __ PSI SENTENCING DATE ORDER SIGNED 

=====================================SENTENCING==================================== 
__ JUDGME:NT AND SENTENCE SIGNED 
__ BAIL EXONERATED _ORDER OF RESTITUTION ENTERED/To BE ENTERED 

===~==========~========•=================================~~========~=============== 

CONTINUED TO: L\ \\.!) \ DlO 
CONTINUED TO: ~ ~ ~ OLo 

FOR: S?'st_ 
FOR: ~:5\ ~.I a 

PLMHRG ARRAIGN ~ALFHRG GPOH GPSH SNTHRG SCVHRG RVWHRG DSMHRG HSTKIC HSTKPA HSTKSTP 

NCHRG ARGPSH ARGPOH PTMHRG FNRHRG NGPH 3.5/3.6 HEARING STRICKEN 0 PREPARED BY ______ _ 



. . . 

SUPI:R.. l COURT OF WASHINGTON FOR GR._ J COUNTY 
CRIMINAL MINUTE SHEET 

DATE: JANUARY 17, 2006 
JUDGE: EVEN E SPERLINE 

CAUSE NO: 04-1-00312-4 
REPORTER: 

CLERK: S GREEN~ ~ 
DEF ATIY: ff 0<"\---'---'"=CS-~_,b~~-=---

0 M. AIKEN PLTF ATIY: 
STATE OF WASHINGTON 

~~ODELL 
0 S. ScoiT 
0 E. OWENS 

D A. LIN 

D B. GWINN 

0 J. GOLDSTEIN 
vs 0 M. HAAS 

0 C. FAIR D D. KRAFT MARIBEL GOMEZ 
DEF PRESENT: 0 YES ~· 0 R. SCHIFFNER 

0 E. VASILIADES 

INTERPRETER:---------- RECORDED TN DEPT # 2 START \'(' ~L1 
========~=================PB§~INARYHEARING/ARRAIGNMENT========------~---------~== 
__ INFORMATION PROVIDED TO DEFENDANT __ READ IN OPEN COURT I . II 

___ READING WAIVED __ ADVISED OF CHARGES I 
__ ADVISED OF RIGHTS -~ADVISED OF VIOLATIONS I I 

COUNSEL: '---- __ 04-1 
__ APPOINTED COUNSEL __ ADVICE OF RIGHTS t=:ILED/SIGNED 

___ ORDER APPOINTING ATTORNEY SIGNED __ INDIGENCE REPORT F!LED/SIGNED 
__ WAIVED COUNSEL __ NOTICE OF APPEARANCE FILED 

__ RETAINED COUNSEL 

PROBABLe CAUSE: __ ORDER SETTING CONDITIONS OF RELEASE SIGNED 

~-PREVIOUSLY ESTA6LISHED ~-RELEASED ON PERSONAL RECOGNIZANCE 
-----PROBA:BtcCAtJSE-5-T·A-TEMI:NrMA'DE-eY------~_::.::;.:..:.PR-BONO-$ ________ _ 

--------~-- S&T __ SIGNATURES REQUIRED OF _________ _ 
__ ORDER FINDING PROBABL!; CAUSE SIGNED __ BENCH WARRANT ORDERED 

__ BAIL SET$·-------

========================================PLEA ENTRY=========================.=========== 
__ NOT GUlL TV PLEA ENTERED __ DEFENDANT ADMITS VIOLATION 

__ PLEA ACCEPTED OF NOT GUILTY __ DEFENDANT DENIES VIOLATION 

ORDER SETIING SCHEDULE ENTERED __ ORDER ON COMMUNITY SUPERVISION VIOLATIONS SIGNED 
==GUILTY PLEA ENTERED __ ORIGINAL INFORMATION . 
__ DEFENDANT ADVISED OF GUILTY PLEA RIGHTS __ AMENDED INFORMATION 

__ GUILTY PLEA ACCEPTED __ ORDER AMENDING INFORMATION SIGNED 
__ DEFENDANT SIGNS STMT OF DEF ON PLEA OF GUILTY __ DISMISSAL OF COUNT(S) ________ _ 

__ COURT SIGNS STMT OF DEF ON PLEA OF GUILTY __ PSI ORDERED 
__ PLEA AGREEMENT APPROVED __ PSI WAIVED 

__ PROBABLE CAUSE STATEMENT ADOPTED BY PLTF/DEF __ PSI SENTENCING DATE ORDER SIGNED 

=====================================SENTENCING=======================~~=========== 
__ _,JUDGMENT AND SENTENCE SIGNED 

__ BAIL EXONERATED __ ORDER OF RESTITUTION ENTERED/To BE ENTERED 

========~===========~================================~=====~=================~===~= 

CONTINUED TO: ----------------- FOR: 

,LMHRG ARRAIGN s ALFHRG GPOH GPSH SNTHRG SCVHRG RVWHRG DSMHRG HSTKIC HSTKPA HSTKSlP 

NCHRG ARGPSH ARGPOH PTMHRG FNRHRG NGPH 3.5/3.6 HEARING STJliCI<:EN 0 PREPARED BY _____ _ 

.QQ0146 
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SUPER!\. \COURT OF WASHINGTON FOR GRA, )couNTY 
CRIMINAL MINUTE SHEET 

DATE: JANUARY 23, 2006 
JUDGE: EVAN SPERLINE 

CAUSE NO: 04-1-00312-4 
REPORTER: 

PLTF ATIY: g---·J. KNODELL 

0 S. SCOTT 

0 E. OWENS 

0 A. LIN 

CLERK: S~ 
DE F A ITY: 8":: (_. f'l-t o !H.,r 

0 M. AIKEN STATE OF WASHINGTON 0 B. GWINN 

vs 
D ]. GOLDSTEIN 
0 M. HAAS 

D c. FAIR 0 D. KRAFT 
MARIBEL GOMEZ 

DEF PRESENT: B--Yes D No 
0 R. SCHIFFNER 

0 E. VASIUADES 

INTERPRETER: __ V_. _G_v"--'z.,.'---~-"--V\-"--- RECORDED IN DEPT # 2 STAR I ,, .. .s:'6 :30 

==========================PRELIMINARY HEARING/ARRAIGNMENT====================~=~~~~= 
___ READING WAIVED __ ADVISED OF CHARGES . 

INFORMATION PROVIDED TO DEFENDANT __ · READ IN OPEN COURT I I lljilll! . 
___ ADVISED OF RIGHTS __ ADVISED OF VIOLATIONS I I 
COUNSEL: 04-1_~734 ___./ 
___ APPOINTED COUNSEL __ ADVICE OF RIGHTS FILED/SIGNED 

___ ORDER APPOINTING ATTORNEY SIGNED __ INDIGENCE REPORT FILED/SIGNED 

___ WAIVED COUNSEL __ NOTICE OF APPEARANCE FILED 

___ RETAINED COUNSEL 

PROBABLE CAUSE: __ ORDER SETTING CONDITIONS OF RELEASE SIGNeD 

___ PREVIOUSLY ESTABLISHED __ RELEASED ON PERSONAL RECOGNIZANCE 

---===PROBABt..&-GAI.lS&-£+Al'EM8N'T-MAt'>~B¥'----------~.::::::::.=PIR-B0NE>-$~==================~----
----------- S&T __ SIGNATURES REQUIRED OF----------

___ ORDER FINDING PROBABLE CAUSE SIGNED __ BENCH WARRANT ORDERED 
__ BAIL SET$ ______ _ 

======================================PLEA ENTRY==========================~========= 
__ NOT GUILTY PLEA ENTERED __ DEFENDANT ADMITS VIOLATION 

__ PLEA ACCEPTED OF NOT GUILTY DEFENDANT DENIES VIOLATION 

___ ORDER 5E1T!NG SCHEDULE ENTERED __ ORDER ON COMMUNITY SUPERVISION VIOlATIONS SIGNED 

___ GUlL TV PLEA ENTeRED __ ORIGINAL INFORMATION 

___ DEFENDANT ADVISED OF GUILTY PLEA RIGHTS __ AMENDED INFORMATION 

___ GUILTY PLEA ACCEPTED __ ORDER AMENDING INFORMATION SIGNED 
___ DEFENDANT SIGNS STMT OF DEF ON PLEA OF GUILTY __ DISMISSAL OF COUNT{S) _________ _ 

___ COURT SIGNS STMT OF DEF ON PLEA OF GUILTY __ PSI ORDERED 

___ PLEA AGREEMENT APPROVED __ PSI WAIVED 

___ PROBABLE CAUSE STATEMENT ADOPTED BY PLTF/DEF __ PSI SENTENCING DATE ORDER SIGNED 

=====================================$ENTENCING==================================== 
-----'JUDGMENT AND SENTENCE SIGNED 
__ BAIL EXONERATED __ ORDER OF RESTITUTION ENTERED/TO BE ENTERED 

CONTINUED TO: 2-·D?--oC FOR: fTc 

CONTINUED TO: :2 - .;L. .:;l. " <."'! ' FOR: '3" s /'J. 6 { --r-p. 
,LMHRG ARRAIGN ~ ALFHRG GPOH GPSH SNTHRG SCVHRG RVWHRG DSMHRG HSTKIC 

NCHRG ARGPSH ARGPOii PTMHRG f'NRHRG NGPH 3.5/3.6 HEARING STRICKEN 0 PREPARED BY 

HSTKPA HSTKSTP 

SHELLY SPENCER 

000148 



SUPERl )couRT oF WASHINGTON FOR GRA. )cOUNTY 
CRIMINAL MINUTE SHEET 

DATE: FEBRUARY 6, 2006 
JUDGE: EVAN SPERLINE 

CAUSE NO: 0 ~-/- oa "3/-:z '. '-/ CLERK: SHUANA JAY A. 

DEF AnY: G:Y. R.~ " ~0S1J: REPORTER: 

PLTF ATTY: 
STATE OF WASHINGTON 
vs 

E:r'J. KNODELL 

D s. SCOTT 

D E. OWENS 

0 A.LIN 
0 C. FAIR 

0 M. AIKEN 
0 s: GWINN 

0 J. GOLDSTEIN 

0 M. HAAS 

D D. KRAFT 

0 R. SCHIFFNER 

DEF PRESENT: c;:}'yES D NO D E. VASILIADES 

INTERPRETER: u < (}-.1.1 2.-~ ........_ RECORDED IN DEPT# 2 START ?'t, S y ~ OQ 
==============~===========~RELIMINARYHEARING/ARRAIGNMENT=========----------------~= 
__ INFORMATION PROVIDED TO DEFENDANT __ READ IN OPEN COURT I . ,, I 
___ READING WAIVED 

__ ADVISED OF RIGHTS 

COUNSEL: 
___ APPOINTED COUNSEL 

__ ORDER APPOINTING ATTORNEY SIGNED 

___ WAIVED COUNSEL 

___ RETAINED COUNSEl 

__ ADVISED OF CHARGES 

__ ADVISED OF VIOLATIONS 

'---­
__ ADVICE OF RIGHTS FILED/SIGNED 
__ INDIGENCE REPORT FILED/SIGNED 

___ NOTICE OF APPEARANCE FILED 

PROBABLE CAUSE: __ ORDER SETTING CONDITIONS OF RELEASE SIGNED 

___ PREVIOUSLY ESTABLISHED ~RELEASED ON PERSONAL RECOGNIZANCE 

__ PROBABLE CAUSE STATEMENT MADE BY __ PR BOND $=::::::::;;::====~====~---~~-
---~~--~~================~3&1~---·~-~-~~~~·SrGmiTURESREQUIREDOF ________________ __ 

__ ORDER FINDING PROBABLE CAUSE SIGNED __ BENCH WARRANT ORDERED 
__ BAiL SET$ ________ _ 

==•===================================PLEA ENTRY===================~================ 
__ NOT GUILTY PLEA ENTERED __ DEFENDANT ADMITS VIOLATION 

___ PLEA ACCEPTED OF NOT GUILTY __ DEFENDANT DENIES VIOLATION 

___ ORDER SETTING SCHEDULE ENTERED ___ ORDER ON COMMUNITY SUPERVISION VIOLATIONS SIGNED 

__ GUILTY PLEA ENTERED __ ORIGINAL INFORMATION 

__ DEFENDANT ADVISED OF GUILTY PLEA RIGHTS __ AMENDED INFORMATION 

__ GUILTY PLEA ACCEPTED __ ORDER AMENDING INFORMATION SIGNED 
__ ,DEFENDANT SIGNS STMT OF DEF ON PLEA OF GUILTY __ DISMISSAL OF COUNT(S) ________ ~ 

__ COURT SIGNS STMT OF DEF ON PLEA OF GUILTY __ PSI ORDERED 

__ PLEA AGREEMENT APPROVED __ PSI WAIVED 

__ PROBABLE CAUSE STATEMENT ADOPTE:D BY PLTF/DEF __ PSI SENTENCING DATE ORDER SIGNED 

=====================================SENTENCING==================================== 
-~-JUDGMENT AND SENTENCE SIGNED 
__ BAIL EXONERATED __ ORDER OF RESTITUTION ENTERED/TO BE ENTERED 

==~=====~======~==============~~============================~====================== 

SPECIALMINUTES:. ( y.u.-1 cJ. (~..{.~. ~~Q r:l~~~ _..c....: 

rl ~ ~Jv..>J. , c~ ~ ~~ c.~ .A.!J·;:_~~ {I-(_ 

CONTINUED TO: FOR: 

CONTINUED TO: FOR: 

PLMHRG ARRAIGN MTHRG ALFHRG GPOH GPSH SNTHRG SCVHRG RVWHRG DSMHRG HSTKIC HSTKPA HSTKSTP 

NCHRG ARGPSH A~GPOH G~~~~~ FNRHRG NGPH 3.5/3.6 HEARING STRICKEN 0 PREPARED BY ______ _ 



SUPERl )coURT OF WASHINGTON FOR GRA )cOUNTY 
CRIMINAL MINUTE SHEET 

DATE: FEBRUARY 13 1 2006 
JUDGE: EVAN SPERLlNE 

CAUSE NO: 04-1-00312-4 
REPORTER:\ ~~'h 

CLERK: STAR~ t--. 
DEF ATTY: L.:r ~<"""V(J: > 

0 M. AIKEN 
STATE OF WASHINGTON 

vs 

MARIBEL GOMEZ 

PLTF ATJY: ~KNODELL 
D s. ScoTT 

0 E. OWENS 

0 A. LIN 
D c. FAIR 

DEF PRESENT: ~ NO 

0 B. GWINN 

D J. GOLDSTEIN 

0 M. HAAS 

0 D. KRAFf 

D R. SCHIFFNER 

D E. VASILIADES 

INTERPRETER\/ (o\J'CN:\C:c\ RECORDt:DIN DEPT# START ___________ _ 

==========================PRELIMINARYHEARIN~{ARRAI~NMENT==============~~-----~---~= 
___ INFORMATION PROVIDED TO DEFENDANT __ READ IN OPEN COURT ' 1

1 

___ READING WAIVED __ ADVISED OF CHARGES 

___ ADVISED OF RIGHTS __ ADVISED OF VIOLATIONS 

COUNSEL: 
-~-·APPOINTED COUNSEL 
___ ORDER APPOINTING ATTORNEY SIGNED 

___ WAIVED COUNSEL 

___ RETAINED COUNSEL 

_ADVICE OF RIGHTS FILED/SIGNED---­

__ INDIGENCE REPORT FILED/SIGNED 

__ NOTICE OF APPEARANCE FILED 

PROBABLE CAUSE: __ ORDER SETTING CONDITIONS OF RELEASE SIGNED 

___ PREVIOUSLY ESTABLISHED __ RELEASED ON PERSONAL RECOGNIZANCE 

___ PROBABLE CAUSE STATEMENT MADE BY __ PR BOND $.::;:;:;::;:;:~;::;;;::;-;:=========-~------
------==============:-S&-"f'------------'-_·--::::.._-_-_~grGNATORESREQUIRED OF----------

___ ORDER FINDING PROBABLE CAUSE SIGNED __ BENCH WARRANT ORDERED 
___ BAIL SET $ _______ _ 
======================================PLEA ENTRY=============================~====== 
___ NOT GUlL TV PLEA ENTERED __ DEFENDANT ADMITS VIOLATION 

_.__/LEA ACCEPTED OF NoT GUILTY DEFENDANT DENIES VlOLATION 

--\,L__ORDER SETTING SCHEDULE ENTERED __ ORDER ON COMMUNITY SUPERVISION VIOLATIONS SIGNED 
___ GUILTY PLEA ENTERED __ ORIGINAL INFORMATION 

___ DEFENDANT ADVISED OF GUILTY PLEA RIGHTS __ AMENDED INFORMATION 

__ GUILTY PLEA ACCEPTED __ ORDER AMENDING fNFORMATJON SIGNED 

__ DEFENDANT SIGNS STMT OF DEF ON PLEA OF GU!Lll' __ DISMISSAL OF COUNT(S) ________ ~ 

__ COURT SIGNS STMT OF DEF ON PLEA OF GUILll' __ PSI ORDERED 

___ PLEA AGREEMENT APPROVED __ PSI WAIVED 

___ PROBABLE CAUSE STATEMENT ADOPTED BY PLTF/DEF __ PSI SENTENCING DATE ORDER SIGNED 

=====================================SENTENCING==================================== 
__ JUDGMENT AND SENTENCE SIGNED. 

__ BAIL EXONERATED __ ORDER OF RESTITUTION ENTERED/TO Be ENTERED 

===================:=~===============~=====~======================;=========~====== 

SPECIAL MINUTES: U ;*;. .. ~ C,& 1;8.. C~ \~CJ...t M"'J ~.ha::);..AlQ.h...~U'ma?... 
f:"<:\P {'C\O)~oA-~ ~\ ~~CD 9.1{JQ.)..)::_3l.:J·~£\ 
t<\J:. ~OO{)Q C) ~a) D~ (A) ~~: ·~ ~'€.el\ 

~:::~~J:~~~~t~ 
CONTINUED TO: ':>- \ - 0 lD FOR: _ ____,__1(_-'-"""-~---------
CONTINUED TO: ----------------- FOR: 

PLMHRG ARRAIGN MTHRG ALFHRG GPOH GPStt SNTHRG SCVHRG RVWHRG DSMHRG HSTKIC HSTKPA HSTKSTP 

NCHRG ARGPSH ARGPOH <a I'NRHRG NGPH 3.5/3.6 HEARING STRICKEN 0 PREPA~f:WCCA CHURCH 
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SUPER1. ) COURT OF WASHINGTON FOR GRJ ,) COUNTY 
CRIMINAL MINUTE SHEET 

DATE: APRIL 11, 2006 
JUDGE: EVAN E SPERLINE 

CAUSE NO: OL\-\- bD 3);i.-l.\ 
REPORTER: _/ 

CLERK: R. HA~~ f'l 1\1\ "'" 
DEFATIY: ~ K- \v\W~ 

STATE OF WASHINGTON PLTF ATIY: Lvr ,J. KNooELL 

0 S. SCOTT 

D E. OWENS 

D A. LIN 
0 C. FAIR 

0 M. AIKEN 

D B. GWINN 

D J. GOLDSTEIN 

D M. HAAS 
0 D. KRAFT 
0 R. SCHIFFNER 

D FINANCIAL COLLECTOR SANDRA JONES D E. VASILIADES 

INTERPRETER: RECORDED IN DEPT# START to'. l-\..:1 1\tv'\ 
==========================PRELIMINARY HEARING/ARRAIGNMENT=========================== 
__ INFORMATION PROVIDED TO DEFENDANT __ READ IN OPEN COURT . [ 

___ READING WAIVED ~-ADVISED OF CHARGES 

__ ADVISED OF RIGHTS __ ADVISED OF VIOLATIONS 

COUNSEL: 
----,t-ADVICE OF RIGHTS FILED/SIGNED '----- ·-

-.t.L._INDIGENCE REPORT FILED/SIGNED 

_. __ APPOINTED COUNSEL 

__ ORDER APPOINTING ATTORNEY SIGNED 

__ WAIVED COUNSEL 

RETAINED COUNSEL 
PROBABLE CAUSE: 

__ NOTICE OF APPEARANCE FILED 

_z:DER SETTING CONDITIONS OF RELEASE SIGNED 
___ PREVIOUSLY ESTABLISHED __ RELEASED ON PeRSONAL RECOGNIZANCE 
__ PROBABLE CAUSE STATEMENT MADE BY __ PR BOND$ ________ _ 

~~~~~-===================~&1'-------_-_-_-_SIG"NA-TURES"-R:EQI:JIRED-OF-============= 
__ ORDER FINDING PROBABLE CAUSE SIGNED __ BENCH WARRANT ORDERED 
__ BAIL SET$ _______ _ 

======================================PLEA ENTRY==================================== 
__ NOT GUIL TV PLEA ENTERED __ PLEA AGREEMENT APPROVED 

__ PLEA ACCEPTED OF NOT GUILTY __ PROBABLE CAUSE STATEMENT ADOPTED BY PLTF/DEF 

__ ORDER SETTING SCHEDULE ENTERED __ AMENDED INFORMATION 

__ GUILTY PLEA ENTERED __ ORDER AMENDING INFORMATION SIGNED 
__ DEFENDANT ADVISED OF GUILTY PLEA RIGHTS __ PSI ORDERED 

__ GUILTY PLEA ACCEPTED ~-PSI SENTENCING DATE ORDER SIGNED 

__ DEFENDANT SIGNS STMT OF DEF ON PLEA OF GUILTY __ DEFENDANT ADMITS VIOLATION 
___ COURT SIGNS STMT OF DEF ON PLEA OF GUILTY __ DEFENDANT DENIES VIOLATION 

__ ORDER ON COMMUNITY SUPERVISION VIOLATIONS SIGNED 

=====================================SENTENCING==================================== 
___ JUDGMENT AND SENTENCE SIGNED __ ORDER OF RESTITUTION ENTERED/TO BE ENTERED 

==~==~============~===============~===~=======================================-==== ~ ~ 

CONTINUED TO: FOR: 

PLMHRG ARRAlGN 9 GPO~ GPSH SNTHRG SCVHRG RVWHRG DSMHRG HSTKIC HSTKPA HSTKSTP NCHRG 

' ARGPSH ARGPOH l PTM~ FNRHRG NGPH 3.5/3.6 HEAIUNG STRICKEN 0 PREPARED !loY ________ _ 

OOOt97 
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SUPERIOR COURT OF WASHINGTON FOR GRANT COUNTY 
CRIMINAL MINUTE SHEET 

DATE: JUNE 26, 2006 
JUDGE: EVAN E SPERLINE 

CAUSE NO: 04-1-00312-4 
REPORTER: ~. KNODELL 

0 S. Scorr 
DE. OWENS 

0 A. LIN 

CLERK: REBEC~A)H~Z~~ . 
DEFATTY: Ud J ,\~~~\_ 

PLTF ATIY: D M. AIKEN STATE OF WASHINGTON D B. GWINN 
0 J. GOLDSTEIN 

vs 0 M. HAAS 

D c. FAIR 0 D. KRAFT 
MARIBEL GOMEZ / 

DEF PRESENT: 0 YES a"No 
D FINANCIAL COLLECTOR SANDRA JONES 

0 R. SCHIFFNER 

0 E. VASIUADES 

INTERPRETER: RECORDED IN DEPT # START~ I ! '. ly 
=========o===============-PRELIMINARYtlEARING/ARRAXGNMENT========== 
__ INFORMATION PROVIDED TO DEFENDANT __ READ IN OPEN COURT 

-~READING WAIVED __ ADVISED OF CHARGES 
___ ADVISED OF RIGHTS · __ ADVISED OF VIOLATIONS 

COUNSEL: 
__ APPOINTED COUNSEL 
__ ORDER APPOINTING ATTORNEY SIGNED 
__ WAIVED COUNSEL 

__ RETAINED COUNSEL 

__ ADVICE OF RIGHTS fiLED/SIGNED 

__ INDIGENCE REPORT FILED/SIGNED 
__ NOTICE OF APPEARANCE FILED 

PROBABLE CAUSE: __ ORDER SETTING CONDITIONS OF RELEASE SIGNED 

______ / 

PREVIOUSLY ESTABt.ISJ:tED!____._~--~-~~----===REI.EASGD-ON-gliRSONAl-REG0GNl2-ANEE~~~~--
__ PROBABLE CAUSE STATEMENT MADE BY __ PR BOND $ ________ _ 

__________ S&T __ SIGNATURES REQUIRED OF---------

__ ORDER FINDING PROBABLE CAUSE SIGNED __ BENCH WARRANT ORDERED 

__ BAIL SET$~------
======================================PLEA ENTRY==================================== 
__ NOT GUIL TV PLEA ENTERED __ PLEA AGREEMENT APPROVED 
__ PLEA ACCEPTED OF NOT GUILTY __ PROBABLE CAUSE STATEMENT ADOPTED BY PLTF/DEF 
__ ORDER SETTING SCHEDULE ENTERED __ AMENDED INFORMATION 

__ GUll TV PLEA ENTERED __ ORDER AMENDING INFORMATION SIGNED 

__ DEFENDANT ADVISED OF GUILTY PLEA RIGHTS __ PSI ORDERED 
__ GUILTY PLEA ACCEPTED __ PSI SENTENCING DATE ORDER SIGNED 

__ DEFENDANT SIGNS STMT OF DEF ON PLEA OF GUILTY __ DEFENDANT ADMITS/DENIES VIOLATION 
__ COURT SIGNS STMT OF DEF ON PLEA OF GUILTY __ ORDER ON REVIEW OF COMPUANCE 

__ ORDER ON COMMUNITY SUPERVISION VIOLATIONS SIGNED 

=====================================SENTENCING==================================== 
__ JUDGMENT AND SENTENCE SIGNED __ ORDER OF RESffiUTION ENTERED/TO BE ENTERED 

PLMHRG 

ARGPSH 

CONTINUED TO: Ql-1 Q-O(p 
CONTINUED TO: {)"]- )Q-O(o 

ARRAIGN g GPOH GPSH SNTHRG 

ARGPOH PTMHRG FNRHRG NGPH 

SCVHRG RVWHRG DSMHRG HS'rKIC HSTKI>A HSTKSTP NCHRG 

3.5/3.6 HEARING STRICKEN D PREPARED BY_~Ll;...;.S_A_P_O_N_!O_ZZ_O_ 
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) ') 
SUPERIOk COURT OF WASHINGTON FOR GRANT COUNTY 

CRIMINAL MINUTE SHEET 

DATE: JULY 10, 2006 
UDGE: JOHN ANTOSl 

CAUSE NO: 04-1-00312-4 
REPORTER: 

CLERK: REBEC_Q}: ~~ 
DEF AlTY: [!21 ~~fl 

D M. AIKEN 
STATE OF WASHINGTON 

vs 

MARIBEL GO~Z 

PLTF ATTY: D).. KNODELL 
Q-'5. SCOTT 

0 E. OWENS 

D A. LIN 
0 C. FAIR 

0 FINANCIAL COLLECTOR SANDRA JONES 

0 B. GWINN 
D J. GOLDSTEIN 
0 M. HAAS 

0 D. KRAFT 
D R. ScHIFFNER 

0 E. VASILIADES 
DEF PRESENT: ~ES 0 NO 

INTERPRETER:~ • CT'IJ~ RECORDEDINDEPT# START~: L3 r t:;~ 
= = = =~~~~=M:~~~~=P~~~~~~~ ~~;;:o~~~IMINARY HEA~:!!'O'i~GJip~:~~~:T= == = = j~IM~~~~~~~~~~~~~ ~~~~~~~~~ 
--~READING WAIVED __ ADVISED OF CHARGES ~~mm ~m ~11/M ~~ 
___ ADVISED OF RIGHTS __ ADVISED OF VIOLATIONS \. 06·065313 
COUNSEL: 
___ APPOINTED COUNSEL 

__ ORDER APPOINTING ATTORNEY SIGNED 
___ WAIVED COUNSEL 

___ RETAINED COUNSEL 

__ ADVICE OF RIGHTS FILED/SIGNED 

-~INDIGENCE REPORT FILED/SIGNED 
__ NOTICE OF APPEARANCE FILED 

PROBABLE CAUSE: __ ORDER SETTING CONDITIONS OF RELEASE SIGNED 

PREVIOUSLY ESTAE!LISHED RELEASED ON PERSONAL RECOGNIZANCE 
--~~~~=PWMB~O~ES~EM~T~=o=E=~~----~~~:=~P~R~B~O~N~D~$t~~~~~~~~~~~~~~~~~-----~ 

-------:----- S&T __ SIGNATURES REQUIRED OF---------
__ ORDER FINDING PROBABLE CAUSE SIGNED ~-BENCH WARRANT ORDERED 

~-BAIL SET$--~----
================~=====================PLEAENTBY==================================== 
__ NOT GUlL TV PLEA ENTERED __ PLEA AGREEMENT APPROVED 

__ PLEA ACCEPTED OF' NOT GUILTY __ PROBABLE CAUSE STATEMENT ADOPTED BY PLTF/DEF 
___ ORDER SETTING SCHEDULE ENTERED __ AMENDED INFORMATION 

__ GUIL TV PLEA ENTERED -~ORDER AMENDING INFORMATION SIGNED 
___ DEFENDANT ADVISED OF GUILTY PLEA RIGHTS __ PSI ORDERED 

__ GUILTY PLEA ACCEPTED __ PSI SENTENCING DATE ORDER SIGNED 
__ DEFENDANT SIGNS STMT OF DEF ON PLEA OF GUILTY __ DEFENDANT ADMITS/DENIES VIOLATION 

___ COURT SIGNS STMT OF DEF ON PLEA OF GUILTY __ ORDER ON REVIEW OF COMPLIANCE 

__ ORDER ON COMMUNITY SUPERVISION VIOLATIONS SIGNED 

============~===~===================-SENTENCING==-================================~ 
__ JUDGMENT AND SENTENCE SIGN§.D __ ORDER OF RESTITUTION ENTERED/TO BE ENTERED 

CONTINUED TO: OJ.- l t- [()()(c FOR: 

CONTINUED TO: FOR: 

PU4H .. ARRAJGN e GPOH GPSH SNTHRG 

ARGPSif ARGPOH PTMHRG FNRHRG NGPH 

SCVHRG RVWHRG DSMHRG HSTKIC HSTKPA 

3.5/3.6 HEARING STRICKEN 0 PREPARED BV-+l+'I$~MA,9-PplflQL.JrJN~t"-~-Z-+ZHQ-- \ 

000242(0-
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') ) 
SUPERIOR COURT OF WASHINGTON FOR GRANT COUNTY 

CRIMINAL MINUTE SHEET 

DATE: JULY 11, 2006 
1UDGE: JOHN ANTOSZ 

CAUSE NO: C::U:- \- (_'(Y~ l2 .. l} CLERK: R. HA£E!)I-n M ~ 
REPORTER: T DEF ATIY: [3' _.;;._v-:::._~~~--'-'=--------'""----
PLTF ATIY: D J. I<NOOEI..L D M. AIKEN 

STATE OF WASHINGTON 0 s. Scon 0 B. GWINN 

D E. OWENS D J. GOLDSTEIN 

vs bJ ~·LIN D M. HAAS 

\~ '\_; \'i,\ G-o \'V\ .e -z... bY C. FAIR D D. KRAFT 
i \.1.) 0 R. SCHIFFNER 

:::,::::::: . Y~S ~ D RNANCIAL ~,~::~,s:.:: JO:::RT s: 35; se Ut~';~'!srt ===•=====~========•=••==PBELIMINABVHEARING/ARRAl§NMENT========••=•=••==•=======•= 
___ INFORMATION PROVIDED TO DErENDANT __ READ IN OPEN COURT 
__ READING WAIVED __ ADVISED OF CHARGES 
__ ADVISED OF RIGHTS __ ADVISED OF VIOLATIONS 

COUNSEL: 
APPOINTED COUNSEL 

==ORDER APPOINTING ATIORNEY SIGNED 
__ WAIVED COUNSEL 

__ ADVICE OF RIGHTS FILED/SIGNED\... ./ 
-~INDIGENCE REPORT FilED/SrGNED --------­

_NOTICE OF APPEARANCE FILED 

_RETAINED COUNSEL 

PROBABLE CAUSE: __ ORDER SETIING CONDITIONS OF RELEASE SIGNED 

__ PREVIOUSLY ESTABLISHED __ RELEASED ON PERSONAL RECOGNIZANCE 

---===P-ROBA13LE-CAUSE-S+Al"EM~NT~MAQE-B¥'--------=----_-_-· PR-BONO 

----------~ S&T __ SIGNATURES REQUIRED OF----------
__ ORDER FINDING PROBABLE CAUSE SIGNED __ BENCH WARRANT ORDERED 
__ BAIL SET$. ______ _ 

==~=~=================================P1EAENTRY==================================== 
__ NOT GUILTY PLEA ENTERED __ PLEA AGREEMENT APPROVED 
__,tf'LEA ACCEPTED OF NOT GUILTY __ PROBABLE CAUSE STATEMENT ADOPTED BY PLTF/DEF 

~ORDER SETIING SCHEDULE ENTERED __ AMENDED INFORMATION 
_GUILTY PLEA ENTERED __ OROERAMEND!NG INFORMATION SIGNED 
__ DEFENDANT ADVISED OF GUILTY PLEA RIGHTS __ PSI ORDERED 

__ GUILTY PLEA ACCEPTED __ PSI SENTENCING DATE ORDER SIGNED 

~DEFENDANT SIGNS STMT OF DEF ON PLEA OF GUILTY __ DEFENDANT ADMITS/DENIES VIOLATION 
_COURT SIGNS STMT OF DEF ON PLEA OF GUILTY __ ORDER ON REVIEW OF COMPUANCE 

__ ORDER ON COMMUNITY SUPERVISION VIOLATIONS SIGNED 

=====================================SENTENCING==================================== 
__ JUDGMENT AND .SENTENCE SIGNED __ ORDER OF RESTITUTION ENTERED/TO BE ENTERED 

CONTINUED TO: 

t'LMHRG 
""-J . 

ARRAXGN@ -l'l ,, .3POH GPSft 
-~_./ 

ARGPOH PTMHRti FNRHRG NGPH 

SNTHRG SCVHRG llVWHRG DSMHRG HSTKIC HSTKPA HSTKSTP NCHRG 

ARGPSH 3.5/3.6 HEARING STRICKEN 0 PREPARED BY_.....L.F._.'·.;....:~,_;"':.;.i ;,~...~(·_· ..o.fll..l.<\!u.;:\.ul~-
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') 

SUPERIOR COURT OF WASHINGTON FOR GRANT COUNTY 
CRIMINAL MINUTE SHEET 

CAUSE NO: 04-1-00312-4 CLERK: SANDY JONES DATE: JULY 25, 2006 

JUDGE:"'J~~ 
STATE OF WASH G N PLTF A.TTY: J. KNODELL [3" M. AIKEN 

REPORTER: ti DEF AnY: Oi 
S. SCOTT 0 B. GWINN 

0 E. OWENS 0 J. GOLDSTEIN 
0 A. LIN 0 M. HAAS vs 
0 C. FAIR 0 D. KRAFT 

MARIBEL GOMEZJ. 0 R. ScHIFFNER 

DEF PRESENT: 0 YES NO 
0 FINANCIAL COLLECTOR SANDRA JONES 0 E. VASIUADES 

~~~~=~E:~=======~=========~ELIMINARYH:~RIN~t~~~A~~{=~=~=~========= 
__ INFORMATION PROVIDED TO DEFENDANT __ READ IN OPEN COURT 
___ READING WAIVED __ ADVISED OF CHARGES 
__ _,ADVISED OF RIGHTS __ ADVISED OF VIOLATIONS 

COUNSEL: 
__ APPOINTED COUNSEL 
___ ORDER APPOINTING ATTORNEY SIGNED 
__ WAIVED CouNsEL 
___ RETAINED COUNSEL 

__ ADVICE OF RIGHTS FILED/SIGNED 
__ INDIGENCE REPORT fiLED/SIGNED 
__ NOTICE OF APPEARANCE FILED 

PROBABLE CAUSE: __ ORDER SmiNG CONDITIONS OF RELEASE SIGNED 

--~==,':P_...R ..... E_._,VI~O~U"'""S~LY::--E~s~T"CA~B=-LI...,.,S._,_HE...,D~--:-~-------~--RELEASED-ON-~ERSONAL-RECOGNIZANGE ------
__ ,PROBABLE CAUSE STATEMENT MADE BY __ PR BOND $ ________ _ 

---------- S&T __ SIGNATURES REQUIRED OF---------
--~ORDER FINDING PROBABLE CAUSE SIGNED __ BENCH WARRANT ORDERED 
_BAIL SET$ ______ _ 

======================================PLEA ENTRY==================================== 
__ NOT GUlL TV PLEA ENTERED __ PLEA AGREEMENT APPROVED 
__ PLEA ACCEPTED OF NOT GUILTY __ PROBABLE CAUSE STATEMENT ADOPTEO BY PLTF/DEF 
___ ORDER SETTING SCHEDULE ENTERED __ AMENDED INFORMATION 

__ GUlL TV PLEA ENTERED _ORDER AMENDING INFORMATION SIGNED 
_DEFENDANT ADVISED OF GUILTY PLEA RIGHTS __ PSI ORDERED 
__ GUILTY PLEA ACCEPTED __ PSI SENTENCING DATE ORDER SIGNED 
__ DEFENDANT SIGNS STMT OF DEF ON PLEA OF GUILTY __ DEFENDANT ADMITS/DENIES VIOLATION 
__ COURT SIGNS STMT OF OEF ON PLEA OF GUILTY __ ORDER ON REVIEW OF COMPUANCE 

__ ORDER ON COMMUNITY SUPERVISION VIOLATIONS SIGNED 

=====================================S~NTENCING==================================== 
__ JUDGMENT AND SENTENCE SIGNED __ ORDER OF RESmUTION ENTERED/TO BE ENTERED 

CONTINUED TO: <"k "' \- Q '\p 
CONTINUED TO: 

FOR:~ :n;;::;\),~ck:J 6/(~ 
FOR: 

PLMHRG ARRAIGN e GPOH GPSH SNTHRG SCVHRG RVWHRG DSMHRG HSTKIC HSTKPA HSTKSTP NCHRG 

ARGPSH ARGPOH PTMHRG FNRHRG NGPH 3.5{3.6 HEARING STRICKEN 0 PREPARED BV _______ _ 

0002.65 



) 'l 
SUPEk.10R COURT OF WASHINGTON FOR GkANT COUNTY 

CRIMINAL MINUTE SHEET 
KENNETH 0. KUNES 

DATE:AUGUST1,2006 
JUDGE:~~ ~~~5~T~~:: 01+-\ -OC~\~-4 g~~~~; WEi/ZtvMse-r 

PLTFATIY: 0 ). KNODELL 0 M. AIKEN 
STATE OF WASHINGTON [M"'S. Scan 0 B. GWINN 

D E. OWENS D ] ' GOLDSTEIN 

VS \ r ____ ._ 0 A.LIN 0 M.HAAS 

\-\~ \.:~OT'~\..IU"Z_ D c. FAIR 0 D. KRAFT 
, - / 0 R. SCHIFFNER 

DEF PRESENT. 0 YES Q"'NO D FINANCIAL COLLECTOR SANDRA JONES D E. VASILIADES 

INTERPREteR. RECORDED IN DEPT# 2 START t~..P:___,O~g---~---~---
=========================~PRELIMINARVHEAftiNG/ARRAIGNMENT=========================== 
__ INFORMATION PROVIDED TO DEFENDANT __ READ IN OPEN COURT 

--~-READlNG WAIVED -~ADVISED OF CHARGES 
__ ADVISED OF RIGHTS __ ADVISED OF VIOLATIONS 
COUNSEL: 
__ APPOINTED COUNSEL 
__ ORDER APPOINTING ATIORNEY SIGNED 
__ WAIVED COUNSEL 
__ RETAINED COUNSEL 

__ ADVICE OF RIGHTS FILED/SIGNED 
__ INDIGENCE REPORT FILED/SIGNED 
__ NOTICE OF APPEARANCE F1LED 

PROBABLE CAUSE: ORDER SETTING CONDITIONS OF RELEASE SIGNED 
~----PREVIQU_SJ.'LESIABLISHEO __________ ~==·RELEASED-ON-g~RSONAL-R~GQGNI~ANGt------

__ PROBABLE CAUSE STATEMENT MADE BY __ PR BOND $. ________ _ 
-------- S&T __ SIGNATURES REQUIRED OF-----~-----

___ ORDER FINDING PROBABlE CAUSE SIGNED BENCH WARRANT ORDERED 
__ BAIL SET$ ______ _ 

==================~=====~~============PLEAENTBY=~~================================= 
__ NOT GUILTY PLEA ENTERED __ PLEA AGREEMENT APPROVED 
___ PLEA ACCEPTED OF NOT GUILTY __ PROBABLE CAUSE STATEMENT ADOPTED BY PLTF/DEF 
___ ORDER SETIING SCHEDULE ENTERED ___ AMENDED INFORMATION 
__ GUlL TV PLEA ENTERED ORDER AMENDING INFORMATION SIGNED 
__ DEFENDANT ADVISED OF GUILT'I' PLEA RIGHTS __ PSI ORDERED 
__ GUILTY PLEA ACCEPTED __ PSI SENTENCING DATE ORDER SIGNED 
__ DEFENDANT SIGNS STMT OF DEF ON PLEA OF GUIL1Y __ DEFENDANT ADMITS/DENIES VIOLATION 
__ COURT SIGNS STMT OF DEF ON PlEA OF GUILTY __ ORDER ON REVIEW OF COMPLIANCE 

__ ORDER ON COMMUNITY SUPERVISION VIOLATIONS SIGNED 

=================~===================SENTENCING==================================== 
__ JUDGMENT AND SENTENCE SIGNED __ ORDER OF RESTITUTION ENTERED/TO BE ENTERED 

CONTINUED TO: FOR: 

CONTINUED TO: FOR: 

PLMHRG ARRAIGN e GPOH GPSH SNTHRG SCVHRG RVWHRG DSMHRG HSTKJC HSTKPA HSTKSTP NCHRG 

ARGPSH ARGPOH PTMHRG FNRHRG NGPH 3.5/3.6 HEARING STRICKEN 0 PREPARED BY _______ _ 

OOOZ.69 



' I 

SUPERIOR COURT OF WASHINGTON COUNTY OF GRANT 

NATURE OF HEARING: OFFER OF PROOF 

DATE: AUGUST 9,2006 
JUDGE: KENJORGENSEN 

PLAINTIFF(S): 
STATE OF WASHIGNTON 

vs 

CONTINUED TO r; _. ~15: ~ Q\p 
MTHRG ~Other -----

for 

KENNETH Q, KUNES, CLERt 

CAUSE N0: 1 04-1-00312~4 
CR: RECORDED - CC: M. WEBB/S. JONES 
COURT ROOM #2 
PLTFSATTY: 
STEPHEN SCOTT 
~o'v\ \1\ k.r'dj~ \ \ 

DEFATTY: 

ROBERT MOSER \'1\+'. \J. G:tU."'ZJY1D..n 

------------------------~~~~--~ 

0 0 0?. 7 3 '138 --PREPARED BY· 
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. ) ;: 
SUPERivR COURT OF WASHINGTON FOR GRAN'i" COUNTY 

CRIMINAL MINUTE SHEET 
KENNETH 0. KUNES 

')ATE: AUGUST 22, 2006 
JUDGE:KENJORGENSEN g~~~~; WE~e mo:u· 

~. KNODELL D M. AIKEN 

CAUSE NO: OL/-I-003/;;1.-l/ 
REPORTER: 
PLTFATJY: 

STATE OF WASHINGTON D s. SCOTT D B. GWINN 

D E. OWENS 0 J. GOLDSTEIN 
VS ·' . · 0 A. UN 0 M. HAAS 
fVla,vt b eJ.... 60 rrn z... o c. FAIR o o. KRAFT 

DEF PRESENT: ~s D No D D R. ScHIFFNER ''. --r J1 !~,\ ~ FINANCIAL COLLECTOR SANDRA JONES II· . 0 E. VASILIADES . 

INTERPRETER:\_~ ~ RECORDi;D IN DEPT# 2 START__..:c....__' :::5~~--------
=====~====~=~==~=~========PRELIMINARYHEARING/ARRA1GNMENT=======~=================== 
_INFORMATION PROVIDED 10 DEFENDAN'f 

~READING WAIVED 

___:_______.ADVISED OF RIGHTS 

COUNSEL: 
_ .. __ APPOINTED COUNSEL 

~ORDER APPOINTING ATTORNEY SIGNED 
__ WAIVED COUNSE~ 

__ RETAINED COUNSEL 

__ READ IN OPEN COURT 

__ ADVISED OF CHARGES 

__ ADVISED OF VIOLATIO~S 

__ ADVICE OF RIGHTS FILED/SIGNED 
__ INDIGENCE REPORT FILED/SIGNED 

__ NOTICE OF APPEARANCE FILED 

PROBABLE CAUSE: __ ORDER SEITING CONDITIONS OF RELEASE SIGNED 

__ _,_.PR.I::.YlO_USLY_ES.TABLISHED'----~-~---------===RELEASeD-GN-PERSGNAL-RE€GGNllANe~=--~~~~~ 
__ PROBABLE CAUSE STATEMENT MADE BY __ PR BONO $ ________ _ 

----------S&T __ SIGNATURES REQUIRED OF---------
-~ORDER FINDING PROBABLE CAUSE SIGNED. __ BENCH WARRANT ORDERED 
__ BAIL SET$ ______ _ 

=~~===================================PLEAENTRX==================================== 
-~·NOT GUlL TV PLEA ENTERED __ PLEA AGREEMENT APPROVED 

___ PLEA ACCEPTED OF NOT GUILTY __ PROBABLE CAUSE STATEMENT ADOPTED BY PLTF/DEF 

_ORDER SETTING SCHEDULE ENTERED __ AMENDED INFORMATION 

__ GUlL TV PLEA ENTERED __ ORDER AMENDING INFORMATION SIGNED 

__ DEFENDANT ADVISED OF GUILTY PLEA RIGHTS __ PSI ORDERED 

__ GUILTY PLEA ACCEPTED __ PSI SENTENCING DATE ORDER SIGNED 

__ DEFENDANT SlGNS STMT OF DEF ON PLEA OF GUILTY __ DEFENDANT ADMITS/DENIES VIOLATION 

_COURT S!GNS STMT OF DEF ON PLEA OF GUILTY __ ORDER ON REVIEW Of COMPLIANCE 

__ ORDER ON COMMUNITY SUPERVISION VIOLATIONS SIGNED 

=====================================SENTENCING==================================== 
__ .JUDGMENT AND SENTENCE SIGNED __ ORDER OF RESTITUTION ENTERED/TO BE ENTERED 

CONTINUED TO: to~ ,me FOR: 1?70 ~ ~: :~ 
CONTINUED TO: FOR: 

PLMHRG ARRAIGN G:> GPOH GPSH SNTHRG SCVHRG RVWHRG DSMHRG HSTKIC HSTKPA HSTKSTP 1'4CHRG 

ARGPSII ARGPOH PTMHRG FNRHRG NGPH 3.5/3.6 HEARING STRICKEN 0 PREPAili!D BY 

000311 



KENNETH 0. KUNES 

DATE: SEPTEMBER$ 2006 
JUDGE: KEN JORGENSEN 

CAUSENO: 04-J ... QO~I;t-{ CLERK:~~ 
REPORTER: _/ DEF ATIY: E("-=--

STATE OF WASHINGTON 
PLTFAITY: Wf/J. KNOOELL 0 M. AIK_E_N ___ _ 

~ s. scan D B. GWINN 
0 E. OWENS D J. GOLDSTEIN 

vs " 0 A. UN 0 M. HAAS 

~ 
0 C. FAr~ 0 D. KRAFr 

. 0 R. SCHIFFNER 
D Se YES 0 NO 0 FINANCIAL COLLECTOR SANDRA ]ONES 0 e. VASIUADES 

INTERPRETER:~ ~~ RECORDEil> IN DEPT# 2 START ' \ \ '~ ft:ry-) 
=======~~==;;;;;,;~=====~=PRELIMlNARYHEARING/ARBAXGNMENI=========================== 
__ INFORMATION PROVIDED TO DEFENDANT _READ IN OPEN COURT 
__ READING WAIVED _ADVISED OF CHARGES 
__ ADVISED OF RIGHTS __ ADVISED OF VIOLATIONS 

COUNSEL: 
__ APPOINTED COUNSEL 
__ ORDER APPOINTING ATTORNEY SIGNED 
__ WAIVED COUNSEl 
__ RETAINED COUNSEL 

_ADVICE OF RIGHTS FILED/SIGNED 
__ INDIGENCE REPORT FILED/SIGNED 
__ NOTICE OF APPEARANCE FILED 

PROBABLE CAUSE: __ ORDER SETIING CONDITIONS OF RELEASE SIGNED 
-----===EREVIOUSLV~ESTABUSHED'---------------,==REbEASED-eN~PeRS0NAt;;-RECOGNlrANCE' ____ _ 

__ PROBABLE CAUSE STATEMENT MADE BY. ~PR BOND$----------

----------S&T __ SIGNATURES REQUIRED OF---~-~-~-
__ ORDER FINDING PROBABLE CAUSE SIGNED _BENCH WARRANT ORDERED 

~-BAIL SET$----~--
=======================~========~=====PLEA ENTRY==================================== 
__ NOT GUIL TV PLEA ENTERED ~PLEA AGREEMENT APPROVED 
---..J-.PLEA ACCEPTED OF NOT GUILTY _PROBABLE CAUSE STATEMENT ADOPTED BY PLTF/DEF 
---=-V_ORDER SETTING SCHEDULE ENTERED ~AMENDED INFORMATION . 
_GUll TV PU:A ENTERED __ ORDER AMENDING INFORMATION SIGNED 
__ DEFENDANT ADVISED OF GUILTY PLEA RIGHTS __ PSI ORDERED 
-~GUILTY PLEA ACCEPTED __ PSI SENTENCING DATE ORDER SIGNED 
__ DEFENDANT SIGNS STMT OF DEF ON PLEA OF GUILTY _DEFENDANT ADMITS/DENIES VIOLATION 
__ CoURT SIGNS STMT OF DEF ON PLEA OF GUILTY __ ORDER ON REVIEW OF COMPUANCE 

__ ORDER ON COMMUNITY SUPERVISION VIOLATIONS SIGNED 

=================================~===SENTENCING==================================== 
___ JUDGMENT AND SENTENCE SIGNED _ORDER OF RESTITUTION ENTERED/TO BE ENTERED 

=====~====~===~~=====~==~~~========~~===============~=========~===;===~~=~~======~= 

SPECIAL MINUTES: ~ . 

FOR: 

CONTINUED TO:.-----~ FOR: -----------------------------
PLI'o1HRG ARRJ\lGN G;;) GPOH GPSH SNTHRG SCVHRG RVWHRG DSMHRG HSTKIC HSTI<PA HSTKSTP NCHRG 

ARGPSH AltGPOH PTMHRG FNitHRG . NGPH 3.5/3.6 HEARING STRXCK!N 0 PIU!PARED BY US1\ POMOZZO 
000318 
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. ) ) 
SUPERIOR COURT OF WASHINGTON FOR GRAN'r COUNTY 

CRIMINAL MINUTE SHEET 

~ATE:SEPTEMBER181 2006 
JUDGE: KENNETHJORGENSEN 

CAUSE NO: 04·1·00312-4 

KENNETH 0. KUNES 

CLERK: ~.lA~~ I~A 
DEF ATIY: H~. vut)Se.C REPORTER: 

PLTF ATTY: D M. AIKEN 

0 B. GWINN STATE OF WASHINGTON 
~NOD ELL 

0 s. Scan 
0 E. OWENS 

D A.LIN 
0 ], GOLDSTEIN 

VS 0 M. HAAS 

0 D. KRAFT D c. FAIR 
0 R. SCHIFFNER MARIBELG~M 

0 FINANCIAL COLLECTOR SANDRA JONES 

DEFPRESENT YES D NO _I ''I ~ 5 
0 E. VASILIADES 

INTERPRETER. m :J. ~(AS'f l [ 0 RECORDED IN DEPT# 2 START -~1-'"'-------------
==========================PRELIMINARYHEARING/ARRAIGNMENT=========================== 

INFORMATION PROVIDED TO DEFENDANT __ READ IN OPEN COURT 

==READING WAIVED __ ADVISED OF CHARGES 

__ ADVISED OF RIGHTS __ ADVISED OF VIOLATIONS 

COUNSEL: 
__ APPOINTED COUNSEL 
___ ORDER APPOINTING ATIORNEY SIGNED 

___ WAIVED COUNSEL 

__ RETAINED COUNSEL 

__ ADVICE OF RIGHTS FILED/SIGNED 

__ INDIGENCE REPORT FILED/SIGNED 
___ NOTICE OF APPEARANCE FILED 

PROBABLE CAUSE: ORDER SETTING CONDITIONS OF RELEASE SIGNED 
-----~~~=PREVJOUS~E:ST~A~B~L~IS~H~EKD __________________ ~~:~~7R~E~L~EA~S~E~D~O~N~P~E~R~S~O~NA~L~R~EC~O~G~N~IZ~A~N~C~E~~==~-----

__ PROBABLE CAUSE STATEMENT MADE BY __ PR BOND $ _________ _ 
------------ S&T __ SIGNATURES REQUIRED OF----------

__ ORDER FINDING PROBABLE CAUSE SIGNED __ BENCH WARRANT ORDERED 
__ BAIL SET$ ______ _ 

======================================PLEA ENTRY==================================== 
__ NOT GUlL TV PLEA ENTERED __ PLEA AGREEMENT APPROVED 

__ PLEA ACCEPTED OF NOT GUILTY __ PROBABLE CAUSE STATEMENT ADOPTED BY PLTF/DEF 

__ ORDER SETIING SCHEDULE ENTERED __ AMENDED INFORMATION 

__ GUILTY PLEA ENTERED __ ORDER AMENDING INFORMATION SIGNED 

__ DEFENDANT ADVISED OF GUILTY PLEA RIGHTS __ PSI ORDERED 

___ GUILTY PLEA ACCEPTED __ PSI SENTENCING DATE ORDER SIGNED 

__ DEFENDANT SIGNS STMT OF DEF ON PLEA OF GUILTY __ DEFENDANT ADMITS/DENIES VIOLATION 

__ COURT SIGNS STMT OF DEF ON PLEA OF GU!LTY __ ORDER ON REVIEW OF COMPLIANCE 

__ ORDER ON COMMUNITY SUPERVISION VIOLATIONS SIGNED 

=====================================SENTENCING==================================== 
__ JUDGMENT AND SENTENCE SIGNED __ ORDER OF RESTITUTION ENTERED/TO BE ENTERED 

CONTINUED TO: FOR: 

CONTINUED TO: FOR: 

PLMHRG ARRAIGN e GPOH GPSH SNTHRG SCVHRG RVWHRG DSMHRG HSTKJC HSTKPA HSTKSTP NCHRG 

ARGPSH ARGPOH PTMHRG FNRHRG NGPH 3.5/3.6 HEARING STRICKEN D PREPARED BV _____ ___,.-r7...,., 
000335 
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SUPERIOR CuORT OF WASHINGTON CO~ Jl f OF GRANT 

NATURE OF HEARING: Pretrial Motion Hearing 

DATE: January 29t 2007 
JUDGE: John Antosz 
PLAINTIFF(S): 
State of Washington 

vs 

CAUSE NO: 04~1-00312-4 
CR: Tom Bartunek CC: ·!)1 :~ _ 
PLTFS ATTY: 'Q Gree.....J 
John Knodell _u 
S-ttpkifl S C..OTI 
&iro~r:wA. ~~ 

DEFE~ANT(S): 

.JY\~b_e(_~ 
DEFATTY: ::Jrrle.rprde.r. \f.-JYJct ld.aJ.vJ.do_ · 
Robert Moser 

PLAINTIFFS PRESENT ~ 0 NO PLTF AITY PRESENT ~S 0 NO 
DEFENDANT PRESENT [j}1Es 0 NO DEF ATTY PRESENT ~ES 0 NO 
********************************************************************************************** 

'.3 

CONTINUED TO d · \ ?-- Q') for~ 

9 EVIHRG Other:----- PREPARED BY: _______ _ 
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SUPERIOR COURT OF .WASHINGTON COUNTY OF GRANT 

NATURE OF HEARING: Pretrial Motion Hearing 

DATE: February 5, 2007 
JUDGE: John Antosz 
PLAINTIFF(S): 
State of Washington 

vs 

CAUSE NO: 04-1-00312-4 
CR: Tom Bartunek CC: Starr Green 
PLTFSATTY: 
Jolm Knodell 
~\ e \.)-e.. ~ CJD\\ 
~()\'-\(\ ~a.\~ 

DEFENDANT(S): DEF ATIY: 
Maribel Gomez Robert Moser 

~~-·~~ / 
PLAINTIFFS PRESENT 0" )'ES 0 NO PLTF ATTY PRESENT [!1" YES 0 NO 
DEFENDANT PRESENT [M"YES 0 NO DEF A TTY PRESENT ~S 0 NO 
******************~************************************************************************* 
Court convenes @ '---'\

1 
.. D,3 . 

~ 0':)'{:4:> ~ (X'\~.n '>....."\\":'> c.~\,".42,. 0..< \.h'-% (J.,LL..y \~ 
Y'<\R... ~.,g__)..._.. Q4c;u;£A) Y \co i> ()...(\Nsx\ it!& W\~4.) to 

~x. ~"':::. 'f--d>• ~ dQ~n l ~.A>""'- dt:l<!.=-se-JQ 

N\R N\C)~o .b.. ~~) dco"3 

CONTINUED TO ______ for _________________ _ 

B EVnmG ~ ----- PREPAREDBY: __ Ql.£..!G~-----
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SUPERIOR COURT OF WASHINGTON FOR GRANT COUNTY 
. CRIMINALMINUTESHEET 

qATE: MARCH 14, 2007 CAUSE NO: 04-1-00312-4 CLERK: M. WE~B.,......-? IM 

J
UDGE: JOHN M. ANTOSZ REPORTER: TO~ B~TUNEK DEF ATIY: ll::r _ L:l · UJ6S:ey---

PLTF AlTY: ~KNODELL D M. AIKEN 
TATE OF WASHINGTON t:r S. Scorr 0 B. GWINN 

I 0 E. OWENS 0 J. GOLDSTEIN 
VS 0 A. UN 0 M. HAAS 
I 0 c. FAIR D D. KRAFT 

IARIBEL G~ME 0 T. CHOW D R. SCHIFFNER 
0 J. PETERSON 

,EF PRESENT: ES D NO D A. WHITE' 

. 0 FINANCIAL COLlECTOR SANDRA JONES 

!:'!~:;>;:~.f~.~-ERELIMitlARY H::t'A"BR:x!i~MPH";:.J~.q_g.f!!J. ·=·=·= ··=·==· 
___ INFORMATION PROVIDED TO DEFENDANT __ READ IN OPEN COURT 

__ READING WAIVED __ ADVISED OF CHARGES 

, ADVISED OF RIGHTS __ ADVISED OF VIOLATIONS 

COUNSEL: 
_APPOINTED COUNSEL 

ORDER APPOINTING ATTORNEY SIGNED 
-,--WAIVED COUNSEL 

NED COUNSEL 

LY ESTABLISHED 

-!---rt<v'c"cLE CAUSE STATEMENT MADE BY 
___________________ S&T 

+---ORDER FINDING PROBABLE CAUSE SIGNED 
S~T$ ____________ ~ 

~-ADVICE OF RIGHTS FILED/SIGNED 
__ INDIGENCE REPORT FILED/SIGNED 
__ NOTICE OF APPEARANCE FILED 

OF ""''·"'"''7"' oJ&\:II''c:v 

__ RELEASED ON PERSONAL RECOGNIZANCE 
__ PRBOND$ ________ ~------

__ SIGNATURES REQUIRED OF---------­
__ BENCH WARRANT ORDERED 

~=====================================PLEA ENTRY==================================== 
_! __ NOT GUILTY PLEA ENTERED ___ PlEA AGREEMENT APPROVED 

_, __ PLEA ACCEPTED OF NOT GUILTY __ PROBABLE CAUSE STATEMENT ADOPTED BY PLTF/DEF 

_:.___ORDER SETTING SCHEDULE ENTERED _AMENDED INFORMATION 
_, __ GUIL TV PlEA ENTERED ___ ORDER AMENDING INFORMATION SIGNED 
__ DEFENDANT ADVISED OF GUILTY PLEA RIGHTS ___ PSI ORDERED 

__ GUILTY PLEA ACCEPTED __ PSI SENTENCING DATE ORDER SIGNED 
__ DEFENDANT SIGNS STMT OF DEF ON PLEA OF GUILTY __ DEFENDANT ADMITS/DENIES VIOlATION 
__ COURT SIGNS STMT OF DEF ON PLEA OF GUILTY __ ORDER ON REVIEW OF COMPLIANCE 

___ ORDER ON COMMUNI1Y SUPERVISION VIOLATIONS SIGNED 

=====================================§ENTENCING==================================== 
_, __ JUDGMENT AND SENTENCE SIGNED ___ ORDER OF RESTITUTION ENTERED/TO BE ENTERED 

1===============---======== 
I 
PECIAL MINUTES: 

CONTINUED TO: FOR: 

CONTINUED TO: FOR: 

PLMHRG ARRA!GN gGPOH GPSH SNTHRG SCVHRG RVWHRG DSMHRG HSTKlC HSTKPA 

PTMHRG FNRHRG ' T .... ARGPOH NGPH 3.5/3.6 HEARING STRICKEN 0 PREPARED BY _______ _ 
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SUPERIOR COURT OF WASHINGTON FOR GRANT COUNTY 

'!)ATE: APRIL 2~ 2007 
JUDGE: JOHN M. ANTOSZ 
PLAINTIFF(S): 
STATE OF WASHINGTON 

vs 

DEFENDANT(S): 
MARlBEL GOMEZ 

CAUSE NO: 04-1-00312-4 
CR: TOMBARTIJNEK CC: M. WEBB 
PLTFSATTY: 
STEVE SCOTT/CAROLYN FAIR/JOHN KNODELL 

DEFATTY: 
ROBERT MOSER 

Recorded in Dept# 1 start-------

PLAINTIFFS PRESENT ~0 NO PLTF ATTY PRESENT~ NO 
DEFENDANT PRESENT [;rYES 0 NO DEF ATTY PRESENT ~ES 0 NO 1 

**************************************************************************************~/ 
Hearing set for: MOTION TO ARREST JUDGMENT 
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SUPER:O. ) COURT OF WASHINGTON FOR GR. } COUNTY 
CRIMINAl MINUTE SHEET 

DATE: FEBRUARY 15, 2005 
JUDGE: EVAN E SPERLINE 

CAUSE NO: 04-1-00312-4 
REPORTER: RECORDED/T BARTUNEK 

CLERK: STARR WINTERS 

) STATE OF WASHINGTON PLTF ATIY: ~ J. I(NODELL 

0 s. Scorr 
0 E. OWENS 

DEF AnY: ~ ('("0~~ 
0 R. EARL 

MARIBEL GOMEZ 

\ \
1 '.-...o.. c:r ) 0 A. LIN 

0 C. FAIR 

DEF PRESENT: 0 YEs'P, NO 

vs 

INTERPRETER: ---------~ ==========================PRELIMINARYHEARING/&RRAIGNMENT--======== 
__ INFORMATION PROVIDED TO DEFENDANT __ READ IN OPEN COURT 
___ READING WAIVED __ ADVISED OF CHARGES 

___ .ADVISED OF RIGHTS __ ADVISED OF ViOLATIONS '·- · 

COUNSEL: 
__ APPOINTED COUNSEL 

·-ORDER APPOINTING ATIORNEY SIGNED 

_WAIVED COUNSEL 

__ ADVICE OF RIGHTS FILED/SIGNED 

__ INDIGENCE REPORT FILED/SIGNED 
__ NOTICE OF APPEARANCE FILED 

0 B, GWINN 

0 B. HILL 
D J. GOLDSTEIN 

0 R. SMITH 

0 A. WHITE 

___ .RETAINED COUNSEL 

PROBABLE CAUSE: __ ORDER SETTING CONDITIONS OF RELEASE SIGNED 
__ PREVIOUSLY ESTABUSHED __ RELEASED ON PERSONAL RECOGNIZANCE 

----===gROBA8b5-CAUSE-Sl=A"fEMENT-MADE~6¥--------~---_-PR-B0NE> $=================-
----------- S&T __ SIGNATURES REQUIRED OF _________ _ 

~--ORDER FINDING PROBABLE CAUSE SIGNED __ BENCH WARRANT ORDERED 
~BAIL SET$ ______ _ 

======================================PLEA ENTRY=======~========~=================== 
~-NOT GUILTY PLEA ENTERED __ DEFENDANT ADMITS VIOLATION 

..... __ PLEA ACCEPTED OF NOT GUILTY __ DEFENDANT DENIES VIOLATION 
) __ ORDER SElliNG SCHEDULE ENTERED __ ORDER ON COMMUNITY SUPERVISION VIOLATIONS SIGNED 
__ GUlL TY PLEA ENTERED __ ORIGINAL INFORMATION 

__ DEFENDANT ADVISED OF GUILTY PLEA RIGHTS __ AMENDED INFORMATION 
__ GUILTY PLEA ACCEPTED __ ORDER AMENDING INFORMATION SIGNED 
~DEFENDANT SIGNS STMT OF DEF ON PLEA OF GUILTY __ DISMISSAL OF COUNT(S) ________ _ 

__ COURT SIGNS STMT OF DEF ON PLEA OF GUILTY __ PSI ORDERED 

__ PLEA AGREEMENT APPROVED __ PSI WAIVED 
__ PROBABLE CAUSE STATEMENT ADOPTED BY PLTF/DEF __ PSI SENTENCING DATE ORDER SIGNED 

=====================================SENTENCING==================================== 
--~JUDGMENT AND SENTENCE SIGNED 
__ BAIL EXONERATED _ORDER OF RESTITUTION ENTERED/TO BE ENTERED 

=================================================================================== 
I ' 

SPECIAL MI~UTES: ('<J~ , f'S\('.f)-<W... ~~5. ~ "'bd\" \M~~g ~,oo4Jj 
e<y,.p\C:., D'?> _;u (' A:::;t: 't})QL\""'\ C 1, i":;A fu ~-~ ~ Q__,.. ~ l.b/i:..<::..:?sk .. 

CONTINUED TO: 

CONTINUED TO: ----------------- FOR: 

·rLMHRG ARRAIGN €E~i> ALFHRG GPOH GPSH SNTHRG SCVHRG RVWHRG DSMHRG HSTKIC HSTKPA HSTKS1'P 

NCHRG ARGPSH ARGPOH PTMHRG FNRHRG NGPH 3.5/3.6 HEARING STRICKEN D PREPARED BY _____ _ 

SU~(I.A DfiVIS 

000105 


